
مسعود زریبافان، کارشناس سیاست خارجی:

حسین کنعانی مقدم، یک فعال سیاسی اصولگرا:

مذاکره مستقیم با راهبردهای مورد تایید رهبری امکان پذیر است

دولت برای اجرای برنامه هایی که به آن ها اعتقاد دارد، تلاش کند

مسعود زریبافان می گوید: جمهوری اسلامی 
ایران مخالف مذاکره نیست؛ لکن با سوء سابقه 
تاریخی آمریکا دلیلی بر پیش قدم شدن مذاکره 

مستقیم با آمریکا وجود ندارد
این روزها صحبت از مذاکره مستقیم با آمریکا، نقل 
محافل سیاسی و رسانه ای شده است. موضوعی که از 
یک سو با سیگنال های مثبتی از سوی هر دو کشور 
همراه شده و از طرف دیگر، مخالفت هایی را در داخل 

کشور سبب شده است.
مسعود زریبافان، معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد 
شهید و امور ایثارگران در دولت احمدی نژاد و فعال 
سیاسی اصولگرا، در گفتگویی مکتوب با خبرآنلاین، 
تاکید می کند، »با سوء سابقه تاریخی آمریکا دلیلی 
بر پیش قدم شــدن مذاکره مستقیم با آمریکا وجود 

ندارد.«
وی البته این را هم می گوید اگر دستگاه دیپلماسی 
درباره مذاکره مســتقیم به نتیجه ای برسد با رعایت 

خطوط قرمز و راهبردهای مورد تاکید رهبری، ممکن 
است این اتفاق رخ دهد.

زریبافان درباره احتمال شکل گیری توافق برجامی 
جدید نیز می گوید؛»بعید می دانم که...«

مشروح گفت و گو مسعود زریبافان، فعال سیاسی 
اصولگرا را با خبرآنلاین بخوانید؛

* آقای زریبافان! سیگنال هایی از مذاکره بین 
ایران و آمریکا فرستاده می شود، ارزیابی و پیش 

بینی شما چیست؟
 جمهوری اسلامی ایران مخالف مذاکره نیست؛ لکن 
با سوء سابقه تاریخی آمریکا دلیلی بر پیش قدم شدن 

مذاکره مستقیم با آمریکا وجود ندارد.
مذاکره مســتقیم با راهبردهای مور تایید رهبری 

ممکن است اتفاق بیفتد
* فکر می کنید مجوز مذاکره مســتقیم با 

آمریکا به دولت آقای پزشکیان داده شود؟
 حســب تجربه، اگر دســتگاه دیپلماسی کشور در 
مذاکراتی که با کشورهای واسطه انجام می دهد به این 
نتیجه برسد که برای ادامه کار نیاز به مذاکره مستقیم 
است، با خطوط قرمز و راهبردهایی که رهبری تعیین 
می کننــد و در صورتی که دولــت خود را متعهد به 

رعایت آنها اعلام کند، این اتفاق ممکن می شود.
* اگر بنا بر مذاکره باشــد پیــش بینی می کنید 
برخورد منتقدان دولت در این صورت چه خواهد بود؟

برای اینکه ادامه مذاکرات در چهارچوب راهبردها و 
سیاست های کلی نظام باشد قطعا طبق قوانین مجوز 
رهبری ضرورت پیدا می کند. البته ممکن است عده ای 
نگران اقدام صحیح دولت و گروه مذاکره کننده باشند 
و در این زمینه حساسیت هایی را از خود بروز بدهند 
که البته این حق همه دلســوزان نسبت به انقلاب و 
نظام اعم از رسانه ها، خواص و حتی قاطبه مردم است 
که مراقبت کنند و اگر زاویه ای بین فرآیند مذاکرات 
نسبت به راهبردها و خطوط قرمزی که رهبری تعیین 
کرده اند مشــاهده نمودند، تذکــرات لازم را به نحو 

مقتضی بدهند.
این رویکرد همواره در دولت های مختلف از طرف 
منتقدین آن دولت ها نسبت به فعالیت های مختلف 
داخلی و خارجی سیاسی، فرهنگی و اقتصادی وجود 
داشته و بحث و رویکرد جدید و عجیبی نیست و دولت 
ها بخصوص دولت هایی که خود را مدعی آزادی بیان 
می دانند نباید از آن نگران و به آن اعتراض داشــته 

باشند.
* با توجه بــه روی کار آمدن ترامپ فکر می 

کنید اساسا مذاکره با او شدنی هست؟ از یک 
سو، ترامپ زمانی می گفت ظرف یک هفته با 
ایران به توافق میرسد و از سمتی دیگر از برجام 

خارج شد؟ 
تجربه نشان داده که سیاســت مداران آمریکایی 
هیچکدام قابل اعتماد نبوده اند و ترامپ هم حســب 
سوابقش در دوره قبل و زیر پا گذاشتن توافقات صورت 
گرفته و خروج یک جانبه از برجام نشان داد که از همه 
روسای جمهوری آمریکا بدعهدتر و غیرقابل اعتمادتر 

است.
همچنین اقداماتی که ایشان در روز اول و در شروع 
ریاست جمهوری این دوره انجام داد، گواه بر این است 
که با گذشــته تفاوتی نکرده. البته باید منتظر ماند و 
شاهد سیاســت ها و رویکردهای آینده ایشان بود تا 
بتوان اظهار نظر دقیق تری نسبت به ایشان ارایه نمود.
* سیاســت دولت چهاردهم نشان می دهد 
به جای تمرکز بر روی شرق به دنبال ارتباط با 
همه کشورهاست این رویکرد، را چطور ارزیابی 

می کنید؟ 
طبیعی اســت که ارتباط با همه کشــورها، خوب 
منطقی و به صلاح اســت. البته همه کشــورها برای 
ارتباطات خود، حســب روابط راهبــردی و سیاسی 
و حــتی جغرافیایی و نیازهــا و ظرفیت های متقابل 
همچنین منافع مشترکی که با کشورهای دیگر دارند و 
سهولت در نقل انتقال کالاهای صادراتی و انتقال مالی 
برای ارتباط با کشورهای مختلف اولویت هایی را تعیین 

می کنند.
برخی دولت های خارجی تابع سیاست های آمریکا 
هستند و برای روابط سیاسی و اقتصادی با ما مشکل 
دارند. لکن برخی کشورها از نظر راهبردی، سیاسی و 
اقتصادی جزو متحدین کشور ما محسوب می شوند و 
طبیعی اســت که روابط ما با آنها بهتر و بیشتر باشد. 
صحبــت های اخیر جناب آقای دکتر پزشــکیان در 
سفر روسیه نیز گواه بر رویکرد دولت نسبت به شرق و 

متحدان سیاسی کشور است.
* ممکن اســت دوباره برجام جدیدی شکل 

بگیرد؟
من بعید می دانم. 

یک فعال سیــاسی اصولگرا گفت: خیلی از 
کسانی که در سیاســت های بین المللی قرار 
دارند و ممکن است خود نیز تحت تحریم های 
آمریکا باشند، تلاش می کنند ایران همچنان 
در حلقه تحریمی باقی بماند لذا در سیاست 
سیاست هایی  که  کنیم  مراقبت  باید  خارجی 
که اتخاذ می کنیم، ما را از وابستگی به شرق و 
غرب نجات دهد و استقلال جمهوری اسلامی 

را حفظ کند.

حسیــن کنعانی مقدم هــم در گفت وگو با ایلنا، 
درباره برنامه های تندروها و کاسبان تحریم برای به 
بن بست کشاندن اقدامات دولت در حل مشکلات، 
اظهار داشت: این موضوع از دو منظر قابل تحلیل و 
بررسی است. نخست، وظایف قانونی که نهادهایی 
ماننــد مجلس، مجمع تشــخیص مصلحت نظام و 
دولت دارند این اســت که در خصوص مسائل مهم 
کشور در چارچوب سیاست های نظام حرکت کنند 
و در مسائل مختلف گوش به فرمان رهبری باشند 

و نباید از رهبری جلو زده یا عقب بیفتند.
وی ادامه داد: مســئله دوم این است که مسائل 
مهم اقتصادی کشــور، به ویــژه تحریم ها و قوانین 
تحریمی نظیر کاتســا، ایسا و تحریم های مرتبط با 
پالرمو و FATF، دغدغه های جدی نخبگان جامعه 
در زمینه های اقتصادی، سیاسی و امنیتی اســت و 
باید ایــن دغدغه ها را به طور شــفاف بیان کنند و 
دولت هم باید از نقد و بررسی نظرات کارشناســان 

استقبال کند.

ادامه درصفحه 2

حضــور ایران در مجمــع جهانی 
اقتصاد داووس سابقه ای نسبتاً کوتاه 
امــا پــر از چالش هــا و فرصت های 
مختلــف دارد. ایران در ســال های 
اخیر در این نشست ها شرکت کرده 
است و این فرصت را یافته است که 
در کنار دیگــر قدرت های اقتصادی 
جهان، بر سر میز مذاکره بنشیند. در 
حالی که این حضور به طور طبیعی با 
چالش های خاص خود همراه است، از 
سوی دیگر می تواند به عنوان یک ابزار 
مهم برای تقویــت روابط بین المللی 

ایران با دیگر کشورها به شمار آید.
در تاریخ ایران، به ویژه در دوران های 
مختلــف حکومــتی، نشســت های 
بین المللی و گفت وگوهای دیپلماتیک 
وجود داشته است که ایران در آن ها 
بهره برداری هایی  و  داشــته  حضور 
نیــز از آن ها کرده اســت. اگرچه 
به طور خاص مشابه  نشســت هایی 

مجمع جهانی اقتصاد...

یادداشت

سیدکامران 
یگانگی

عباس علی آبادی، وزیر نیرو:

آورد آبی کشور 
به کمتر از ۳۸۰ 
میلیارد مترمکعب 
کاهش یافته است
صفحه 2 صفحه 3

مدیر عامل پیشین شرکت ملی صادرات گاز ایران:

صادرات گاز به امارات را
به دعواهای سیاسی باختیم

 همزمان با اجرای پروسه واگذاری سهام خودروسازان بررسی شد؛

خصوصی سازی راهکاری
برای خروج از زیاندهی؟

وزیر بهداشت: 

افزایش پذیرش ظرفیت دانشجو 
از سال آینده متوقف می شود

مدیر عامل پیشین شرکت ملی صادرات گاز ایران گفت: نکته مهم در مورد قرارداد 
گازی با کرسنت این است آن زمان قیمت گاز اصولا پایین بود و امیدی به افزایش 

قیمت نیز وجود نداشت هرچند قیمت گاز صادراتی به امارات به خاطر پاره ای...
 صفحه 3

 صفحه5

 صفحه 7

مجید نیامراد؛ کارگردان  فیلم سینمایی »ماهور« :

صفحه 8 صفحه 2

روسیه و چین برای شکست مذاکرات ایران و آمریکا:
ابراز نگرانی یک کارشناس سیاست خارجی از تلاش 

مظفر حسنوند: به نظرم توافق برجام اساسا ماهیتی سیاسی داشت که تا آمدن ترامپ از سوی ایران چندان مراقبتی از آن نشد

ایران نباید به کارت بازیایران نباید به کارت بازی
روسیه و چین تبدیل شودروسیه و چین تبدیل شود

روزنامه سراسری

   سال  بیست و دوم
  شماره  3528

   یکشنبه      7 بهمن   1403
  26  جولای  2025
  25 رجب  1446

  8 صفحه
  5000 تومان

besharateno@gmail.com  
w w w . b e s h a r a t e n o . i r

عضو کمیته مزد و کارشناس مرکز پژوهش های مجلس با انتقاد از سیاست های کوتاه مدت دولت:

امید به زندگی جامعه کارگری نگران کننده است
فاطمــه عزیزخــانی، عضو کمیتــه مزد و 
کارشــناس پژوهش های مجلس، هشــدار 
افزایش دســتمزد بــه تنهایی  می دهد که 

اقتصــادی کارگران را حل  نمی تواند بحران 
کند. در حالی که تورم و نرخ ارز به ســرعت 
در حال افزایش هســتند، دولت همچنان با 

فقط  پوپولیستی،  و  کوتاه مدت  سیاست های 
انداخته است.  کارگران  بر دوش  بیشتری  بار 
این وضعیت، شکاف طبقاتی را مانند سونامی 

در حال گســترش می دهد و حــتی آینده 
فرزندان کارگران را در معرض خطر قرار داده 

است...

کاش بیاموزیم به جای مقابل 
هم ایستادن، کنار هم بایستیم

مجید نیامراد با اشــاره به اینکه »ماهور« اثری ضد جنگ 
در سینما به حســاب می آید، تأکید کرد: سعی داشتم در 

»ماهور« صلح، مهر و عشــق را روایت کنم. به گــزارش ایلنا، مجید نیامراد و 
تهیه کنندگی اصغر پورهاجریان به تازگی در سینماهای کشور اکران شده است. 
این فیلم سینمایی که در دو کشــور ایران و اوکراین فیلمبرداری شده است ۶ 
سال پیش ساخته شــده و در این مدت توانسته در چند جشنواره جهانی نیز 

حضور داشته باشد.
»ماهور« اثری درباره پیامدهای جنگ است و به اثرات مخرب آن تا سالیان بعد 

می پردازد. در این فیلم بازیگرانی...

ادامه درصفحه 7

  شــرکت گاز اســتان مازندران در نظردارد مناقصات جدول ذیل را بین پیمانکاران واجد شرایط با مشخصات 
و شــرایط ذکر شــده به روش مناقصه عمومی و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  برگزار نماید . کلیه مراحل 
برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس WWW.SETADIRAN.IR انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم 

عضویت قبل ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 

شرح مختصر کار: 
1- محل تامین اعتبار: منابع داخلی / منابع  جاری

2- نوع تضمین فرایند ارجاع کار : تضمین معتبر براساس آیین نامه تضامین معاملات دولتی مصوبه هیات وزیران به شماره 123402/ت 
50659 هـ   مورخ 1394/9/22 و اصلاحات بعد از آن درخصوص کارهای پیمانکاری

3-  محل اجرای پروژه : در محدوده گاز استان مازندران
4- تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ساعت 10 صبح روز دوشنبه  1403/11/15 می باشد .

5- مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 10 صبح روز چهارشنبه تاریخ 1403/11/17
6- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت  10:00 صبح روز شنبه  تاریخ 1403/11/27 ضمنا”اصل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کارتا 

پایان وقت اداری تحویل دبیر کمیسیون گردد(
7- زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 14:00 روز سه شنبه  تاریخ 1403/11/30

8- مدت اعتبار پیشنهادها : سه ماه می باشد و این مدت حداکثر برای یکبار قابل تمدید است.
9-شرایط متقاضی :

 داشتن گواهی صلاحیت در رشته راه و ترابری برای ردیف 1 و رشته تاسیسات و تجهیزات برای ردیف 2از سازمان برنامه و بودجه  و 
رتبه و صلاحیت از اداره کار رفاه و امور اجتماعی برای ردیف 3 با ظرفیت آزاد و مجاز 

 داشتن توانایی ارائه تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار و انجام تعهدات طبق ضوابط کارفرما
 داشتن کد اقتصادی از وزارت اقتصادی و دارایی

  http : // iets.mporg.ir ثبت نام و اخذکد اطلاع رسانی پایگاه ملی مناقصات با مراجعه به سایت 
 ارائه صورتهای مالی حسابرسی شده منتهی به 1402/12/29 برای پیشنهادهای بالای  10برابر نصاب معاملات متوسط باشد الزامی 

است. با رعایت ماده 4 آیین نامه راهکارهای افزایش ضمانت اجرایی و تقویت حسابرسی.
 » حداقل نصاب پیشنهاد دهنده در این مناقصه ها  سه مناقصه گر می باشد. )ملاک تعیین تعداد مناقصه گر، بعد از تایید صحیح بودن محتویات پاکت الف می باشد(.

 قیمتها متناسب با کالای ساخت داخل با لحاظ کیفیت ارائه گردد.)در صورتیکه کالا مشابه تولید داخل دارد(
متقاضیانی که دارای شــرایط مذکور در بند » 9« فوق بوده و آمادگی اجرای پروژه را دارند، می توانند درمهلت تعیین شــده فوق الذکر 

جهت در یافت اسناد به سایت اعلام شده مراجعه  نمایند .
 شــرکت کنندگان در مناقصه، میبایســت شــماره ثابت و شــماره فکس دفتر خود را در ســامانه ســتاد ارائه نمایند در غیر اینصورت 

مسئولیت عدم اطلاع رسانی در مواقع ضروری به عهده آن شرکت می باشد و حق هیچگونه اعتراضی نخواهند داشت.
 به پیشنهادات شرکت های دارای هیات مدیره مشترک موثر در انجام مناقصه تر تیب اثر داده  نخواهد شد.
 www.nigc-mazandaran. ir جهت کسب اطلاعات بیشتر در سایت شرکت گاز استان مازندران به آدرس 

و پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشور به آدرسhttp : // iets.mporg.ir  مراجعه نمایید . شناسه آگهی 1871299

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه
 مرکز تماس : 419۳4-۰21  و   57۸95۰۰۰ -۰21   دفتر ثبت نام : ۸۸9697۳7 و 9519۳76۸

شرکت گاز استان مازندران

 آگهی مناقصه عمومی شماره مناقصه 124074

علی لاریجانی
مشاور رهبر انقلاب: 

 امیدواریم درمورد 

FATF به راه حل 
معقولی برسیم

مبلغ برآوردمبلغ تضمینشماره در سامانهموضوع مناقصهردیف

1
تهیه مصالح ، حمل ئ اجرای زیرسازی و آسفالت مسیر خط 

تغذیه و توزیع محدوده )خیابان های نوژن ، طبیعت و بهار( ونوش 
شهرستان نوشهر

20030915780001991.044.736.00020.894.708.249

ساخت ونصب 500 علمک پراکنده و اجرای 3000 متر شبکه حفره خالی در 2
PC 20030915780002002.750.871.00055.017.400.2۶3سطح شهرستان تنکابن با اولویت خرم آباد و روستاهای تابعه بروش

200309157800020124.30۶.423.000585.321.10۶.800حسابداری خدمات و ادارات گاز شهرستان های شرق استان3

فرصت ها و چالش ها، حضور 
ایران در مجمع جهانی داووس

نوبت اول

تجدید فراخـوان ارزیابی کیفی جهت
برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای 

صفحه آخر

  مظفر حسنوند، مدرس دانشگاه و کارشناس مرکز مطالعات 
استراتژیک خاورمیانه در گفتگو با بشــارت نو: واکنش چین و 
روسیه به مذاکرات و هرگونه توافق ایران و غرب و به عبارتی بهتر 
بگوییم، ایالات متحده، منفی خواهد بود و آن ها به دلایل متعدد 

خواهان بازگشت ایران به چرخه ی مناسبات بین المللی نیستند
 اگر دولت ترامپ بخواهد که بــا روس ها در مورد اوکراین 
به نوعی صلح و آشتی دست یابد، بی شک یکی از گزینه های 
معمول روسیه استفاده از کارت ایران خواهد بود و بعید نیست 
در مقابل بخشی از منافع خود در شــرق اروپا و تحریم ها، در 
صف متحدین غرب قرار بگیرد و یا آنکه پشت ایران در اغلب 

قضایای منطقه ای رها کند
 عمل ترامپ در مورد خروج از برجام تا حدی ریشه از نگاه 
واقع بینانه و عمل گرایانه وی داشت که تاحدی نیز درست 
بود. مذاکره با آنکه طرف های متعددی داشت، ولی بیش از 
هر چیز گفتگویی استراتژیک بین تهران و واشنگتن بود و 
هنگامی که دولت اوباما تمام تحریم ها را کنار گذاشت، انتظار 
می رفت که ایران نیز گام هــایی ولو اقتصادی و بالاخص در 
زمینه سرمایه گذاری خارجی با آمریکا و یا متحدان نزدیک 
آن داشته باشــد، در حالی که میدان پسابرجام، چیزی جز 

مهیا کردن بازار بکر ایران برای چین و روسیه نبود

شناسه آگهی 1872401                       نوبـــت اول

گفتگوی اختصاصی



سیاسی، اقتصادییکشنبه 7 بهمن 1403 سال بیست ودوم  شمــاره پیاپی 23528

خبر

ادامه یادداشت روز از صفحه اول
... در گذشــته رایج نبوده، اما ایران در دوران های مختلف تاریخ خود از نشســت های 
بین الملــلی و دیپلماتیک برای تقویت روابط اقتصادی، سیــاسی و فرهنگی بهره برده 

است. به طور تاریخی، می توان به چند نمونه اشاره کرد:
الف. نشســت های دیپلماتیک دوران هخامنشیــان: در دوران هخامنشیان )قرن های 
۶ تا ۴ قبل از میلاد(، ایــران به عنوان یک امپراتوری بزرگ و قدرتمند در زمینه روابط 
بین الملل نقش مهمی داشــت. داریوش اول و خشایارشــا از بزرگ ترین پادشاهان این 
دوره، با کشورهای مختلف از جمله یونان، مصر، هند و دیگر سرزمین های آسیای میانه 
و غربی روابط دیپلماتیک برقرار می کردند. اگرچه این نشســت ها به صورت نشست های 
مدرن امروزی نبود، اما ارسال سفرای رسمی و تبادل فرهنگ ها و قراردادهای تجاری و 

صلح از جمله اقدامات مهم در این دوران بوده است.
ب. کنفرانس های صلح دوران ساسانیان: در دوران ساسانیان )قرن های 3 تا 7 میلادی(، 
ایران با امپراتوری روم و دیگر قدرت های منطقه ای درگیر روابط پیچیده ای بود. برخی از 

این روابط از طریق کنفرانس ها و نشست های دیپلماتیک به نتیجه می رسید.
۱۶ تا  ج. نشســت های دیپلماتیک دوران صفویــه: دوران صفویه )قرن های 
۱8 میلادی( را می تــوان یکی از دوران های مهم در تاریــخ دیپلماسی ایران 
دانســت. شــاه عباس اول به ویژه با دقت و هوشــمندی در روابط بین المللی 
عمــل می کرد و نشســت های مختلــفی برای ایجاد روابــط تجاری، نظامی و 
فرهنــگی با کشــورهای مختلف از جملــه پرتغال، انگلیــس و عثمانی برگزار 
می شــد. کنفرانس های تجــاری و نظامی و همچنین معاهــدات صلح در این 

دوران نقش اســاسی در حفظ ثبات ایران داشت.
فرصت های اقتصادی و دیپلماتیک برای ایران

۱- بازســازی روابط اقتصــادی و دیپلماتیک: ایران پس از ســال ها تحریم های 
بین الملــلی و فشــارهای سیاسی، همچنان در تلاش اســت تا روابــط خود را با 
کشــورهای مختلف بهبود بخشــد. حضور در داووس این فرصت را فراهم می آورد 
که ایران از طریق گفت وگوهای مســتقیم و غیررســمی با مســئولان کشــورهای 
مختلــف، روابــط اقتصــادی خود را بازســازی کــرده و فضــای مثبت تری برای 

کند. ایجاد  خارجی  سرمایه گذاری 
2- فرصت برای جذب سرمایه گذاری خارجی: با توجه به ظرفیت های بالقوه ایران در 
حوزه های مختلف مانند نفت و گاز، معــادن، صنایع غذایی و فناوری، داووس می تواند 
بستری مناسب برای معرفی این فرصت ها به سرمایه گذاران بین المللی باشد. کشورهای 
مختلف به دنبال فرصت های جدید برای ســرمایه گذاری در بازارهای نوظهور هستند و 
ایران می تواند با بهره برداری از این موقعیت، جذب سرمایه گذاران خارجی را در اولویت 

قرار دهد.
3- تقویت جایگاه ایران در نظام اقتصادی جهانی: داووس به عنوان یکی از بزرگ ترین 
گردهمایی هــای اقتصادی جهان، فرصتی برای ایران اســت تا نقش خود را در تحولات 
اقتصادی جهانی برجســته کند. این رویداد نه تنها محل تبادل نظر در مورد مســائل 
اقتصادی اســت، بلکه فرصتی برای مشارکت فعال ایران در بحث ها و تصمیم گیری های 

کلان اقتصادی محسوب می شود.
۴- نشــان دادن عزم ایران برای تعامل ســازنده با جهان: ایران می تواند از حضور در 
داووس به عنوان نمادی از سیاســت خارجی خود در جهت تعامل و همکاری ســازنده 
با جهان اســتفاده کند. این مسأله به ویژه برای کشــورهایی که ایران را به عنوان یک 
شــریک تجاری معتبر نمی شــناختند، اهمیت دارد. پیام حضور ایــران در داووس این 
اســت که ایران به عنوان کشوری مستقل و صاحب نظر، آماده است تا در عرصه جهانی 

مشارکت کند.
 چالش هــای سیاسی و اقتصادی موجود: حضور ایران در داووس با چالش هایی همراه 
اســت. تحریم های اقتصادی، محدودیت های تجاری و فشــارهای سیاسی که از سوی 
برخی کشــورهای غربی اعمال می شود، همچنان موانعی جدی برای تعاملات اقتصادی 
و تجاری ایران با دیگر کشــورها هســتند. این مسأله می تواند مانع از دستیابی ایران به 

تمامی فرصت های موجود در داووس شود.
 رقابت با کشورهای قدرتمند: در شرایطی که بسیاری از کشورهای بزرگ و قدرتمند 
در این مجمع حضور دارند، ایران باید تلاش کند تا به نحوی جایگاه خود را تثبیت کند 
و در کنار ســایر کشــورها به عنوان یک بازیگر اقتصادی مهم شناخته شود. این رقابت 

می تواند ایران را با چالش های بیشتری در مذاکرات مواجه کند. 

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی:

عقل حکم می کند که از ظریف در مذاکرات استفاده شود
یک نماینده پیشین مجلس شــورای اسلامی گفت: عقل حکم می کند که از 

آقای ظریف در مذاکرات استفاده شود.
به گزارش ایلنا، علی مطهری در حساب شخصی خود در ایکس نوشت:

حذف رایان هوک بعد از پمپئو و بولتون از دولت جدید آمریکا و ســپردن مســئولیت 
مذاکره با ایران به فردی معتدل تر، نشــان می دهد که دولت آمریکا فعلًا راه دیپلماسی و 
رسیدن به توافق را در پیش گرفته است. با توجه به این که مهر ماه آینده مهلت قطعنامه 
223۱ به پایان می رسد و تحریم های سختِ قبلی دوباره جاری می شود، بجاست که ایران 
با قدرت در مذاکره مســتقیم با آمریکا شــرکت کند و با اطمینان دادن به غرب درباره 
عدم ساخت سلاح هسته ای، موجب لغو تحریم های موجود شود. عقل حکم می کند که از 
آقای ظریف در این مذاکرات استفاده شود. بیش از همه اسرائیل نگران این موضوع است

سخنگوی شورای نگهبان:

نظر مجمع درباره لوایح »پالرمو« و »CFT« نظر نهایی است
سخنگوی شورای نگهبان گفت: درحال حاضر تصمیم گیری درباره پالرمو و 

cft در اختیار مجمع است و نظر مجمع نظر نهایی است.
به گزارش ایلنا، طحان نظیف همچنین درباره طرح ابهاماتی از سوی برخی نمایندگان 
در خصوص لزوم رسیــدگی مجدد مجلس به لوایح پالرمو و cft گفت: با توجه به اینکه 
این موضوع یک مرتبه در مجلس به تصویب رسیده و شــورای نگهبان نیز نسبت به آن 
اظهارنظر کرده اســت و این موضوع به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع شده است. 
درحال حاضر تصمیم گیری در این باره در اختیار مجمع اســت و نظر مجمع نظر نهایی 
است. تصمیم گیری درباره این موضوع با توجه به نظام و ساختار حقوق یک کشور الان 

در اختیار مجمع است.

وزیر اطلاعات:

ایران برای صداقت احترام قائل است
و در برابر استکبار مقاومت می کند

وزیر اطلاعات گفــت: هر کسی که صادق 
باشــد، ایران، اسلام و انقلاب برای صداقت 
احترام قائل اســت و هرجا تزویر و استکبار، 
دشــمنی و ظلم باشد، ایران مقاومت خواهد 

کرد.
حجت الاسلام سید اسماعیل خطیب وزیر 
اطلاعــات دولت وفاق مــلی در گفت وگو با 
ایلنا، در رابطه با روابــط ایران و آمریکا و با 
اشــاره به اظهارات اخیر خود درباره مذاکره 
بــا آمریکایی ها، تصریح کرد: انقلاب اسلامی 
تجربه ممتدی در این مذاکرات دارد که نمونه بارز آن برجام است. مذاکراتی که در عمان 
شــد، مذاکراتی که پیرامون آن دارایی های ما در قطر و کره جنوبی اتفاق افتاد، در هیچ 

کدام از آنها آمریکایی ها به وعده های خود عمل نکردند.
وزیر اطلاعات گفت: هر کسی که صادق باشــد، ایــران، اسلام و انقلاب برای صداقت 
احترام قائل اســت و هرجا تزویر و اســتکبار دشمنی و ظلم باشد، ایران مقاومت خواهد 

کرد.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا شما با این شیوه مذاکره مخالفت دارید، مطرح کرد: 

با این شیوه بله با مذاکره تحمیلی مخالف هستم.

پــدرام کمالی/ مســعود پزشــکیان با 
شعار تغییر در سیاست خارجی و تعامل با دنیا 
موفق شــد اعتماد جامعه ایران برای 4 ســال 
را به دســت آورد و به عنوان رئیس جمهور در 
پاستور بنشیند. از ابتدای کار دولت چهاردهم، 
مســعود پزشــکیان میراث دار آشــفته بازار 
شرایط بین المللی و منطقه ای ایران شد. بحران 
اوکراین، شــهادت هنیه در تهران، به شهادت 
بیروت،  در ضاحیه  نصرالله  رسیدن سید حسن 
سقوط رژیم اسد و در نهایت پیروزی ترامپ در 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا پزشکیان را با 
چالش های متعدد مواجه کرده است. بشارت نو 
در ادامه تلاش کرده تا با پاسخ به پرسش هایی 
پیرامون آینده سیاست خارجی دولت چهاردهم، 
کلاف سردرگم سیاست خارجی کشور را راه حلی 
نو به  نماید. به همین منظور، بشــارت  ترسیم 
سراغ مظفر حسنوند، تحلیلگر مسائل سیاست 

خارجی و مطالعات خاورمیانه رفته است.
حســنوند، دکترای علوم سیاسی از دانشگاه 
شیراز و مدرس دانشــگاه های شیراز و لرستان 
بوده است. حســنوند در کارنامه خود سوابقی 
چون کارشــناس مرکز مطالعات اســتراتژیک 

خاورمیانه و کارشــناس خانه اندیشمندان علوم سیاسی را نیز دارد. 
وی نویســنده بیش از 45 عنوان مقاله علمی و پژوهشی و 3 عنوان 

کتاب دانشگاهی است. در ادامه مشروح گفتگو با وی را می خوانیم:

اخیرا عــلی عبدالعلی زاده، نماینده ویژه رئیس جمهور، در گفتگو 
با یکی از پایگاه های خبری صحبت از امکان توافق جدید با آمریکا 
و حتی امکان سرمایه گذاری در ایران برای آمریکایی ها سخن گفته 
بود. با توجه به اینکه گفته می شــود یکی از دلایل خروج آمریکا از 
برجام در دوره اول ریاست جمهوری ترامپ نداشتن جاذبه اقتصادی 
در برجام برای آمریکایی ها بود، از این منظر دولت چهاردهم چگونه 

می تواند از تجارب برجام برای توافق جدید استفاده کند؟
واقعیت آنست که برخلاف گمان بسیاری از کارشناسان، معتقدم که عمل 
ترامپ در مورد خروج از برجام تا حدی ریشه از نگاه واقع بینانه و عمل گرایانه 
وی داشــت که تاحدی نیز درســت بود. دلایل خاص ترامپ در دولت اولش 
در مورد خروج از برجام را می توان بدین عنوان شــرح داد. نخست، مذاکره با 
آنکه طرف های متعددی داشــت، ولی بیش از هر چیز گفتگویی استراتژیک 
بین تهران و واشــنگتن بود و هنگامی که دولت اوباما تمام تحریم ها را کنار 
گذاشــت، انتظار می رفت که ایران نیــز گام هایی ولو اقتصادی و بالاخص در 
زمینه ســرمایه گذاری خارجی با آمریکا و یا متحدان نزدیک آن داشته باشد، 
در حالی که میدان پســابرجام، چیزی جز مهیا کــردن بازار بکر ایران برای 
چیــن و روسیه نبود. دوم، آنکه، پــس از توافق ژوئیه 20۱5، ایران در عمل، 
کنــش و اقدامی را در جهت تلطیف مناســبات خود بــا آمریکا انجام نداد و 
حتی جســورانه تر از قبل در مقابل منافع ایالات متحده ایستاد و در شرایطی 
که آمریکا ملاحظات بین المللی بزرگ تری داشــت، ایران به مرور به نوعی در 
تلاش بود که خود را به مســاله اول امنیت ملی آمریکا حداقل در خاورمیانه 
معرفی کند. بنابراین، توافق برجام که اساسا ماهیتی سیاسی داشت، از سوی 
ایران چندان مراقبت نشــد و حتی برخی چنان عنوان می کردند که آمریکا 
یکی از ارکان توافق در کنار دیگر قدرت هاســت. حال آنکه، ایران برای حفظ 
منافع کلان خود می بایســتی ملاحظات امنیتی آمریــکا را مورد توجه قرار 
می داد. سوم، ایران تحت منافع اقتصادی بزرگ برجام حتی پا را فراتر گذاشت 
و در میدان های بزرگ تری چون همکاری با روسیه، حضور بیشــتر در یمن 
و دعاوی متعدد تجدیدنظرطلبی در تقابل با آمریکا قرار گرفت. شرایط نظام 
جهانی در سال 2025 و روی کارآمدن ترامپ بسیار متفاوت با گذشته است. 
شــهروندان آمریکا بیش از هر چیز خواستار بازگشت ایالات متحده به قدرت 
پیشین خود و عمل-گرایی صریح تر از دولت ترامپ هستند. جهان بینی ترامپ 
مبتنی بر ساختی سودگرایانه و منفعت-محورانه قرار دارد و تمام کنشگرانی 
که به نوعی با این ســاخت در تضاد قرار بگیرنــد به نوعی در زمره ی رقبای 
ترامپ قــرار می گیرند که طیفی از بازیگران داخلی تا کشــورهای مکزیک، 
چین، اتحادیه اروپــا، روسیه و ایران را در برمی گیرد. با توجه به آنکه، هدف 
اصلی ترامپ بازگشت به نظمی باثبات و منطبق با ارزش های هژمونی ایالات 
متحده است، ایران شاید جزو اهداف شماره دو یا سه وی معرفی شوند. بدان 

دلیل که هرگونــه هزینه احتمالی در مقابل ایران می توان در تجارت جهانی 
موقعیت رقبــای ایالات متحده را در وضعیت بهتری قرار دهد. بنابراین، بین 
گزینه-های فشار حداکثری از طریق تحریم و اقتصاد، حمله نظامی به طرق 
مختلف و مذاکره برای رسیدن به اهدافی مشترک، گزینه آخر محمتل ترین 
خواهد بود؛ همان طور که در دولت پیشین خود از طریق شینزوآبه تلاش کرد 
تا با ایران به حداقلی از وفاق دست یابد، ولی با مخالفت تهران روبرو شد. در 
این بین، هرچند مسائلی چون موشک های بالستیک، اسرائیل، حقوق بشر و 
قضایای یمن و سوریه بخشی از موضوعات قابل اهمیت برای ترامپ هستند، 
ولی حضــور در بازار و اقتصاد ایــران و ممانعت از منفعت های بادآورده ایران 

برای چین، یکی از مهم ترین ملاحظات ترامپ برای مذاکره هستند.

وضعیت فعلی کشــور در حال حاضر به لحاظ شرایط بین المللی، 
منطقه ای و داخلی چه تفاوت عمده ای  با سال 94 که توافق برجام 

امضاء شد، دارد؟
مفروض شــما در فحوای پرسش نیز بیانگر به وجود آمدن تغییرات متعدد 
در فضای داخلی، منطقه ای و بین المللی برای ایران اســت و واقعیت آنست 
که در جهات مختلف با ســال ۱39۴ قابل مقایسه نیست. مهم ترین نشانگان 
تغییر در شرایط کنونی در سطح داخلی عبارتند از: تشدید مشکلات اقتصادی 
و اجتماعی در جامعه ایران و تاثیر آن بر ناشــکیبایی بیشتر شهروندان و در 
نتیجه افزایش نافرمانی های مدنی به ویژه در مســائل اقتصادی است. درست 
است که دولت پزشکیان توانسته است در یک سطح مانع از بدتر شدن اوضاع 
کشور شود، ولی در سطح دیگر برای حل مشکلات کلان کشور نیازمند یاری 
بسیاری از سازمان های ناهمســو و رقیب در جبهه ی مخالف داخلی است و 
اگر حمایت های رهبری از پزشــکیان نبود، در همان سه ماه نخست، دولت 
وفاق از هم می پاشید. در ســطح منطقه ای اگــر بخواهیم واقع بینانه تحلیل 
کنیم و متهم به مســائل سیاسی نشــویم، باید بگوییم که ایران بسیاری از 
رقابت های منطقه ای را باخته اســت و یا حداقل در وضعیت نامساعدی قرار 
دارد. با آنکــه بسیاری معتقدند که اســرائیل در آتش بس و توافق احتمالی 
شکســت خورده اســت، معتقدم که واقعیت چیز دیگری به ما می گوید. در 
واقع، اگر به شــرایط ســال های 20۱9 تا 2023 برگردیم، خواهیم دید که 
نــه حزب الله آن تــوان و صلابت نظامی گذشــته را دارد و نه عملًا چیزی از 
حماس بر جای مانده اســت. فراتر از آن، با روی کار آمدن دولت جولانی یا 
احمد شــرع تحت حمایت غرب و ترکیه و بسیاری از کنشگران عربی، معلوم 
نیســت که آیا ایران می تواند در آینده بــه متحدان منطقه ای خود در محور 
مقاومت یاری برساند یا نه و اگر این کار بخواهد به قول نخبگان ایران صورت 
بگیرد به چه شکل و با چه هزینه ای باید انجام بگیرد، آن هم در شرایطی که 
حقیقتاً مقامات لبنانی چندان نیات خوش بینانه ای نســبت به تهران ندارند. 
در سوی دیگر، سقوط قابل پیش بینی اسد ضربه ای مهلک بر توان راهبردی 
و قدرت منطقه ای ایران بود. ایران از ســال 20۱۱ تلاش های بسیاری برای 
حفظ و دفاع از دولت اســد به کار گرفته بود و جدا از مدیریت مســتقیم و 
غیرمستقیم در جنگ های نامتقارن و نامتعادل با جریانات تکفیری و از دست 

دادن نیروهای انسانی ارزشمند و سرمایه های نظامی، 
موقعیت خود را در قلــب خاورمیانه متزلزل می بیند. 
در یمن نیز وضعیت همین گونه اســت، و عملًا رژیم 
صهیونیستی بسیاری از توانمندی های اولیه حوثی ها 
را با تخریب کرده اســت و در دو ماه حاضر آیا شــما 
حرکــت و اقدامی قابل توجه از ســوی حوثی ها علیه 
اسرائیل و منافع آن مشاهده کرده اید؟ بی شک، برای 
حل این مشکلات باید بازاندیشی مبتنی بر عقلانیت و 
واقع بیــنی صورت بگیرد و به دور از ملاحظات آرمانی 
به گونه ای اقدام کرد که شرایط برای ایران پرمخاطره 
نشود. در ســطح بین المللی نیز وضعیت بسیار جالب 
نیست، جدا از روی کار آمدن ترامپ و حمایت خواسته 
یا ناخواســته رهبران اروپایی و عربی از آن، روسیه در 
کارزار اوکراین در بدتریــن وضعیت ممکن قرار دارد. 
ایران می بایســتی تلاش کند که به کارتی استراتژیک 
و قابــل معاوضه برای روسیه یــا چین در مقابل غرب 
تبدیــل نشــود. روسیه در ۴ ماه پایانی ســال 202۴ 
در مقابل نیروهای اوکراینی –با تســلیحات اروپایی و 
آمریکایی- بسیار شکننده بود و در بسیاری از مواضع 
شکســت خورده اســت. اینکه چرا و به کدام دلایل 
روسیــه تلاش دارد تا ایــران را به نوعی به این جنگ 
بکشاند، خود پرســشی است که نیازمند فکر بسیاری 
نیست و گذشته تاریخی آن را اثبات می کند. از سوی دیگر تعلل روس ها در 
مقابل سقوط اسد و حمایت از مواضع بلندپروازانه امارات در مورد جزایر خود 
مشکلی است که افکار عمومی را به شدت در مقابل روس ها آزرده کرده است. 
در مورد چین نیز چنین اســت، اگر ایالات متحده در مقابل تهدید اقتصادی 
چین که بیش از 700 میلیون دلار اســت به این سمت سوق یابد که روابط 
خود را با تهران قطع کند، به نظر شما فکر تجاری شده ی چین چه سیاستی 
را در پیش خواهد گرفت؟ به هر ســو، شــرایط در جهات مختلف در تضاد با 

سال 9۴ است و این صرفا شمای کلی آن بود.

اتفاقاتی نظیر جنگ روسیه و اوکراین چه تاثیری بر مذاکرات آینده 
ایران و آمریکا در دوره جدید خواهد داشت؟

بی شــک با توجه به مناسبات ایران و روسیه و اهمیت اوکراین برای غرب، 
این موضوع می تواند بر آینده و ماهیت مناســبات ایران و آمریکا و بالاخص 
هرگونــه توافقی احتمالی در مورد برنامه هســته-ای تاثیــر بگذارد. به یاد 
بیاورید که چین، روسیه و عربســتان )در کنار اسرائیل( مهم ترین دشمنان 
برجام بودند و بیشترین تلاش ها را برای به نتیجه نرسیدن آن به کار بردند. 
در واقــع، روس ها اینگونه به توافــق می نگرند که هرگونه توافقی ایران را به 
ســمت غرب خواهد کشاند و منافع آن ها به خطر خواهد افتاد. آن ها تلاش 
بسیاری برای گره زدن امنیت ایران به امنیت تقابل گرایانه ی خود در مقابل 
غرب به کار گرفته اند و به سادگی حاضر به از دست دادن این اهرم و کارت 
استراتژیک نیستند. اگر دولت ترامپ بخواهد که با روس ها در مورد اوکراین 
به نوعی صلح و آشتی دست یابد، بی شک یکی از گزینه های معمول روسیه 
اســتفاده از کارت ایران خواهد بود و بعید نیست در مقابل بخشی از منافع 
خود در شــرق اروپا و تحریم هــا، در صف متحدین غرب قــرار بگیرد و یا 
آنکه پشــت ایران در اغلب قضایای منطقه ای رها کند. به یاد داشته باشید 
در شــرایطی که شــرایط روسیه در دوران اوباما بسیار از اکنون بهتر بود و 
مناســبات بسیاری نیز با ایران داشتند، آن ها به شکل پنهانی خواهان فشار 
و حتی جنگ با ایران بودند، موضوعی که از سوی دولت اوباما مورد پذیرش 

قرار نگرفت.

واکنش چین و روسیه به مذاکــرات احتمالی دولت ایران و دونالد 
ترامپ چه خواهد بود؟

در مورد واکنــش چین و روسیه به مذاکرات و هرگونه توافق ایران و غرب 
و بــه عبارتی بهتر بگوییم، ایالات متحده، منفی خواهد بود و آن ها به دلایل 
متعدد خواهان بازگشــت ایران به چرخه-ی مناســبات بین المللی نیستند. 
چــرا که منافع انــزوای ایران به نفع آن ها خواهد بــود و دیگر کارت و برگ 
امتیــازآور ایران در مقابل غــرب از بین خواهد رفت. از ســوی دیگر، آن ها 
اینگونه اســتدلال می-کنند که هرگونه توافقی بین ایران و غرب می تواند به 
سربرآوردن دشــمنی جدید در منطقه برای منافع آن مبدل شود و به مرور 
زمان غرب می تواند از طریق ایــران، چین و روسیه را نه تنها مدیریت کند، 

بلکه به نوعی انزوای در خارومیانه، مکران و آسیای مرکزی بکشاند.  

ایران نباید به کارت بازی روسیه و چین تبدیل شود
 ابراز نگرانی یک کارشناس سیاست خارجی از تلاش روسیه و چین برای شکست مذاکرات ایران و آمریکا:

مشــاور رهبر انقلاب درباره بررسی 
تشــخیص  مجمع  در   FATF مجدد 
رئیس  درخواســت  با  نظام  مصلحت 
انقلاب،  جمهور و موافقت رهبر معظم 
متفاوت  مجمع  اعضــای  آرای  گفت: 
اما امیدواریم نتیجه بررسی ها و  است 
نظر نهایی به نفع کشور باشد و به راه 

حل معقولی در این زمینه برسیم.
»عــلی لاریجــانی« در حاشیه بازدید 
بــه  پاســخ  در  اسلامی،  جمهــوری  از 
ایرنــا درباره موضع وی بــه عنوان عضو 
حقیــقی مجمــع تشــخیص مصلحــت 
در   FATF بــررسی  دربــاره  نظــام 
برای  مشــترکی  مجمع،گفت:کمیسیون 
بررسی FATF تشــکیل شــده است و 
از کمیسیون هایی که نقش دارند  افراد 
انتخاب شده اند و بررسی های خود را از 

کنند. آغاز می  این هفته 
مشــاور رهبر انقلاب افزود: دستگاه های 
مختلف نظرات خود را بیان و بررسی علمی 
دقیــق در این کمیسیون مشــترک انجام 
خواهد شــد، ان شــاءالله به نتیجه مطلوب 

برسند.
لاریجانی در پاســخ به این سوال که آیا 
پیــام مثبتی از ســوی مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام برای تصویــب لوایح پالرمو 
و سی.اف.تی دریافت شــده است،گفت: آرا 
در مجمع تشخیص مصلحت نظام متفاوت 
است اما امیدواریم نتیجه بررسی ها به نفع 
کشــور باشــد و به راه حل معقولی در این 

زمینه برسیم.
لاریجانی در پاسخ به سوالی درخصوص 
بــرآورد خود از آرای مجمــع به گفته این 
جمله بســنده کرد که »من رجال الغیب« 

نیستم.

به گزارش ایرنا، علی لاریجانی، 
مشــاور رهبــر انــقلاب و عضو 
صبح  نظام  مصلحت  تشــخیص 
امروز شــنبه ۶ بهمن ۱۴03 با 
حضور درخبرگــزاری جمهوری 
از  )ایرنــا(،  ایــران  اسلامی 
بخش های مختلف این ســازمان 

خبری بازدید کرد.
گفتنی است، »گروه ویژه اقدام 
 FATF مالی« که بــه اختصار
نامیده می شود، نهادی بین الدولی 
اســت که در حوزه هــایی مانند 
مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
استانداردها و مقررات  تروریسم، 
فنی و حقــوقی را تدوین کرده 

است.
نظــارت بــر شــفافیت مالی 

در ســطح مــلی و بین الملــلی و تحلیل 
داده هــای حاصل از گزارش های رســمی 
واصله از کشــورهای مختلف در زمره کار 
ویژه اف ای تی اف اســت تا دولت ها بتوانند 
بر اســاس ارزیابی های انجام شده، ریسک 
سرمایه گذاری خود را در کشورهای هدف 
کاهش داده و در مراودات بانکی و تعاملات 
با کشــورهای مشکوک )فهرســت سیاه( 

احتیاط کنند.
دولت »حســن روحانی« لوایح چهارگانه 
شــامل اصلاح قانون مبارزه با تامین مالی 
تروریسم، اصلاح قانون مبارزه با پولشویی، 
پیوســتن ایران به کنوانسیون سازمان ملل 
متحد برای مبارزه با جرایم ســازمان یافته 
فرامــلی )پالرمــو( و پیوســتن ایــران به 
کنوانسیون مقابله با تامین مالی تروریســم 
)CFT( را بــه مجلس شــورای اسلامی 
ارسال کرد؛ دو لایحه نخست یعنی اصلاح 

قانون مبــارزه با تامین مالی تروریســم و 
اصلاح قانون مبارزه با پولشویی سال ۱397 
پس از تصویب مجلس شــورای اسلامی و 
تایید شــورای نگهبان به دولت ابلاغ شد و 
دو لایحه دیگــر در میان تضاد دیدگاه های 
میان دولت و مجلس وقت با شورای نگهبان 
و مجمع تشخیص مصلحت نظام سرنوشتی 
نامعلوم یافت و با قرار گرفتن نام کشورمان 
در لیست سیاه این نهاد چالش های بسیاری 
بر ســر راه مناســبات خــارجی و روابط 

اقتصادی ایران با جهان به وجود آمد.
نام ایران پیش از ارایه این لایحه ها توسط 
دولت روحانی نیز در لیست سیاه گروه ویژه 
اقدام مالی قرار داشت و با توجه به رویکرد 
ایران در تصویب برخی قوانین و بخشنامه ها 
در سال ۱39۶، برای یکسال اسم ایران در 
لیست سیاه تعلیق شد اما در اواسط دولت 
 FATF شــهید رئیسی )۱۴02( بار دیگر

اعلام کــرد که ایران را به همراه 
کره شمالی و میانمار در لیست 

سیاه قرار داده است.
با شروع به کار دولت چهاردهم 
دوباره موضوع خروج از فهرست 
سیــاه FATF در دســتور کار 
قــرار گرفــت و چنــدی پیش، 
»عبدالناصر همــتی« وزیر امور 
اقتصــادی و دارایی از موافقــت 
رهبر انقلاب برای بررسی مجدد 
لوایح مربوط به پیوستن ایران به 
 )FATF( گروه ویژه اقدام مالی
مصلحت  تشــخیص  مجمع  در 

نظام خبر داد.
کارشناســان بر این باورند که 
پیوستن به FATF فرصت های 
جدیدی از جملــه اصلاح نظام 
بانکی، ارتقای جایــگاه و وجهه بین المللی 
ایــران و امــکان اســتفاده از منابع مالی 
صنــدوق بین المللی پــول و بانک جهانی 
را پیش روی ایران قــرار می دهد و تهران 
می تواند بــا اصلاح و تقویت قوانین داخلی 
خود و اجرای مفــاد مربوط به برنامه اقدام 
ایران و با توســل به روش هــای حقوقی و 
سیاسی از مواجهه با مشکلات و خطرهای 
محتمل پرهیــز و از فرصت ها بهره ببرد و 
زمینه را برای خروج از فهرست سیاه فراهم 

کند.
پــس از اعلام خبر بــررسی دوباره لوایح 
پالرمــو و CFT در مجمــع تشــخیص 
مصلحــت، صــدای عــده ای از سیاسیون 
بویــژه بــرخی از نماینــدگان تنــدرو در 
مجلس درآمده است. مخالفان این موضوع 
می گویند واکاوی مجــدد لوایح مذکور در 
مجمع تشخیص مصلحت به صلاح مردم و 

نظام نیست، از این رو، دوشنبه 2۴ دی ماه 
از تریبون مجلس استفاده و با فریاد و ناسزا 
اعتراض خــود را در این باره مطرح کردند. 
ابتــدا، محمدتقی نقدعــلی نماینده مردم 
خمینی شــهر در مجلس با اشــاره به آغاز 
 CFT رسیدگی مجدد دو لایحه پالرمو و
کنوانسیون FATF در مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام به رئیس مجلس تذکر داد و 
گفت وقتی هفته آینده که مجلس تعطیل 
است ما به حوزه انتخابیه برویم و برگردیم ، 

آش را با جایش خورده اند.
رئیس قوه مقننــه هم تذکر این نماینده 
مجلس را خلاف آئین نامه دانست و گفت 
که موضوع FATF نمی تواند در دســتور 
کار مجلس قرار بگیرد و طبق قانون اساسی 
در اختیار مجمع تشــخیص مصلحت نظام 

است.
اما سناریوی معترضان به بررسی مجدد 
لوایح پالرمو و CFT در مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام در صحن هرم سبز بهارستان 
ادامه یافت و حاشیه اصلی از سوی نماینده 

مردم تهران کلید خورد.
مهــدی کوچک زاده در ســخنانی که به 
اذعان خودش خارج از دستور و در حمایت 
از تذکر یک نماینده دیگر مطرح شد، نسبت 
به موضوعــاتی همچون اظهارات اخیر علی 
عبدالعلی زاده نماینده ویژه رئیس جمهور در 
اقتصاد دریامحور دربــاره مذاکره با آمریکا، 
ابراز همدردی ســخنگوی دولــت با مردم 
گرفتــار لس آنجلس در آتــش و همچنین 
بــررسی لوایح FATF و CFT در مجمع 

تشخیص مصلحت نظام، اعتراض کرد.
اعتراض و ســخنان همراه بــا فریاد این 
نماینده در صحن علــنی مجلس درحالی 

ادامه داشت که بلندگوی وی قطع شد.

ابراز مشاور رهبر انقلاب در مورد بررسی مجدد FATF در مجلس

لاریجانی: امیدواریم درمورد FATF به راه حل معقولی برسیم

فرصت ها و چالش ها ، حضور ایران در مجمع جهانی داووس
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وزیر نفت:

جلوگیری از مهاجرت جوانان در گرو فرصت دادن به آنهاست
وزیر نفت با بیان اینکه باید به جوانان با اســتعداد کشــور فرصت دهیم تا از مهاجرت 
آنها به کشورهای دیگر جلوگیری شود، گفت: همچنین باید از توانایی بانوان در کارهای 

ستادی، مطالعاتی و مهندسی بهره برد.
به گزارش شــانا، محسن پاک نژاد در نشســت با مدیران ارشد صنعت نفت در استان 
خوزستان با بیان اینکه توقع از مناطق نفت خیز جنوب زیاد است، اظهار کرد: طبق برنامه 
هفتم توسعه باید تولید نفت خام تا پایان ۱۴07 به حدود ۴ میلیون ۶00 هزار بشکه در 

روز برسد که بار اصلی آن بر دوش مناطق نفت خیز جنوب است.
وی با بیان اینکه باید برای رسیدن به اهداف برنامه توســعه برنامه ریزی و هدف گذاری 
شــود، افزود: مدیران مناطق نفت خیز جنوب، شــرکت نفت و گاز اروندان و شرکت های 
بهره بردار که در این حوزه ها مشــغول به کار هستند، باید عزم خود را برای نجات کشور 

جزم کنند.
وزیر نفت با بیان اینکه صنعت نفت پیشران توسعه اقتصادی کشور است، تصریح کرد: 
پیشــران توســعه اقتصادی بودن با یک کار روزمره بوروکراتیک اداری، بدون ریسک و 

جسارت همخوانی ندارد.
پاک نژاد با اشــاره به اینکه بیشــتر باید در این حوزه تلاش کنیم، خطاب به مدیران 
ارشد شرکت ملی نفت ایران گفت: وظیفه ما به عنوان وزارت نفت پشتیبانی و حمایت از 
شماســت. باید به جوانان بااستعداد کشور فرصت دهیم تا از مهاجرت آنها به کشورهای 
دیگر جلوگیری شود، همچنین باید از توانایی بانوان گرامی در کارهای ستادی، مطالعاتی 

و مهندسی بهره برد.
وی با بیان اینکه طبق فرموده رهبر معظم انقلاب باید مشــکلات بخش خصوصی حل 

شود، افزود: نقش این بخش  در حوزه اقتصادی کشور بسیار زیاد است.

رشد 41 درصدی درآمد عملیاتی پتروشیمی بوعلی سینا
گزارش مالی 9 ماهه پتروشیمی بوعلی سینا حاکی از عملکردی درخشان با جهش 
41 درصدی درآمدهای عملیاتی و عبور از مرز 12 هزار میلیارد تومان ســود خالص 
است، به گونه ای که سود و درآمد این شرکت در این مدت از عملکرد 12 ماهه قبلی 

این شرکت نیز فراتر رفته است.
به گزارش شانا به نقل از شرکت پتروشیمی بوعلی سینا، بر اساس گزارش عملکرد 9 ماهه 
»بوعلی« که در کدال منتشر شده، این شرکت درآمد عملیاتی 52.89 هزار میلیارد تومانی را 
به ثبت رساند که در مقایسه با 37 هزار میلیارد تومان در دوره مشابه پارسال، رشد قابل  توجه 

۴۱ درصدی را نشان می دهد.
این افزایش چشــمگیر درآمد، در حالی است که بهای تمام شده در شرکت نیز با رشد ۶۱ 
درصدی نســبت به 9 ماهه سال قبل، روبه رو بوده است. با  وجود این، بوعلی سینا توانست با 

مدیریت هزینه ها، به سود ناخالص ۱۱ هزار میلیارد تومانی دست یابد.
بررسی دقیق تر صورت های مالی حاکی از آن است که سود عملیاتی این شرکت نیز تا پایان 

آذر به رقم ۱2.77 هزار میلیارد تومان رسیده و رشد ۱5 درصدی را به ثبت رسانده است.
در نهایت ســود خالص پتروشیمی بوعلی سینا طی این مدت به بیش از ۱2 هزار میلیارد 
تومان افزایش  یافته است. این در حالی است که سود خالص کل در ۱۴02، بالغ بر ۱0.2 هزار 
میلیارد تومان بوده است. این عملکرد نشان از رشد قابل  توجه سودآوری این شرکت در مقایسه 

با دوره مشابه پارسال دارد.
همچنین حجم تولید پتروشیمی بوعلی سینا در 9ماهه ۱۴03 با رشد ۱3 درصدی به ۱.55۱ 
هزار تن رسیده، در بخش فروش نیز این شرکت با رشد ۱9 درصدی در حجم فروش به ۱.۶02 
هزار تن دســت  یافته است. نکته قابل  توجه در بخش فروش، رشد ۱9 درصدی حجم فروش 
صادراتی این شرکت است که نشان  از حضور قدرتمند بوعلی سینا در بازارهای بین المللی دارد

  گام های جدید برای رفع چالش ها
و بهبود عملکرد پتروشیمی شیراز

آخرین وضع تولید و توسعه مجتمع پتروشیمی شیراز بررسی و تصمیم های مهمی در 
زمینه رفع چالش های موجود و افزایش ظرفیت تولید اتخاذ شد.

به گزارش شــانا به نقل از شرکت پتروشیمی شیراز، سیدمجید هدایت مدیرعامل هلدینگ 
سرمایه گذاری غدیر، به همراه سیدجواد هاشمی مدیرعامل هلدینگ نفت و گاز پارسیان و بابک 
پورکیا، سرپرست شرکت پتروشیمی شیراز از این مجتمع پتروشیمی بازدید کردند و در نشستی 

بر اهمیت توسعه و ارتقای تولید مجتمع پتروشیمی شیراز تأکید کردند.
در این بازدید با هدف بررسی آخرین وضع تولید و توسعه این مجتمع پتروشیمی، بر اهمیت 
همکاری نزدیک و تعامل مستمر برای دستیابی به اهداف مشترک تأکید و تصمیم های مهمی در 

زمینه رفع چالش های موجود و افزایش ظرفیت تولید اتخاذ شد.
سیدمجید هدایت، مدیرعامل هلدینگ سرمایه گذاری غدیر در این بازدید با اشاره به فعالیت این 
مجموعه در استان فارس ازجمله پتروشیمی، پالایشگاه، مجموعه سالکو، فولاد نی ریز و… اظهار 
کرد: پتروشیمی شیراز قدیمی ترین پتروشیمی کشور است که از ۱395 طرح توسعه ای نداشته، اما 

با حمایت مسئولان، فاز دوم نیترات آمونیوم را در این مجموعه ادامه خواهیم داد.
بابک پورکیا، سرپرست شرکت پتروشیمی شیراز نیز در این بازدید در گزارشی وضع این شرکت 
را تشریح و بیان کرد: پتروشیمی شیراز نخستین مجتمع در کشور و خاورمیانه بود که سال ۱3۴2 

به عنوان کارخانه کود شیمیایی به بهره برداری رسید.
وی با بیان اینکه این مجتمع ابتدا روزانه بالغ بر 550 تن کود شیمیایی تولید می کرد، افزود: طرح 
توسعه بعدی این شرکت در ۱3۶۴ با ۱0 برابر ظرفیت طرح اولیه اجرایی شد که اکنون نیز در مدار 

فعالیت قرار دارد و آخرین طرح توسعه ای مربوط به ۱395 بوده است.
سرپرست شرکت پتروشیمی شیراز ادامه داد: خوراک این مجتمع گاز طبیعی و آب است که 
سالانه یک میلیارد و 8۴0 استاندارد مترمکعب مصرف گاز از خط شبکه سراسری و سالانه ۱2 

میلیون مترمکعب آب از سد دوردزن تأمین می شود. 
پورکیا با بیان اینکه پارسال بالغ بر 3 میلیون و ۴80 هزار تن در پتروشیمی شیراز محصول تولید 
شده که حدود ۱0 درصد بالاتر از ظرفیت اسمی بوده است، گفت: محصولات »UAN« که یک 
کود ترکیبی مایع است، گاز آرگون، متانول، نیترات آمونیوم، اسید نیتریک، آمونیاک و اوره )گرانول 

و پریل( از محصولات تولیدی این مجتمع است.
وی، سهم شرکت پتروشیمی شیراز از کل تولیدات صنعت پتروشیمی در ایران را ۴.5 درصد 
اعلام کرد و افزود: 2۶ درصد سهم تولید اوره کشور را نیز این شرکت هم در زمینه داخلی و هم 

صادرات تأمین می کند.
سرپرست شرکت پتروشیمی شیراز همچنین به مقدار فروش سالانه این شرکت اشاره کرد و 

گفت: در 9 ماهه امسال توانستیم بیش از بودجه پیش بینی شده را محقق کنیم.

ارزش واقعی »آب« با اجرای طرح های
انتقال آب از دریا بیشتر نمایان شده است

رئیس مرکز منطقه ای مدیریت آب شــهری )تحت پوشــش یونسکو(ورود 
شورای اقتصاد به مساله آب را در 10 سال گذشته گامی مثبت در جهت واقعی 
کردن ارزش آب دانســت و گفت: ارزش واقعی »آب« به ویژه در کنار پیشبرد 
طرح های توسعه ای از جمله انتقال آب از دریا نسبت به گذشته بیشتر نمایان 

شده است.
به گزارش ایلنا از وزارت نیرو، محمد حاج رســولیها در حاشیه بیســتمین نمایشــگاه 
تخصصی و بین المللی صنعت آب با اشــاره به پارامترهای مختلف برای مدیریت صنعت 
آب، گفت: در این راســتا دو موضوع شامل مشــارکت مردم در همه زمینه ها اعم از آب 

کشاورزی، شرب و صنعت و نیز اقتصاد آب مغفول مانده است.
وی با تاکید بر اینکه در حوزه تکنولوژی، ساخت، خدمات فنی مهندسی و تولید در صنعت آب 
شرایط مطلوبی را شاهد هستیم، افزود: در یک دهه اخیر پس از گذشت 30 سال، شورای اقتصاد 
به مساله آب ورود کرد و همین مساله موجب شد صنعت آب از بن بست رها شود.رئیس مرکز 
منطقه ای مدیریت آب شهری یادآور شد: ارزش واقعی »آب« به ویژه در کنار پیشبرد طرح های 

توسعه ای از جمله انتقال آب از دریا نسبت به گذشته بیشتر نمایان شده است.
حاج رسولیها اضافه کرد: یکی از ویژگی های مثبت و بارز طرح های انتقال آب این است 
که ارزش واقعی آب را مشخص می کند و این رسالت، از اهمیت ویژه ای برخوردار است

وی ضمن امیدواری نســبت به پیشــبرد صحیح اقتصاد آب طی یک تا دو دهه آینده، 
اظهار کرد: در این میان مســاله بسیار حائز اهمیت این اســت که در جامعه شــهری و 

روستایی مردم را وارد میدان مشارکت در حوزه آب کنیم.

مدیر عامل پیشین شرکت ملی صادرات گاز ایران 
گفت: نکته مهم در مورد قرارداد گازی با کرسنت این 
است آن زمان قیمت گاز اصولا پایین بود و امیدی به 
افزایش قیمت نیز وجود نداشت هرچند قیمت گاز 
صادراتی به امارات به خاطر پاره ای دلایل از جمله 
ترش بودن گاز و فاصله کم پایین  بود، اما عادلانه بود 

و دلیلی نداشت که ما قرارداد را فسخ کنیم.
مهران امیرمعیــنی در گفت وگو با ایلنــا، در ارزیابی 
پیامدهای اجرا و یا عدم اجرای قرارداد کرســنت اظهار 
داشــت: دعوای کرسنت بیشــتر به بحث قیمتی که در 
توافق عنوان شده بود؛ برمی گردد مخالفان بر این عقیده 
بودند که قیمت هــای پایین نرخ گاز در صادرات گاز به 
کرسنت ســودی برای کشور نداشــت، ولی نکته مهم 
این اســت که در قراردادهای گاز معمولا ، بندی وجود 
دارد که بر اســاس آن باتوجه به شــرایط بازار می توان 
درخواســت بازنگری در قیمت هــا را داد بنابراین این 
امکان وجود داشت که پس از اجرای قرارداد در صورتی 
که قیمت ها پایین تشــخیص داده می شــد درخواست 
بدهیــم که با طرف مقابل بر ســر قیمت های جدید به 

توافق برسیم.
وی مخالفت و فســخ قرارداد کرسنت  را یک بهانه از 
ســوی مخالفان آن خواند و گفت: ایــن اقدام منجر به 
جرایم ســنگین 2.۶ میلیارد دلاری برای کشور شد، به 
طوری که تاکنون شرکت ملی نفت 2 ساختمان خود در 
اروپا را از دست داده است، ضمن اینکه اگر این قرارداد 
اجرا می شد روابط ایران با کشــور امارات متفاوت بود، 
وقتی از طریق خط لوله گاز صادر می شود برخی روابط 
مســتحکم تر سیاسی و اقتصادی شــکل می گیرد و دو 
طرف به نوعی بیشتر متحد می شوند، بنابراین علاوه بر 

اینکــه در اجرای قرارداد کرســنت مباحث درآمدهای 
گازی مطرح بود؛ می توانست روابط سیاسی بهتری بین 

دو کشور برقرار کند.
مدیر عامل پیشین شرکت ملی صادرات گاز ایران تصریح 
کرد: وقتی دو کشــور در مورد انعقاد یک قرارداد مذاکره 
می کننــد باید به مفاد آن نیز پایبند باشــند، در غیر این 
صورت طــرف مقابل می توانــد در دادگاه های بین المللی 

شکایت کند، همین اتفاقی که در مورد کرسنت رخ داد.
وی گفت: آن زمان قیمت گاز در مقایســه با نفت پایین 
بود، و در مقایسه با قیمت فروش گاز قطر به امارات شاهدیم 
که تفاوت چندانی ندارد، ضمن اینکه اگر قطر قیمتی بالاتر 
از ایران در قرارداد با امارات قید کرده، به این دلیل اســت 
که گاز شیرین می فروشد و ۴00 کیلومتر خط لوله انتقال 
کشیده و این با گاز ترش ایران که با ۴0 کیلومتر خط لوله 

قرار بود فروخته شــود متفاوت است. آن زمان نرخ فروش 
گاز به امارات را با ترکیه مقایسه می کردند در حالی که برای 
صادرات گاز به ترکیه، گاز ترش از میدان سلمان تا ترکیه 
باید 2۱00 کیلومتر را طی کند ضمن اینکه با هزینه ای بالا 
تبدیل به گاز شیرین شود  و نکته مهمتر اینکه گاز قیمت 

جهانی ندارد و قیمت ها محلی است.
امیرمعینی بیان کرد: بر اساس قرارداد گازی با کرسنت 
بنا بود ایران گاز ترشی که سوزانده می شد را با قیمت 70 
سنت و روزانه معادل 500 میلیون فوت مکعب صادر کند 

که البته این نرخ امکان تغییر نیز داشت.
وی خاطرنشــان کــرد: قــرارداد گازی بــا شــرکت 
کرسنت گس کورپوریشن علاوه بر درآمدی که می توانست 
برای کشــور حاصل کند روابط سیاسی دو کشــور را نیز 
تحت تاثیر قرار می داد زیرا در قراردادهای گازی بخصوص 
از مسیر خط لوله معمولا ارتباط قوی تری بین دو کشــور 

شکل می گیرد.
مدیر عامل پیشین شرکت ملی صادرات گاز ایران با بیان 
اینکه قرارداد گازی کرسنت قربانی دعواهای سیاسی داخل 
ایران شــد، یادآور شد: نکته مهم در مورد قرارداد گازی با 
کرســنت این است آن زمان قیمت گاز اصولا پایین بود و 
امیدی به افزایش قیمت نیز وجود نداشت هرچند قیمت 
گاز صــادراتی به امارات به خاطر پــاره ای دلایل از جمله 
تــرش بودن گاز و فاصله کم پاییــن  بود، اما عادلانه بود و 
دلیلی نداشت که ما قرارداد را فسخ کنیم، بخصوص اینکه 
لوله گذاری انجام شــده بود و بابت عدم عمل به تعهدات 
ضررهای غیر قابل جبرانی به کشور تحمیل شد، زیرا ایران 
هزینه و خط لوله احداث کرده بود که اکنون دیگر به کار 
نمی آید و در زیر دریا دچار پوسیدگی شــده، جریمه نیز 

باید بپردازیم.

صادرات گاز به امارات را به دعواهای سیاسی باختیم
مدیر عامل پیشین شرکت ملی صادرات گاز ایران:

وزیر نیرو بــا یادآوری اینکه در ســال های 
گذشته کل آورد آبی کشور بیش از 400 میلیارد 
متر مکعب بود کــه 130 میلیارد آن را روان آب 
تشــکیل می داد، گفت:  اکنون وضعیت به گونه 
ای شــده که این میزان به کمتر از 380 میلیارد 

متر مکعب رسیده است.
بــه گــزارش ایرنا، عباس عــلی آبــادی در جریان 
بازدید از بیســتمین نمایشگاه بین المللی صنعت آب، 
تأسیســات و آب و فاضلاب در جمع خبرنگاران افزود: 
سال های گذشــته کل آورد آبی کشور بیش از ۴00 
میلیــارد متر مکعب بود که ۱30 میلیارد آن روان آب 

می شد.
وی ادامــه داد: اکنون وضعیت به گونه ای شــده که 
این میزان به کمتر از 380 میلیارد متر مکعب رسیده 

است.
وزیر نیرو خاطرنشــان کــرد: اکنون حــدود ۱50 
میلیارد متر مکعب بدهی به آبخوان ها داریم و سالانه 
ســه تا چهار میلیارد متر مکعب به ایــن عدد اضافه 

می شود.
علی آبــادی راهکار فعلی برای مدیریت منابع آب را 
صرفه جویی دانســت و تاکید کرد که باید به ســمت 

روش هایی برویم که بهره وری بیشتری ایجاد کند.
وی بــا یادآوری اینکــه صرفه جویی در مصــرف آب می تواند 
جلوی فرونشست ها را نیز بگیرد، اظهار داشت: نگرانی فعلی این 
است که با پدیده فرونشست ، دیگر آبخوان ها توانایی نگهداری و 

ذخیره سازی آب را ندارند و وضعیت بدتر می شود.
وی اظهار داشــت: باید به سمت روش های جدید زندگی رفت 
که آب کمتری چه در بخش خانگی چه کشــاورزی و چه صنعت 

مصرف شود.
وضعیت آب کشور در شرایط خوبی قرار ندارد

وزیــر نیرو در ادامه در پاســخ به ایرنا دربــاره آخرین وضعیت 
منابع آبی کشــور گفت: ما در کشور پر آبی نیستیم و همین امر 
سبب شده وضعیت آبی مناسبی از نظر منابع آبی نداشته باشیم

علی آبادی از تلاش برای تدوین قوانین جدی و ســازوکارهای 

موثر خبر داد و گفت: برخورد با مشــترکان بد مصرف آب به جد 
دنبال می شود؛ با ابزار سازی ها و تدوین قوانین مناسب برخورد 

با مشترکان بهتر و جامع تر صورت خواهد گرفت.
وی با ابراز امیدواری به اینکه در تابســتان ســال آینده با قطع 
آب رخ ندهد، اظهار داشــت: در تدارک هســتیم ابزارهای لازم 

برای مشترکان بد مصرف را فراهم کنیم.
14 طرح وزارت نیرو برای رفع ناترازی برق

علی آبــادی درباره ناترازی برق و راهکار وزارت نیرو برای رفع 
آن نیز گفت: مشــکلات این وزارتخانه در حوزه آب بیش از برق 
است زیرا در مورد آب باید بدانیم چه میزان از آن سهم طبیعت 
است ولی برق را می توانیم از روش های تجدیدپذیر تامین کنیم

وی افــزود: در این رابطه برنامه های مفصــلی در وزارت نیرو 
در دســت اقدام اســت و ۱۴ پروژه داریم که در برخی از آنها به 

پیشرفت قابل قبولی رسیده ایم و باید به کمک مردم 
به این پروژه ها شتاب بیشتری بدهیم.

وزیر نیرو ادامه داد: اگر به همین روال حرکت کنیم 
با همکاری مردم و وزارت نفت وضعیت در زمســتان 

سال آینده کاملا نرمال خواهد بود.
عــلی آبادی همچنین گفت: اگر همــه برنامه هایی 
که در ســمت تولید و مصرف داریم به نتیجه برســد، 
تابســتان آینده بهتر خواهد بود و در ســال ۱۴05 به 

وضعیت نرمال و استاندارد می رسیم.
وی ادامه داد: متاســفانه برخی در کشور بدمصرف 
هســتند ما روش هایی برای کنترل آنها در دستور کار 

داریم.
علی آبــادی با تاکید بــر اینکه بدمصــرف ها باید 
خود را اصلاح کنند، اظهار داشــت:  کسانی از مصارف 
غیرقانونی و غیرمجاز و رمزارز استفاده می کنند، باید 
بدانند با آنها برخورد خواهد شــد و اکنون ما خود را 

برای شناسایی و برخورد با آنها تجهیز می کنیم.
وی افزایــش تولیــد را یــکی از رویکردهــای این 
وزارتخانه برای تامین برق عنوان کرد و افزود: ســعی 
ما این اســت که از حدود کمتر از ۱00 هزار مگاوات 
نیروگاه حرارتی امســال برق بیشتری دریافت کنیم، 
اگرچه ناچاریم تعمیرات در بــرخی نیروگاههایی که 
وابسته به سوخت مصرفی هستند به تاخیر بیندازیم، نیروگاههای 

ناتمام را تکمیل کنیم
وی ارتقــای نیروگاهها را یکی دیگــر از اقدامات برای جبران 
ناترازی بــرق عنوان کرد و افزود: با همکاری بخش خصوصی در 

توسعه تجدیدپذیرها توفیق های خوبی خواهیم داشت.
علی آبادی یادآور شد: همه اقدامات صورت گرفته برای توسعه 
انرژی های تجدیدپذیر در ســال های گذشــته شــامل ۱300 
مگاوات بوده که آن را به ۱500 مگاوات رســاندیم و امیدواریم تا 
پایان ســال از عدد ۱800 مگاوات تا 2 هزار مگاوات عبور کنیم.

بیســتمین نمایشــگاه بین المللی صنعت آب، تاسیسات آب و 
فاضلاب که از ســوم بهمن در محل دایمی نمایشــگاههای بین 
الملــلی تهران آغاز بکار کرده بود، امــروز به کار خود پایان می 

دهد.

 عباس علی آبادی ، وزیر نیرو:

آورد آبی کشور به کمتر از ۳۸۰ میلیارد مترمکعب کاهش یافته است
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انرژی  بورس  مدیرعامــل 
اهمیت  به  اشــاره  با  ایران 
و  شــفاف  قیمت  تعییــن 
آب  گفــت:  آب  رقابــتی 
اولین  به عنوان  می توانــد 
بــورس  در  کــه  کالایی 
معاملــه  و  قیمت گــذاری 
استفاده  مورد  می شــود، 
قــرار گیرد. ایــن موضوع 

بیشتر  شــفافیت  به  نه تنها 
بلکــه  می کنــد،  کمــک 
مالی  تأمین  بــه  می تواند 
کمک  نیز  آبی  پروژه هــای 

. کند
وزارت  از  یلنــا  ا گــزارش  به 
مدیرعامل  نقــوی  عــلی  نیرو، 
در  ایــران  نــرژی  ا بــورس 
"صنعــت  تخصــصی  نشســت 

پرداخــت  راهکارهــای  و  آب 
مطالبــات" به بررسی وضعیت 
بازار آب در ایران و تلاش های 
یک  ایجاد  بــرای  انجام شــده 
بازار متشــکل برای مبادله آب 

پرداخت.
وی گفت: از اردیبهشــت ماه 
طراحی  برای  تلاش ها  امسال، 
شــده  آغاز  آب  بازار  ســاختار 
می تواند  اقــدام  این  و  اســت 
مدیریــت  در  مهــمی  نقــش 

منابع آب کشــور ایفا کند.
اهمیت  بــه  اشــاره  با  نقوی 
تعیین قیمت شــفاف و رقابتی 
می تواند  آب  داشت:  اظهار  آب 
به عنــوان اولین کالایی که در 
معامله  و  قیمت گــذاری  بورس 
قرار  اســتفاده  مورد  می شود، 
نه تنها  موضــوع  ایــن  گیــرد. 
بــه شــفافیت بیشــتر کمــک 
به  نــد  بلکــه می توا می کنــد، 
آبی  پروژه های  مــالی  تأمیــن 

کند. کمک  نیز 
آب  بهــره وری  افــزود:  وی 
از  آن  هدررفــت  کاهــش  و 

اولویت هــای اصــلی اســت و 
یــکی  صرفه جــویی  گــواهی 
بــرای  کلیــدی  بزارهــای  ا از 
هــدف  ایــن  بــه  دســتیابی 
همچنین  می شــود.  محســوب 
برای  پــروژه  صندوق  ظرفیت 
نتقال  تأمین مــالی پروژه های ا
شیوه نامه های  طــراحی  و  آب 
بــا همکاری  ویــژه صنعت آب 
جملــه  از  خصــوصی  بخــش 
راهکارهــایی اســت کــه باید 

گیرد. قرار  توجه  مورد 
نــرژی  ا بــورس  مدیرعامــل 
اوراق  بــه  همچنیــن  ایــران 
ســلف مــوازی اســتاندارد به  
بــرای حمایت  بزاری  ا عنــوان 
بخــش  فعــالان  و  صنایــع  از 
خصوصی اشــاره و تأکید کرد: 
کاهــش نقش دولت در تجارت 
آب و افزایــش فعالیــت بخش 
زمینه ســاز  می تواند  خصوصی 
توســعه بیشتر این حوزه شود

ســخنان  ادامــه  در  نقــوی 
وضعیــت  تشــریح  بــه  خــود 
بــازار برق و آب در کشــور و 

این  در  موجــود  چالش هــای 
تلاش های  از  پرداخت  حوزه ها 
نیرو  وزارت  در  شــده  انجــام 
نــدازی بــازار برق  بــرای راه ا
ســبز تقدیر کــرد و گفت: این 
که  اســت  شــده  باعث  بــازار 
تولید برق  به  بخش خصــوصی 
برای  بزرگ  و صنایع  بپــردازد 

تأمیــن برق خود اقدام کنند.
به مشکلات هدررفت آب  وی 
اشاره  بخش  این  در  ناترازی  و 
استفاده  داشــت:  اظهار  و  کرد 
گواهی  مانند  مالی  بزارهای  ا از 
صرفه جــویی می تواند راه حلی 
مصرف  کاهــش  بــرای  مؤثــر 
به  گواهی ها  ایــن  باشــد.  آب 
می دهد  امکان  سرمایه گذاران 
مصرف  کاهش  پروژه هــای  در 
و  کننــد  ســرمایه گذاری  آب 
ایــن  مزایــای  از  عــوض،  در 

شوند. بهره مند  گواهی ها 
نــرژی  ا بــورس  مدیرعامــل 
صنایع  نیاز  بــر  تأکید  با  ایران 
انرژی  و  آب  پایــدار  تأمین  به 
دارند  آمــادگی  صنایع  افزود: 

هزینه  خود  انرژی  تأمین  برای 
وجود  بــا  همچنیــن،  کننــد. 
تأسیســات  و  چاه ها  مخــازن، 
کشــور،  در  تصفیه خانه هــا 
مورد  آب  ننــد  می توا صنایــع 
بازار  طریــق  از  را  خــود  نیاز 

کنند. خریداری 
نقــوی بــه گــواهی ظرفیت 
بزاری بــرای کمک  به عنــوان ا
اشــاره کرد و  به صنایع جدید 
نند  می توا گواهی ها  این  گفت: 
صنایع  نیاز  مورد  آب  تأمین  به 
کمک کننــد و سیگنال مثبتی 
بازار  در  ســرمایه گذاری  برای 

کنند. ارسال 
اهمیت  بــر  تأکیــد  بــا  وی 
اظهار  نویــن  مالی  بزارهــای  ا
گواهی  مانند  بزارهــایی  ا کرد: 
و  صرفه جویی  گواهی  ظرفیت، 
نقش  می توانند  سپرده  گواهی 
بهبــود وضعیــت  کلیــدی در 
بــازار آب و برق ایفــا کنند و 
مدیریت  برای  بهتری  شــرایط 
فراهم  منابع و ســرمایه گذاری 

ند.  ز سا

مدیرعامل بورس انرژی ایران: 

قیمت گذاری و معامله آب در بورس به تأمین مالی پروژه های آبی کمک می کند
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در پنجمین جلسه کارگروه امام رضا)ع( مطرح شد:
تسهیل حضور ایرانیان خارج از کشور در مشهدمقدس

مشــهد محمدرضا رحمتی-پنجمین جلســه کارگروه امام رضا)ع( به میزبانی 
آستان قدس رضوی برگزار شد.

این جلســه به ریاســت وزارت خارجه و با حضور جلالی، معاون کنســولی و ایرانیان 
وزارت خارجه،  قلندر شریف، شهردار مشهد، حجت الاسلام تیمور علی عسگری، معاون 
فرهنگی و اجتماعی اســتاندار خراسان رضوی، حجت الاسلام والمسلمین مصطفی فقیه 
اســفندیاری، معاون بین الملل آستان قدس رضوی و موسوی، مدیر کل میراث فرهنگی 
و گردشگری اســتان خراسان رضوی، در سالن جلسات شــهید سلیمانی آستان قدس 

رضوی برگزار شد.
 در این جلسه، در خصوص مباحثی از جمله احصا نظام مسائل زائران بین الملل بحث 
و تبادل نظر گردید و مقرر شــد پس از تدوین برنامه های مدون، در راستای ساماندهی 

مسائل زائرین قدم های جدی برداشته شود.
همچنین گسترش حضور زائران بین الملل در شهر مشهد مقدس، از موضوعات دیگری 
بود که در این جلسه مطرح شد و با توجه به ظرفیت این شهر به عنوان کلان شهر بین 
المللی  پیشــنهاد شد برگزاری نشســت های منطقه ای در مشهد مقدس مورد بررسی 

قرار گیرد.
در ادامه این جلســه، به مســائلی در حوزه های، حمل و نقل، مرز، روادید، بیمه زائران 

و... بحث و گفت و گو شد.
از دیگر مباحث مطرح شده در این جلسه موضوع تسهیل حضور ایرانیان خارج از کشور 

در مشهد و حرم مطهر رضوی بود.
شایان ذکر اســت، از اهداف کارگروه امام رضا)ع( بحث دیپلماسی زیارت است که در 
راســتای دپیلماسی عمومی می تواند یکی از اهداف کلان در ســطح ملی قلمداد شود از 
همین رو، آستان قدس رضوی، با توجه به ظرفیت های حرم مطهر، می تواند در این راستا 

نقش آفرینی می کند.

بزرگ ترین عملیات رفع تصرف بستر
رودخانه های مازندران در آمل آغاز شد

ساری-درخشــنده: به گزارش روابط عمومی شــرکت آب منطقه ای مازندران، 
مهدی صدیقی اظهار کرد: مدیریت منابع آب آمل و محمودآباد از سال گذشته 
پیگیری هایی برای رفع تصرف بخش زیادی از بستر رودخانه هراز در محدوده 
شهر آمل حد فاصل پل میربزرگ تا پل کمربندی را آغاز کرد که این پیگیری ها 
با دستور ویژه دادستان شهرســتان و همراهی شهرداری و عوامل انتظامی به 
نتیجه رسید و عملیات آزادسازی 49 هکتار از بستر این رودخانه مهم آغاز شد

وی افزود: عملیات آزادســازی ۴90 هزار متر مربع از بســتر رودخانه هراز  با حضور 
دادستان شهرستان آمل، معاون شهردار، شهردار منطقه 2، عوامل انتظامی و کارشناسان 
منابع آب آمل و محمودآباد آغاز شــد و تا رفع تصرف کامل این عرصه ها که در تصرف 

اشخاص حقیقی قرار داشت ادامه دارد.
سرپرست امور منابع آب آمل و محمودآباد خاطرنشان کرد: این محدوده ۴9 هکتاری 
که طی سال های اخیر از سوی افراد مختلفی تصرف شده بود و با کاربری کشاورزی مورد 
اســتفاده قرار می گرفت، با دیوارکشی توسط این اشخاص به قطعه های تفکیک شده ای 
تبدیل شــده بود که برای جلوگیری از هرگونه سوءاستفاده و ساخت وساز، نسبت به رفع 

تصرف و بازگشت به وضع سابق اقدام شد.
صدیقی گفت: مدت ها پیش از صدور حکم آزادسازی برای پیشگیری از هرگونه چالش 
و تنش، آگهی عمومی اعلام حد بستر و حریم رودخانه هراز به شیوه های مختلف اعم از 
تبلیغات محیطی، رسانه ها، نصب بنر و انتشار اطلاعیه در پورتال شرکت و فضای مجازی 
انجام شد و پس از آن پیگیری های بعدی برای صدور دستور رفع تصرف از سوی دستگاه 

قضا انجام شد.

آغاز عملیات اجرایی احداث نیروگاه 2۰۰ 
مگاواتی در گتوند با حضور وزیر نیرو

با حضور وزیر نیرو عملیات اجرایی فاز دوم نیروگاه خورشیدی ۶00 مگاواتی 
فولاد خوزستان در شهرستان گتوند به ظرفیت 200 مگاوات آغاز شد.

به گزارش روابط عمومی شــرکت برق منطقه ای خوزســتان، وزیر نیرو  در آیین آغاز 
عملیــات اجرایی این پروژه بــا بیان اینکه نیروگاه خورشیــدی 200 مگاواتی گتوند به 
توســعه اشــتغال در منطقه کمک می کند، افزود: زیر ساخت های آب و  برق در توسعه 

خوزستان نقش کلیدی دارد.
علی آبادی با اشــاره به سرمایه گذاری فولاد خوزستان در این پروژه اظهار داشت: بهره 
برداری از ایــن نیروگاه خورشیدی که امروز کلنگ احداث فاز دوم آن به ظرفیت نهایی 
200 مگاوات بر زمین زده شد، می تواند به تأمین پایدار برق استان خوزستان به ویژه در 

بخش صنایع، کمک شایانی کند.
وی بیان کرد: این پروژه علاوه بر تقویت زیرســاخت های انرژی، نقش مهمی در رونق 

کسب وکار و بهبود شرایط اقتصادی منطقه به ویژه در حوزه اشتغال ایفا خواهد کرد.
علی اســدی مدیرعامل شــرکت بــرق منطقه ای خوزســتان نیز بیان کــرد: ارزش 
ســرمایه گذاری این پروژه 8 هزار میلیارد تومان خواهد بود و با ســرمایه گذاری شرکت 

فولاد خوزستان احداث خواهد شد.
وی افزود: این اقدام در راستای اجرای ماده ۱۶ قانون جهش تولید دانش بنیان و ماده 

)۴( قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق، اجرایی می شود.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزســتان تصریح کرد: افزایش تولید انرژی برق و 
کمک به تولید در دوران اوج پیک بار شــبکه، افزایش ضریب اطمینان و بهبود پایداری 
شبکه برق منطقه، اشتغال زایی و کمک به رشد اقتصادی استان، استفاده بهینه از منابع 
و صرفه جویی در مصرف ســوخت، تولید انرژی در نزدیک محل مصرف و کاهش انتقال 

توان و ...از اهداف آغاز عملیات اجرایی این پروژه است.
بر اســاس این گزارش، عملیــان اجرایی فاز اول احداث این نیــروگاه پیش از این در 

بهبهان آغاز شده است.
شــرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت تامین و انتقال برق در 2 استان خوزستان 

و کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده دارد.

توسعه زیرساخت ها در راستای صادرات ایمن
و پایدار نفت و میعانات گازی تاکید کرد

عباس اسدروز در نشست با سید علی محمد موسوی، نماینده ایران در اوپک 
و معاون امور بین الملل و بــازرگانی وزیر نفت با تاکید بر اهمیت مأموریت این 
شرکت در تداوم صادرات نفت و میعانات گازی گفت: مأموریت اصلی ما، تضمین 

صادرات ایمن و پایدار نفت با کمترین هزینه ممکن است. 
وی با اشاره به فعالیت شرکت پایانه های نفتی ایران در پنج نقطه کشور از جمله خارگ، 
شمال، عسلویه، ماهشهر و جاسک ابراز داشت: این شرکت به  عنوان یک سازمان چابک، 

مسئولیت خطیر تأمین جریان صادرات نفت را بر عهده دارد.
اسدروز پایانه نفتی خارگ را مرکز اصلی صادرات نفت کشور دانست و افزود: این پایانه 
با داشتن زیرساخت های استراتژیک مانند خطوط لوله زیردریایی، مخازن ذخیره سازی و 

اسکله های پیشرفته، نقشی حیاتی در تأمین و صادرات نفت ایران دارد.
وی با بیان این که پایانه خارگ در دوران دفاع مقدس در برابر حملات متعدد دشمن 
توانست مأموریت خود را به خوبی انجام دهد، گفت: این پایانه اکنون هم به عنوان ستون 

اصلی صادرات نفت کشور عمل می کند.
اســدروز با اشــاره به پیشــرفت های فنی شــرکت پایانه های نفتی ایــران در زمینه 
آزمایشگاه های مرجع سنجش کیفی نفت خام گفت: این شرکت دارای یکی از بزرگ ترین 
آزمایشــگاه های مرجع ســنجش کیفیت نفت خام در جهان بوده که قادر است تمامی 

آزمایش ها را بر اساس آخرین استانداردهای بین المللی انجام دهد.
مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران همچنین از تکمیل پایانه نفتی جاسک به عنوان 
پایانه پشتیبان خارگ خبر داد و اظهار داشت: هم اکنون این پایانه در حال تکمیل بوده 

که پس از اتمام موجب افزایش ظرفیت صادراتی نفت ایران خواهد شد.

خبر

فقیه  نماینده ولی  مشهد محمدرضا رحمتی- 
و رئیس شورای مرکزی بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی، گفت: ســاخت و سازها باید بیانگر 
هویت فرهنگی و نماد شــهری و متناسب با 

باشد. شهر  هر  جغرافیایی  موقعیت 
حجت الاسلام و المســلمین روحــانی نژاد، در 
از نشســت تخصصی آموزشی اعضاء  دومین روز 
وابسته  هیئت مدیره و مدیران عامل شرکت های 
به بنیاد مســکن به میزبانی بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی استان خراســان در محل سالن جلسات 
مجموعه نوین پلاس مشــهد برگزار شــد، عنوان 
کرد: ایــن همایش در جوار بــارگاه منور رضوی 
و در مــاه با فضیلــت رجب تدارک دیده شــده 
اســت در این ماه توصیه فراوانی به زیارت، روزه 
گرفتــن، قرائت ادعیه و دعاهــای مخصوص این 
ماه شــده اســت هر کس بتواند از فیوضات این 
ماه بیشــتر بهره مند شــود، روحش صیقل داده 

می شود.
وی ابــراز کــرد: در آســتانه پیــروزی انقلاب 
شــکوهمند اسلامی هســتیم، امــام راحــل)ع( 
توانســتند در جهــان اسلام و در ایــران ملت را 
نسبت به اهداف حاکمیتی اسلام هدایت کنند و 
انقلابی را در این عصــر انجام دادند که نظیرش 
را در سراســر دنیا ندیده بودیم، این انقلاب تاثیر 
زیادی در اقصی نقاط جهان داشــت و معادلات 

سیاسی جهان را بر هم زد. 

نماینده ولی فقیه و رئیس شورای مرکزی بنیاد 
افزود: دشمنان همواره   انقلاب اسلامی،  مســکن 
به دنبال ایجاد احساس ناامیدی و یاس در مردم 
ایران هســتند در صــورتی که نظــام جمهوری 
اسلامی مقتدرتر از گذشــته با بحرانها مبارزه می 

کند و با قدرت بیشــتر و رهبــری داعیانه مقام 
معظم رهبری ماموریت های خودش را در کشور 

و جهان اسلامی پیش می برد.
ادامه داد: روســای جمهور آمریکا همواره  وی 
می خواهند ثابت کنند که ایران ضعیف شــده اما 

ما ســعی می کنیم امید را در دل مردم افزایش 
دهیم.

حجــت الاسلام و المســلمین روحــانی نژاد، با 
بیــان اینکه با پیــروزی انــقلاب اسلامی بنیاد 
مسکن تشکیل شــد گفت: این بنیاد یادگار امام 
راحل)ره( اســت و اولویت امام مسکن محرومین 
بود. از همین رو باید این بنیاد متناسب با آرمان 

ها و اهداف امام حفظ شود.
وی خطاب به مســئولین اجرایی گفت: جوانان 
غیور و شــجاع برای این کشــور خــون دادند و 
شهید شدند، مسئولین باید در خدمت این مردم 
باشــند و در راه اعتلا و توســعه کشــور از هیچ 

نباشند. گذار  فرو  کاری 
نماینــده ولی فقیــه و رئیس شــورای مرکزی 
اضافــه کرد:  انــقلاب اسلامی،  بنیــاد مســکن 
مســئولین باید به تعهدات خــود عمل کنند و به 
نحو شایســته و مطلوب کار خــود را ارتقا دهند. 
هر تصمیمی که در شــرکت ها گرفته می شــود 
مدیــر عامل موظف اســت مصوبات هیئت مدیره 

را اجرا کند.
وی افــزود: یکی از موضوعاتی کــه باید به آن 
توجه شــود این نکته مهم است که در پروژه های 
ساختمانی و عمرانی هیچ نمادی که نشانگر اسم 
و نام بنیاد مسکن باشد، وجود ندارد باید چیزی 
بسازید که به نماد شهری تبدیل شود و به جذب 

کند. کمک  توریست 

ساخت و سازها باید بیانگر هویت فرهنگی و نماد شهری باشد
رئیس شورای مرکزی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در مشهد :

 جعفر مرادی حقیقی مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری استان سمنان:

بشارت نو-درخشنده/ به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی 
از مازندران، ناهید شــهرامی نیا اظهار کرد: در طول نه ماه گذشته 
تعداد 19051 دســتگاه ناوگان عمومی مــورد بازدید و کنترل قرار 
گرفت که از این تعداد 35۶7 مورد تخلف احصاء شــده که پس از 
بررسی، در دبیرخانه کمیسیون های مربوطه شامل ماده 11 رانندگان، 
ماده 12 شــرکت ها و 14 مالکین وسیله نقلیه طرح و منجر به رای 

خواهد شد.

وی تصریــح کرد: طرح کنترل و نظارت بر تردد وســایل نقلیه عمومی 
از جملــه ناوگان حاملین مواد خطرناک، اتوبوس ها، مینی بوس های برون 
شــهری و ســایر وســایل نقلیه عمومی، به منظور ارتقای ایمنی عبور و 
مرور و کاهش تصادفات و فوتی های جاده ای به شکل گشت های مشترک 
ادارات راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرســتان ها و پلیس راه در کلیه 
محورهای مــواصلاتی، پرخطر و پر تردد و به شــکل بازدیدهای میدانی 
ناوگان عمــومی حمل ونقل و کنترل مدارک و تجهیــزات ایمنی آنها در 

طــول راه ها و محل های توقف )پایانه های مســافری، مقابل پلیس راه ها( 
انجام شده است.

رئیس اداره ایمنی و ترافیک استان افزود: به منظور بازدارندگی، شناسایی 
و اعمــال قانون بر تخلفات رانندگی و همچنین ارتقای ایمنی تردد و کاهش 
تصادفات و فوتی های جاده ای، طرح کنترل و نظارت بر تردد وســایل نقلیه 
عمومی توســط این اداره کل و قرار گاه پلیس راه اســتان به صورت مستمر 

در حال اجرا است.

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان مرکزی با حضور 
شهرستان  فرمانداری  سرپرســت  حمیدی  دردفترکارســعید 
اراک، انتصاب وی را در این ســمت تبریک گفت و در خصوص 
موضوعات آب و فاضلاب شهرســتان با وی بحث و تبادل نظر 

نمود.
در این دیدار حشــمت الــه عباسی مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب 
اســتان به تبیین وضعیــت کامل آب شــرب اراک پرداخت و پروژه های 
برنامه ریزی شــده ، اقدامات انجام شــده و در حال انجام شرکت آبفا را 

برای سرپرست فرمانداری شهرستان برشمرد.

گفتنی است به دلیل کاهش شدید نزولات آسمانی و به تبع آن کاهش 
سطح منابع آبهای زیر زمینی و آب ذخیره شده در پشت سد کمال صالح، 
وضعیت آب مورد نیاز کلانشــهر اراک در شرایط مطلوبی به سر نمی برد 
که با اقدامات شــبانه روزی مجموعه آبفا در حال جبران کســری آب سد 
کمال صالح که نیمی از آب شرب کلانشهر اراک را تامین میکند در حال 

انجام است.
لازم به ذکر است : تامین و تخصیص اعتبار ویژه در حوزه آب با راهبری 
و پیگیری بالاتریــن مقام عالی دولت در شهرســتان یعنی فرمانداری از 

جمله مسائل مهم مورد تاکید در این دیدار بود.

بشارت نو-زهرا قره باغی/ توسعه ایرانی:محمدرضا شمسایی شهردار 
باغستان بیان داشــتند: اتاق مانیتورینگ،پایش تصویری و نصب 
دوربین های نظارتی شهر به عنوان ابزاری موثر برای کاهش و کنترل 

مراکز پر تردید و پیک ترافیک شهری مطرح است. 
شــهردار باغســتان در خصوص راه اندازی اتــاق مانیتورینگ گفت: با 
اســتفاده از این اتاق مانیتورینگ و پایش تصویری، می توان تردد مردم و 
خودروهای عبوری را مدیریت کرد. همچنین، با شناسایی نقاط حادثه خیز 
و پرتردد، واحد کنترل ترافیک می تواند بهبودی در عملکرد خود و تسهیل 
در عبور و مرور شــهروندان ایجاد کند. شمســایی اظهار داشت: متاسفانه 
شــاهد هســتیم که برخی از شــهروندان قوانین راهنمایی و رانندگی را 
رعایت نمی کنند و با نقض حقوق شهروندی باعث بروز تخلفات رانندگی 
و افزایش ترافیک در نقاط مختلف شــهر می شــوند. این مســوول خاطر 
نشــان کرد: با توجه به نیاز مدیریت شهری به شناسایی و کنترل ترافیک 

شــهر، شــهرداری باغســتان تصمیم گرفت که اتاق مانیتورینگ و پایش 
تصویری در شــهر باغســتان را ایجاد کند تا بتواند مراکز پر تردید و پیک 
ترافیک شــهری را کنترل و مدیریــت کند. وی اضافه کرد: این امکان نیز 
به پلیس راهور کمک خواهد کرد تا نقاط ترافیکی شــهر را شناســایی و 
تخلفــات رانندگی را کاهش دهد. وی همچنین بیان نمودند: در این اتاق، 
با اســتفاده از تجهیزات مدرن، تردد مردم و خودروهای عبوری در شــهر 
ثبت و ضبط می شــود. همچنین، نقاط حادثه خیز و پرتردد شهر شناسایی 
شده و عملکرد بهتر واحد کنترل ترافیک تسهیل شده و شهروندان از این 
خدمات بهره مند می شــوند. شهردار باغســتان در پایان اعلام کرد: پروژه 
ایجــاد اتاق مانیتورینگ و پایش تصویری و نصب دوربین های مداربســته 
در ۱8 نقطه ســطح شــهر با اعتباری بالغ بر 550 میلیارد ریال با سرعت 
بیشــتری در مرحله تکمیل است و امید می رود در ایام دهه مبارک فجر 

به مرحله بهره برداری برسد.

کنترل 19051 دستگاه ناوگان عمومی در محورهای مازندران

دیدار مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی با سرپرست فرمانداری اراک

 شهردار باغستان خبر داد: 

یک قدم تا افتتاح اتاق مانیتورینگ دوربین های مداربسته سطح شهر

بشارت نو . تبیانیان. جعفر مرادی حقیقی 
وآبخیزداری  طبیــعی  منابع  مدیرکل 
؛محمدرضا  بهمراه  ســمنان  اســتان 
صابریان معاون برنامه ریزی ؛علی ترابی 
معاون فنی ؛علیرضا رهایی رئیس اداره 
آموزش ؛ترویج و مشارکت های مردمی 
و ابوالفضل صیادجو مدیر روابط عمومی 
وآبخیزداری  طبیــعی  منابع  کل  اداره 
استان با قاسم شریفی مدیرکل آموزش 

و پرورش استان سمنان دیدار کردند .
قاسم شــریفی مدیرکل آموزش و پرورش 
اســتان ســمنان در دیدار با جعفــر مرادی 
حقیقی مدیــرکل منابع طبیعی وآبخیزداری 
عنوان کرد :در استانی زندگی می کنیم که با 
۹میلیون و هفتصد هزار هکتار وسعت و حدود 
۱۳۰هــزار دانش آموز باید به فکر حفاظت از 

عرصه های منابع طبیعی باشیم .
وی گفت: اعتقاد داریــم در جامعه افرادی 
زندگی می کنند یا معلمند یا اولیا دانش آموز 
یا به نحوی با آموزش و پرورش ارتباط دارندو 
بایدهمه جهت حفظ منابــع طبیعی تلاش 

کنیم  .
جعفر مرادی حقیقی در این دیدار  گفت:در 
راستای اجرای پویش "ایران سرسبز_ایران 
قوی" انعقــاد تفاهــم نامــه فی مابین دو 
وزارتخانه آموزش و پرورش و جهاد کشاورزی، 

اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان 
به منظور برگزاری مراســمات منابع طبیعی؛  
جذب همیــار طبیعت و اســتفاده مطلوب 
ترازتفاهنامــه ، از آمــوزش و پرورش جهت 
هماهنگی با مدارس تمام شهرستانها و مناطق 
تقاضا دارد که در این راستا مدیرکل آموزش 
و پرورش به کلیه مدیران شهرستانی و مناطق 
جهت همکاری بــا اداره کل منابع طبیعی و 

آبخیزداری تفاهنانه دو جانبه را ابلاغ نماید .
 قاسم شریفی اظهار داشت : امروز به عنوان 
خدمتگــزار در مجموعه آمــوزش و پرورش 
اســتان بایــد جهت ســر لوحه قــرار دادن 
فرمایشــات مقام معظم رهبری در راســتای 
طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت از 
خانواده ها و دانش آموزان تقاضا داریم تا پایان 
هفته منابع طبیعی وآبخیزداری امســال  هر 
فرد ســه نهال کشت کند تا فرمایشات رهبر 
معظم انقلاب در طرح مردمی کاشــت یک 
میلیارد درخت در استان سمنان محقق شود

وی گفــت : رویکــرد آمــوزش و پرورش،  
دانش آموزمحوری و مدرسه محوری و نگاه آن، 
توجه ویژه به هوای پاک و محیطی ســالم و 
کیفیت بخــشی حفاظت از عرصه های منابع 

طبیعی است .
جعفــر مرادی حقیــقی مدیــرکل منابع 
طبیعی وآبخیزداری اســتان سمنان با اشاره 

به اینکه امــروزه حفاظت از عرصه های منابع 
طبیعی یــک وظیفه همگانی اســت و همه 
باید در این زمینه احســاس مسئولیت کنیم 
افزود: ما معتقدیــم که با همکاری آموزش و 
پرورش ؛ همه دستگاه های اجرایی و نهادهای 
مرتبط، می توانیم آینده ای بهتر و پایدارتر برای 

کشورمان رقم بزنیم.
مرادی حقیقی با اشاره به فرمایشات مقام 
معظم رهبــری در خصوص تبدیل فرهنگ 
منابــع طبیعی به معارف عمــومی، بر لزوم 
همکاری بیشتر با نهادهای فرهنگی همچون 
آموزش و پــرورش تاکید کرد و نقش موثر 

این اداره را در این زمینه برجسته دانست.
قاســم شــریفی افزود: ما معتقدیم که با 
همکاری مشترک اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری؛آموزش و پرورش استان سمنان 
، می توانیم ضمن یک فرهنگ سازی موفق 
در موضوعــات منابع طبیعی، نســل آگاه و 
مسئولیت پذیری را تربیت کنیم که آینده ای 

سبز و پایدار برای کشورمان رقم بزنند.
 وی با اشــاره به پتانسیل های موجود در 
آموزش و پــرورش از جملــه دانش آموزان 
؛معلمان ؛ مربیان و جشــنواره های مختلف، 
گفت: مــا می توانیم با همــکاری اداره کل  
منابــع طبیعی و آبخیــزداری، آموزش های 
لازم در زمینــه حفاظــت از عرصــه های 

منابــع طبیعی؛طــرح شــهید عنایــت ا... 
مرادی؛همیــاران طبیعت و طــرح مردمی 
کاشت یک میلیارد درخت را به دانش آموزان  
و نوجوانان ارائه دهیم و آنها را به دوستداران 

طبیعت تبدیل کنیم.
گفتنی اســت تاکید بر اهمیت همکاری 
مشــترک، فرهنگ ســازی و اطلاع رسانی 
از طریق برگزاری بازدید در نهالســتانهای 
اســتان ؛کارگاه های آموزشی برای معلمان 
و دانش آموزان ، جشــنواره ها، ایجاد حس 

مسئولیت پذیری دربین کودکان و نوجوانان 
و اســتفاده از ظرفیت های موجود در هردو 
اداره کل ، ضــرورت همــکاری مســتمر و 
برنامه ریزی شــده برای دستیابی به اهداف 
مشــترک را می توان محورهــای مهم این 

دیدار عنوان کرد.
این همــکاری مشــترک گامی مهم در 
راستای احیاء و حفاظت ازعرصه های منابع 
طبیــعی و تضمین آینده ای ســبزتر برای 

نسل های آینده است.

حفاظت از عرصه های منابع طبیعی وظیفه همگانی است
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خبر

 رئیس اتاق بازرگانی ایران؛

وزرای اقتصاد و جهاد کشاورزی برای حل مشکل 
تامین ارز کالاهای اساسی همراهی کنند

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی ایران در نامه ای خطاب به 
وزرای اقتصاد و جهاد کشاورزی، ضمن اشــاره به مشکلات فعالان اقتصادی 
کشــور در تامین ارز مورد نیاز برای واردات کالاهای اساسی در ماه های پایانی 

سال، خواستار همراهی این دو وزیر کابینه دولت چهاردهم شد.
به گزارش ایسنا، صمد حســن زاده، در نامه ای خطاب به عبدالناصر همتی )وزیر امور 
اقتصادی و دارایی( و غلامرضا نوری قزلجه )وزیر جهاد کشاورزی( خواستار همراهی این 
دو وزارتخانه برای حل مشــکلات فعالان اقتصادی در فرآیند تامین ارز کالاهای اساسی 

آن هم در روزهای پایانی سال شد.
رئیــس اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشــاورزی ایران، در نامــه خود به مکاتبه اتحادیه 
واردکنندگان نهاده های دام و طیور ایران که ضمن آن تاکید شده است "نهاده های صنعت دام 
و طیور مشمول ارز ترجیحی هستند و روند تامین آن با نظارت کامل و کنترل دولت صورت 
می گیرد. از سوی دیگر طی چند سال اخیر در انتهای سال، فعالان بخش خصوصی با چالش 
اختلاف مقادیر و نیاز ارزی مصوب فی مابین جهاد کشاورزی و بانک مرکزی مواجهه بوده اند؛ 
بنابراین این امر و همچنین همزمانی با ماه مبارک رمضان و ایام نوروز موجبات نگرانی اعضای 
ایــن اتحادیه را بیش  از پیش ایجاد کرده که کمبود در تامین ارز اثرات نامطلوبی را در مقادیر 
گوشت، مرغ، تخم مرغ و لبنیات داشته باشد و در نهایت سبب افزایش قیمت کالاهای مذکور 

شود و مشکلاتی را برای مردم در ماه های پایانی سال ایجاد کند" اشاره کرده است.
دبیر شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی در ادامه تصریح کرده است: با عنایت 
به موارد فوق و از آنجایی که هر ساله با نزدیک شدن به ماه های پایانی سال و برنامه ریزی 
برای ســال آتی، تامین مســتمر و مکفی مقادیر مورد نیاز برای واردات، ضروری و جزو 
مهم ترین موارد اســت؛ از آن مقام تقاضا می شود دستور دهید در حل مشکلات فعالان 
اقتصادی در فرآیند تأمین ارز کالاهای اســاسی همــراهی لازم صورت گیرد. همچنین 

انعکاس نتایج مزید امتنان خواهد بود.

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس: 

اقتصاد دریامحور تاثیر بسزایی
در رشد اقتصادی ۸ درصدی دارد

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس تاکید کرد که اقتصاد دریامحور تاثیر بسزایی در 
رسیدن به رشــد اقتصادی 8 درصدی دارد؛ لذا باید با ایجاد امنیت سرمایه گذاری بخش 

خصوصی، آن ها را برای سرمایه گذاری در شهرهای ساحلی ترغیب کرد.
رمضانعلی ســنگدوینی در گفت وگو با ایســنا، درباره اهمیت توجه به موضوع اقتصاد 
دریامحور گفت: توسعه اقتصاد دریامحور یکی از احکام برنامه هفتم است که مقام معظم 

رهبری در سیاست های کلی نظام به آن اشاره کردند.
وی با بیان این که »در حال حاضر در حوزه توســعه اقتصاد دریامحور عقب هستیم«، 
گفت: کشورهای حوزه خلیج فارس در بحث اقتصاد گردشگری و اقتصاد دریامحور بسیار 

فعال هستند که کشور ما در مقایسه با آن ها بسیار عقب است.
وی افزود: باید توجه ویژه ای به اقتصاد دریا محور چه در جنوب و چه در شمال یعنی 

دریای خزر و خلیج فارس و دریای عمان داشت و از ظرفیت سواحل استفاده کرد.
نماینــده گرگان در مجلس  با اشــاره به ظرفیت های اســتان های مازندران، گیلان و 
گلســتان گفت: یک نمونه از عدم توجه به اقتصاد دریا محور این اســت که هیچ کشتی 
گردشــگری و دریایی از گلســتان و بندر ترکمن و جزیره آشــوراده به سمت دو استان 

مازندران و گیلان نمی رود.
وی در پایــان با تاکید بــر این که »اقتصاد دریامحور تاثیربســزایی در تحقق رشــد 
اقتصادی 8 درصدی دارد«،  گفت: لازم اســت دولت و همه مجموعه نظام توجه ویژه ای 
به ظرفیت اســتان های حاشیه دریای خزر، خلیج فارس و دریای عمان داشته باشند. در 
این راستا پشتیبانی و تامین امنیت سرمایه گذاری برای بخش خصوصی بسیار مهم است

معاون وزیر صمت خبر داد:

رایزنی سازمان حمایت با اتحادیه ها برای کنترل قیمت
رئیس سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گفت: سازمان در 
تلاش برای گفت وگو با اتحادیه ها و سندیکاها است و تلاش دارد در همکاری با 

آنها قیمت ها را کنترل کند.
حسین فرهیدزاده، رئیس ســازمان حمایت از مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان در 
گفت وگــو با ایلنا درباره تاثیر حذف نیمایی و جایگزینی آن با ارز بازار توافقی بر افزایش 
هزینه های تولید گفت: افزایش قیمت رســمی ارز مربوط به بخش کلان اقتصاد است و 
کسی منکر آن نیســت، با این حال براساس قانون اگر تولیدکننده ای یارانه ارزی و ریالی 

مستقیم نگیرد قیمت گذاری آن ممنوع است.
وی ادامه داد: از ســوی دیگر، قیمت رسمی ارز براساس سیاست های کلی نظام تعیین 
می شود و سازمان حمایت در این مورد نه به مصرف کننده قائل است و نه به تولیدکننده، 
اما ســازمان در تلاش برای گفت وگو با اتحادیه ها و ســندیکاها اســت و تلاش دارد در 

همکاری با آنها قیمت ها را کنترل کند.
وی افزود: اگر تولیدکنندگان بخواهند قیمت کالای خود را از یک حدی بیشتر افزایش 
دهند مردم قدرت خرید محصولات آنها را از دســت می دهند در نتیجه تولیدکنندگان و 

سازمان حمایت یک حد مناسبی برای قیمت کالاها تعیین می کنند. 
فرهیدزاده تصریح کرد: ســازمان حمایت نمی تواند به تولیدکننده بگوید در شرایطی 
کــه قیمت نهاده تولیــد آن بالا می رود قیمت محصول نهــایی را افزایش ندهد و حتی 
تولیدکنندگانی که برای تولید از ســهمیه ارزی استفاده می کنند این سهمیه بخشی از 
نهاده تولید آنها را پوشــش می دهد و البته تولیدکنندگان هم در این شــرایط به دنبال 

سود مضاعف نیستند.

یک بانک به جمع پرداخت کنندگان وام مسکن افزوده شد
یک بانک فعــال در بخش تعاون با اخذ مجوز از بانک مرکزی و مصوبه هیات پذیرش 
فرابورس ایران به عنوان ســومین بانک در کشــور، اوراق گواهی حق تقدم اســتفاده از 

تسهیلات مسکن را در فرابورس منتشر کرد.
به گزارش ایرنا، فرابورس ایران اعلام کرد: اوراق گواهی حق تقدم استفاده از تسهیلات 
مسکن بانک توسعه تعاون برای نخســتین بار در نماد »تعاون ۱۴03« در بازار ابزارهای 

نوین مالی فرابورس ایران پذیرش شد.
اکنون دو بانک مسکن با انتشار اوراق گواهی حق تقدم تسهیلات مسکن با نماد »تسه« 
و با متوسط قیمت ۱۱3 هزار تومان و بانک ملی ایران با نماد »تملی« و با قیمت متوسط 
هر برگه 82 هزار تومان در فرابورس، اقدام به اعطای تســهیلات مســکن می کنند که با 
افزوده شدن بانک توسعه تعاون، سومین بانک اعطاکننده این تسهیلات هم رونمایی شد

شهرام بخشا معاون امور برنامه ریزی و فناوری اطلاعات بانک توسعه تعاون در این باره 
گفت: خدمت جدیدی در بانک توســعه تعاون تحت عنوان اوراق تسهیلات مسکن ارائه 

شده که مشابه دو اوراق تسهیلات بانک های مسکن و ملی است.
وی با اشاره به اینکه بانک توسعه تعاون یک بانک تخصصی در حوزه تعاون است عنوان 
کــرد: با توجه به اهداف این بانک، تصمیم گرفته شــد ابزار جدیدی برای بحث خانه دار 
شــدن جامعه هدف تعریف شــود که بحث تعاونی های مسکن و اتحادیه مسکن در این 

حوزه مدنظر قرار گرفت تا عموم مردم بتوانند از این خدمات بهره مند شوند.
معاون مدیرعامل بانک توسعه تعاون بستر فراهم شده در این حوزه را کاملا الکترونیکی 
اعلام کرد و گفت: مردم می توانند از طریق سامانه ارائه خدمات غیرحضوری بانک، اقدام 

به سپرده گذاری کرده و متناسب با میزان سپرده، اوراق مسکن دریافت کنند.
وی با تاکید بر اینکه این اوراق مسکن با تعامل بسیار خوب با فرابورس و سپرده گذاری 
مرکزی به صورت کاملا مکانیزه و دیجیتال صادر می شود، گفت: نرخ این اوراق در جریان 
عرضــه و تقاضا در بازار فرابورس تعیین خواهد شــد و افرادی کــه این اوراق را دریافت 

می کنند می توانند از تسهیلات مسکن بانک توسعه تعاون استفاده کنند.
به گفته بخشا، بانک توسعه تعاون نرخ ترجیحی و پایین تری برای تعاونی ها در بحث تسهیلات 

و دریافت اوراق در نظر گرفته است تا جذابیت دریافت این اوراق برای عموم مردم تامین شود.
وی در ادامه افزود: رقم این تســهیلات برای زوجین تا سقف 9۶0 میلیون تومان است 

و در حال حاضر مدت بازپرداخت تسهیلات ۱2 ساله است.

در روزهــای اخیــر، خبر واگذاری ســهام دو 
خودروساز بزرگ کشــور، ایران خودرو و سایپا، 
دوبــاره به صدر اخبار در حــوزه خودرو و بورس 
بازگشته است. این موضوع در حالی مطرح می شود 
که همزمان با آن، خبر افزایش ســرمایه شرکت 
ایران خودرو بعد از 5 ســال نیز به گوش می رسد، 
رویکردی که همزمانی آن با خبر واگذاری ها باعث 
گمانه زنی هایی در این خصوص شده است که نفس 
انجام این اقــدام و همچنین گزارش عملکردهای 
پیشین این شرکت را با چالش های بسیاری مواجه 
می سازد و باعث شده تا کارشناسان به این موضوع 
با شــک و تردید نگاه کنند، بیشتر از اینکه آن را 
فرآیندی قابل بررسی در حــوزه اقتصاد بدانند، 
آن را غوغایی رسانه ای برای بازار گرمی در دایره 

واگذاری ها می دانند.
به گزارش ایلنا، واگذاری سهام دو شرکت بزرگ 
ایران خودرو و سایپا تبدیل به سریالی شده است 
باره بدون سکانس  برداشــت های چندین  به  که 
پایانی منتهی شده است و هر بار با بهانه ای باعث 
شــده، با رســانه ای کردن خبرهایی که صحت و 
کذب آن معلوم نیســت کفه سود کمی و کیفی را 
به طرف خود ســنگین کند. این بار نیز هم زمان با 
خبر واگذاری سهام این دو شرکت خبر می رسد که 
البته باز هم در نهایی شدن آن شک و تردیدهایی 
وجود دارد، خبر افزایش سرمایه ایران خودرو به 
منظور خروج از زیاندهی و عملیاتی شــدن این 
فرآیند به گوش می رســد، رویکردی که به زعم 
کارشناسان تاثیری در خروج این شرکت از زیانده 

بودن نخواهد داشت. 
تحلیلگران معتقدند افزایش سرمایه ایران خودرو هیچ 
ارتباطی با میزان سوددهی واقعی این شرکت ندارد و به 
نظر می رسد که این اقدام بیشتر به عنوان یک استراتژی 
رســانه ای برای جــذب توجه و بازارگرمی در راســتای 
واگذاری سهام انجام می شــود. این افزایش سرمایه، که 
پس از 5 سال به وقوع پیوسته، به نظر می رسد تنها یک 
غوغای رســانه ای باشــد و باید دید که آیا واقعاً مشتری 
برای این ســهام وجود دارد یا خیر. چــرا که به اعتقاد 
برخی از تحلیلگران؛ "که افزایش سرمایه به خودی خود 
نمی تواند مشکلات بنیادی شرکت های خودروساز را حل 
کند و بدون اصلاحات اســاسی در مدیریت و ســاختار 

مالی، این اقدامات تنها به افزایش فشــار بر سهامداران 
منجر خواهد شد."

ضرورت تغییرات بنیادین 
ایــن گــزارش می افزایــد؛ تحلیلگران بر ایــن باور 
هستند؛ "در این شــرایط، بازار بورس و سرمایه گذاران 
بایــد با احتیاط بیشــتری به این اخبار نــگاه کنند و از 
تصمیم گیری هــای عجولانــه پرهیز کنند. بــا توجه به 
وضعیت کنــونی صنعت خــودرو و چالش های موجود، 
آینده ایــن واگذاری ها و افزایش ســرمایه همچنان در 
هاله ای از ابهام قرار دارد." به گفته صاحبنظران، به نظر 
می رســد که برای بهبود واقعی وضعیت این شرکت ها، 
نیاز به تغییرات اســاسی در سیاست ها و استراتژی های 
مدیریتی وجود دارد تا بتوانند به سوددهی واقعی دست 

یابند و اعتماد سرمایه گذاران را جلب کنند.
بر اســاس این گــزارش همچنین، دربــاره واگذاری 
سهام شــرکت ایران خودرو، مطابق ماده 5 قانون برنامه 
هفتم توســعه، وزارت اقتصاد موظف به اجرای اقداماتی 
در راســتای خصوصی سازی اســت. این در حالی است 

که اصل ۴۴ قانون اســاسی و دســتورالعمل اجرایی آن 
به دولت اجازه می دهد تا در برخی شــرکت ها، از جمله 
ایران خودرو و ســایپا، سهام مشخصی را حفظ کند. این 
در حالی اســت که، برخی از کارشناســان بر این باورند 
که عدم واگذاری شرکت های زیرمجموعه ایران خودرو، 
که به گمان اکثریت عامل اصــلی ضرر و زیان های این 
شرکت هستند، می تواند به عدم موفقیت واگذاری سهام 
خودروســازان، به ویژه ایران خودرو، منجر شــود. این 
کارشناسان معتقدند که ســاختار پیچیده و تعداد زیاد 
شــرکت های زیرمجموعه، مانــع از بهبود وضعیت مالی 
و عملیاتی این خودروســاز می شــود و به همین دلیل، 
واگذاری ســهام در شــرایط کنونی با چالش های جدی 

روبه رو است.
 ایــن وضعیت نشــان می دهد که بــرای موفقیت در 
فرآینــد خصوصی ســازی و واگــذاری ســهام، نیاز به 
اصلاحات اساسی در ساختار مدیریتی و مالی شرکت های 
خودروساز وجود دارد. در غیر این صورت، واگذاری سهام 
ممکن اســت تنها به یک اقدام ظاهری تبدیل شود که 

نتواند مشــکلات بنیادی این صنعت را حل کند. از این 
رو قطعاً برای دستیابی به اهداف خصوصی سازی و بهبود 
وضعیت صنعت خودرو، لازم است که تصمیم گیرندگان 
بــه دقت به الزامات قانــونی و چالش های موجود توجه 
کنند و اقداماتی مؤثر و پایدار در این زمینه انجام دهند

گزارش عملکردهای غیرشفاف
از طــرف دیگر بــه گفتــه حسین تقــدسی، معاون 
اقتصادی گروه ایران خــودرو؛ " پس از آخرین تجدید 
ارزیابی دارایی، سرمایه شرکت به حدود 30 هزار میلیارد 
تومان افزایش یافت. با توجه به زیان انباشــته فعلی که 
به حدود ۱28 هزار میلیارد تومان می رسد، برای خروج 
از  ماده ۱۴۱، نیازمند سرمایه ای معادل حداقل دو برابر 
زیان انباشته هستیم. لذا سرمایه مورد نیاز برای خروج از 
ایــن محدودیت، حدود 2۴0 هزار میلیارد تومان خواهد 
بود."  با توجه به این خبر و حتمی بودن افزایش سرمایه 
هم زمان با واگذاری سهام، این سوال پیش می آید که اگر 
انجام چنین کاری مقدور بوده است، چرا تاکنون صورت 
نگرفته بود و همواره بر طبل زیاندهی و ضرورت افزایش 
قیمت محصولات برای جبران ضررر و زیان ها کوفته می 
شد؟ و اگر اکنون به هر طریقی قرار است این اقدام انجام 
خواهد شــد، آیا این امر نشان دهنده سیاست های پشت 
پرده و عدم شفافیت در گزارش های پیشین ایران خودرو 
نیست؟ این وضعیت قطعاً مدیریت و گزارش عملکردها 
و سیاست گذاری های صورت گرفته تا کنون را زیر سوال 
می برد و ضــرورت واگذاری مدیریت خودروســازان به 

بخش خصوصی را بیش از پیش نمایان می سازد. 
کارشناسان بر این اعتقاد هستند که عدم شفافیت در 
تصمیم گیری ها و گزارش های مالی، به ایجاد بی اعتمادی 
در میان سرمایه گذاران و سهامداران منجر شده است. این 
عدم شفافیت می تواند به کاهش جذابیت سرمایه گذاری 
در صنعت خودرو و به تبع آن، عدم موفقیت در واگذاری 
سهام منجر شــود. در نهایت، برای بهبود وضعیت ایران 
خودرو و سایر خودروسازان، نیاز به اصلاحات اساسی در 
ساختار مدیریتی و مالی این شرکت ها احساس می شود. 
تنها با ایجاد شــفافیت و اعتماد در فرآیندهای مدیریتی 
می تــوان به موفقیــت در واگذاری هــا و بهبود عملکرد 
این صنعت دســت یافــت. این موضوع نــه تنها به نفع 
خودروسازان خواهد بود، بلکه می تواند به افزایش اعتماد 
عمومی و جذب ســرمایه گذاری های جدید در این حوزه 

کمک کند.

خصوصی سازی راهکاری برای خروج از زیاندهی؟
 همزمان با اجرای پروسه واگذاری سهام ایران خودرو و سایپا بررسی شد؛

عوارض جدید از رانندگان و کاربران جــاده ای برای عبور از پنج 
آزادراه دولتی تهران- قم، تهران- ساوه، کرج- قزوین، بندرعباس- 
شــهید رجایی و قزوین- زنجان اعمال شد؛ عوارضی که قرار است 
صرف نگهداری همان آزادراه ها شده و با توجه به اخذ آن بر مبنای 

پیمایش خودروها، به عدالت نزدیک تر است.
به گزارش ایرنا، بر اساس مصوبه شورای اقتصاد، نرخ عوارض آزادراه تهران 
- قم به طول ۱35 کیلومتر ۱5 هزار تومان، نرخ عوارض آزادراه کرج - قزوین 
به طول ۱00 کیلومتر ۱5 هزار تومان، آزادراه بندرعباس - شــهید رجایی به 
طول 35 کیلومتر هشت هزار و 500 تومان، آزادراه قزوین - زنجان به طول 
۱89 کیلومتر 35 هزار تومان و عوارض آزادراه تهران - ســاوه به طول ۱۱5 

کیلومتر 20 هزار تومان تعیین شده است.
عوارض این آزادراه ها در پنج ســال گذشــته افزایش نیافته بود و به گفته 
مسئولان ســازمان راهداری درآمدهای آنها به هیچ عنوان کفاف نگهداری 

آزادراه ها را نمی داد.
در این زمینه، غلامحسین دغاغله مدیرکل دفتر ســرمایه گذاری و نظارت بر 
بهره برداری و امور آزادراهی سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای در گفت وگو 
با ایرنا اظهار داشــت: در کشور دو دسته آزادراه دولتی و مشارکتی )خصوصی( 
وجــود دارد که از بین آنها پنج آزادراه دولــتی بوده و تغییر نرخ عوارض آنها با 

شورای اقتصاد است.
وی بیان داشت: از سال 99 تاکنون هیچ تغییر نرخی در عوارض این پنج آزادراه 

اعمال نشده بود.
دغاغله خاطرنشــان کرد: سازمان راهداری به عنوان متولی آزادراه های دولتی، 
یک سازمان درآمد- هزینه است که مطابق قانون درآمدهای کسب شده از محل 

عوارض را صرف همان آزادراه ها می کند.
عدم تناسب درآمدها و هزینه های آزادراهی

وی با اشاره به افزایش سرسام آور هزینه های آزادراهی در سال های اخیر، گفت: 
کل درآمد کســب شــده از محل عوارض پنج آزادراه دولتی یاد شده در سال 

گذشته ۴00 میلیارد تومان بود، این در حالی است که هزینه دو سال اخیر این 
آزادراه ها بیش از سه هزار میلیارد تومان بوده است.

مدیرکل دفتر سرمایه گذاری و نظارت بر بهره برداری و امور آزادراهی سازمان 
راهداری تاکید کرد: این آزادراه ها دائما نیازمند خط کشی، روشــنایی، ایمنی، 
رویه راه مناسب، موانع میانی و کناری و ... هستند، اما با این درآمدهای محدود 
و در مقابل افزایش هزینه های نگهداری و بهسازی، ارائه خدمات به شکل مطلوب 

میسر نیست.
وی اظهار داشــت:   نرخ های مصوب شورای اقتصاد با آنچه برای نگهداری این 
آزادراه ها نیاز است، هنوز فاصله دارد و اگر نتوانیم خدمات مناسبی به مردم ارائه 
کنیــم، علاوه بر عوارض، هزینه های آسیب بــه خودروها، تصادفات و ... به آنان 
تحمیل می شــود. با این حال، همین قــدر اصلاح نرخ ها را نیز گامی رو به جلو 

می دانیم.
دغاغله گفت: وزیر راه و شهرســازی در این موضوع بر دو مســاله اساسی 
هزینه کــرد درآمدها در همان آزادراه ها و همچنین اجرای عدالت محوری در 
اخذ عوارض تاکید دارد؛ به همین دلیل دریافت عوارض به صورت پیمایشی 

خواهد بود.
وی توضیــح داد: از ابتدای بهمن ماه، با خوانش دوربین های جاده ای، میزان 
عوارض برای هر خودرو بســته به میزان پیمایشی که داشته متفاوت خواهد 

بود.
مدیرکل دفتر ســرمایه گذاری و نظارت بر بهره بــرداری و امور آزادراهی 
ســازمان راهداری به طور نمونه با اشاره به آزادراه تهران- قم، گفت: تا پیش 
از بهمن ماه امســال، میزان عوارض پرداختی برای تردد در این آزادراه برای 
مسافران به مقصد قم، با مقاصدی همچون فرودگاه امام)ره(، شهرهای اطراف، 
شــهرک های صنعتی مسیــر و ... یکی بود، اما اکنون بــه صورت پیمایشی 

محاسبه می شود.
وی اضافه کرد: همچنین برای افراد کثیرالسفر نیز تخفیفی در مصوبه شورای 
اقتصادی پیش بینی شده است، به طوری که اگر مجموع رفت و برگشت ماهانه 
خودرو از این آزادراه ها بیش از 20 بار باشد تا ۱5 درصد تخفیف و اگر بیش 

از ۴0 بار باشد مشمول 30 درصد تخفیف خواهد بود.
دغاغله خاطرنشان کرد: علاوه بر اینها، برای ناوگان عمومی باری و مسافری نیز 

علاوه بر تخفیف یاد شده، 20 درصد تخفیف در نظر گرفته شده است.
تخصیص 5 همت برای نگهداری پنج آزادراه دولتی

وی بیان داشــت: به دســتور وزیر راه و شهرسازی بسته ای به ارزش پنج هزار 
میلیارد تومان بــرای نگهداری این پنج آزادراه در نظر گرفته شــده که صرف 
بهســازی رویه جاده، گاردیل، خط کشی، روشنایی، نیوجرسی، علائم و تابلوها 

و ... خواهد شد.
این مسئول سازمان راهداری با اشاره به صدور عوارض به صورت الکترونیکی، 
از مردم خواســت تا در مهلت زمانی یک هفته ای نســبت به پرداخت به موقع 

عوارض اقدام کنند تا در اجرای خدمات آزادراهی تسریع شود.
وی با بیان اینکه حتی کشــته شــدن یک نفر در جاده هــا را زیاد می دانیم، 
تصریح کرد: ایمنی شعار نخست سازمان راهداری و وظیفه ذاتی آن است و این 

مهم با تامین به موقع منابع مالی برای ارائه خدمات میسر می شود.

نرخ جدید عوارض آزادراه های دولتی؛ پیمایشی و عدالت محور

معاون وزیر راه و شهرسازی از تردد 
ایران  از مسیر  بار هنــد  قطار  اولین 
به افغانســتان خبر داد و گفت: ظرف 
 – یک ماه آینده قطار ترکیبی بمبئی 
بندرعباس- هرات راه اندازی می شود 
و اولین بار ریلی هند به افغانســتان 
احتمالا ماه آینده از مسیر ایران عبور 

می کند.
جبارعلی ذاکری، مدیرعامل شرکت راه 
آهن جمهوری اسلامی ایران در گفت وگو 
بــا ایلنا دربــاره فعالیت خــط ترانزیتی 
خواف- هرات و میزان عبور محموله های 
افغانســتان از خــط ریلی ایــران اظهار 
داشــت: در حال حاضر، خــط ترانزیتی 
خواف-هرات به ســمت ترکیــه فعال و 
قطارهای هرات یا روزنک به ترکیه فعال 
به طور مســتمر زیر ترافیک بار ترانزیتی 
است و اولین قطار باری چین به روزنک 
هم فعال شــد و پنجمین قطار چین هم 
به بندرعبــاس رسید تا بــار را از مسیر 

برسد.   افغانستان  به  ریلی 
وی از تردد اولین قطار بار هند از مسیر 
ایران به افغانستان خبر داد و گفت: ظرف 
یک ماه آینــده قطار ترکیــبی بمبئی – 
اندازی می شــود و  بندرعباس- هرات راه 

اولین بار ریلی هند به افغانســتان احتمالا 
ماه آینــده از مسیر ایران عبــور می کند. 
مذاکــراتی که بــا هندی ها داشــتیم و و 
دو طــرف هند و افغانســتان از این مسیر 
اســتقبال کردند و پیگیری های فعالسازی 
این کریدور انجام شده و همانطور که گفته 
شد، در یک ماه آینده اولین قطار ترانزیتی 

هند از مسیر ایران عبور می کند.
معاون وزیر راه و شهرســازی ادامه داد: 
بایــد توجه داشــت، حجم بــاری که بین 
افغانســتان و هند جابه جا می شــود قابل 
توجه است اما از آنجایی که مسیر جاده ای 
کوتاه تری فعال اســت، اغلب از این مسیر 
جاده ای استفاده می شــود. اما با توجه به 
مزایــای خاص جابه جایی ریــلی، راه آهن 
افغانستان علاقه مند فعالسازی این کریدور 
ریلی اســت. از این رو ما هــم در ایران به 
راه انــدازی این مسیر ریلی و توســعه آن 
کمــک می کنیم و رایزنی هایی مســتمر با 
راه آهن افغانســتان داشتیم که این مسیر 
ریلی افغانســتان- هند را هر چه سریع تر 

راه اندازی کنیم.
ذاکری دربــاره ظرفیت خــط ترانزیتی 
خواف- هــرات اظهــار داشــت: حمل و 
نقل ماننــد آب جاری اســت و اگر مسیر 

خــود را پیدا کند جابه جایی بار اســتمرار 
خواهد داشــت کمااینکه وقتی اولین قطار 
افغاستان -ترکیه از مسیر ایران عبور کرد، 
انتظار عبور قطارهای بعدی به این سرعت 
را نداشــتیم اما امروز قطارهــای ترکیه و 
افغانستان پرُ می آیند و پرُ برمی گردند و هر 
هفته این قطــار در خط ترانزیتی ریلی در 

حال عبور است.
وی تاکیــد کــرد: در محور ســنگان به 
شــمتیغ به روزنک محدودیــت ظرفیتی 
بــرای جابه جایی بار نداریم و اعداد و ارقام 
ظرفیت این مسیر بالاتر از باری اســت که 
الان جابه جا می شود. حجم باری که الان 
جذب این مسیر شــده عــددی در حدود 
200 هزار اســت اما این به  2 میلیون تن 

می رسد.
مدیرعامل راه آهن با اشــاره به استقبال 
افغان هــا از مسیر ریلی ایــران تاکید کرد: 
سه ماه گذشته با افغان ها نشست مشترک 
داشتیم ودر این نشســت اعلام کردند به 
شدت از این مسیر ریلی استقبال می کنند 
و بار اهدایی اروپایی به افغانســتان هم از 

این مسیر عبور خواهد کرد.  
وی  افزود: افغان ها به دنبال به توســعه 
روابط ریلی از طریق مرزهای زابل و میلک 

هستند اما هنوز مسیر ریلی در این مناطق 
فعال نیست و افغان ها علاقه مند هستند 
که با واگــذاری معادن ســنگی دارند که 
دارند، شــرکت های ایرانی در ســاخت راه 
آهن در این مسیرها سرمایه گذاری کنند. 
در واقــع بــه ازای ســاخت راه آهن برای 
افغانســتان، ســرمایه گذاران می توانند از 
معادن سنگ آهن این کشور استفاده کنند 
و از طریق سرمایه ساخت تهاتر می شود.   

فعالیــت  دربــاره  همچنیــن  ذاکــری 
کنســرسیوم ریــلی بــه عنــوان نماینده 
ایران در افغانســتان گفــت: هیچ ابهاماتی 
درباره کنســرسیوم ریلی وجــود ندارد و 
ایــن مجموعه با قــوت ترانزیت ریلی بین 
افغانســتاون – ایران و کشــورهای ثالث 
را انجــام می دهد وعلاوه بر این، توســعه 
محورهای ریــلی در خاک افغانســتان را 

انجام می دهند.

 معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد::

عبور اولین قطار ترانزیتی هند- افغانستان از ایران تا یک ماه آینده
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برخی از ورزشــکاران که در ســال های اخیر 
عملکرد خاصی نداشته اند از الان به دنبال رایزنی 
با مســئولان وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک 

هستند تا بتوانند بورسیه IOC دریافت کنند.
 به گزارش ایســنا، کمیته بین المللی المپیک 32 ماه 
پیش از بازی های  المپیک ورزشــکارانی که از ســوی 
کمیته ملی المپیک کشورها معرفی می شوند را بورسیه 
می کند و ماهانه بــه آنها حدودا 500 دلار پرداخت می 

کند.
کمیته مــلی المپیک وظیفه دارد اســامی نفراتی که 
شــانس گرفتن ســهمیه المپیک و حضور در المپیک 

هستند را به IOC معرفی کند.
در حال حاضر که همه منتظر هســتند تا کمیته بین 
الملــلی المپیک برای دادن بورسیــه، مراحل مقدماتی 
کار را شــروع کنــد، زمزمــه هایی به گوش می رســد 
مبنی براینکه برخی ورزشــکاران از الان دنبال رایزنی با 

مسئولان وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک هستند تا 
نامشان در لیست ایران باشد.

نکته این اســت برای المپیــک پاریس انتخاب برخی 
افراد عجیب بود و در حــالی بورسیه دریافت کردند که 
حتی تا یک قدمی سهمیه المپیک هم نرفتند چه برسد 
به اینکه بخواهند در المپیک پاریس حضور داشته باشند. 
بنابراین این انتظار وجود دارد کمیته ملی المپیک برای 
دور بعد  نظارت دقیق تری داشته باشد و واقع بینانه افراد 

را انتخاب کند.
درست اســت که نفرات از سوی فدراسیون ها معرفی 
می شــوند اما کمیته مــلی المپیک به عنــوان متولی 
می تواند روی اســامی نظارت داشته باشد و اجازه ندهد 
این بورسیه به افرادی تعلق بگیرد که در این مدت اخیر 
کار خاصی انجام نداده اند. بورسیه IOC حق ورزشکاران 
جوان و آینده داری است که خودشان را ثابت کرده اند و 

می توان برای المپیک بعدی هم روی آنها حساب کرد.

بــرای المپیــک 202۴ پاریس ۱5 ورزشــکار ایرانی 
بورسیه بودند و تنها ۴ نفر توانســتند در المپیک پاریس 
شــرکت کنند و صاحب سهمیه شوند. از میان این چهار 
نفر هم تنها یک نفر به مدال المپیک رسید. این موضوع 
نشان می دهد که گروه انتخاب کننده، در انتخاب نفرات 
نمــره قبولی نگرفته و باید بــرای دوره جدید همه چیز 
شفاف باشد تا حق هیچ ورزشکار مستعدی نادیده گرفته 

نشود.
عملکرد ورزشــکارانی که بورسیــه IOC بودند و در 

المپیک پاریس شرکت کردند:
امیرحسین زارع: در وزن ۱25 کیلوگرم کشــتی آزاد 

مدال نقره المپیک پاریس را گرفت.
رضا علیپور: دربخش سرعت سنگنوردی چهارم شد و 

به مدال المپیک پاریس نرسید.
علی داودی: در دســته ۱02+ کیلوگرم وزنه برداری با 
رکورد ۴۴7 کیلوگرم چهارم شــد و بــه مدال المپیک 

پاریس نرسید.
علی پاکدامن: در شمشیربازی سابر  انفرادی سیزدهم 
شد و در بخش تیمی هم چهارم شد و به مدال المپیک 

نرسید.
ورزشــکارانی که بورسیه IOC بودند اما به ســهمیه 

المپیک نرسیدند:
جواد فروغی و فاطمه کرم زاده در تیراندازی

محمدرضا گرایی در کشتی فرنگی
سمیه یزدانی در دوچرخه سواری

نازنین ملایی در قایقرانی رویینگ
دانیال شه بخش در بوکس

الهام حسینی در وزنه برداری
ریحانه مبینی در دوومیدانی

مهلا مومن زاده در تکواندو
مهرشاد افقری در شنا

مهدی احمد کهنی در ژیمناستیک 

IOC دورخیز ورزشکاران همیشه مدعی، برای بورسیه دلاری

 : گفت یــک  لمپ ا ی  مل یتــه  کم یس  ی ر  
ب  حســا ز  ا یم  مســتق لار  د ر  ا هــز  2 4 4
بــه  یــک  لمپ ا ی  لملــل ا ین  ب یتــه  کم
تنها  مــا  و  شــد  یز  ر ا و ن  ا یر ا ی  ها نک  با
ی  س یپلما د یــق  طر ز  ا که  یم  د بو ی  د نها

. یم د ا د م  نجا ا ا  ر ر  کا یــن  ا
فا  و ی  و خســر د  محمو  ، نــا یر ا ش  ر ا گــز به 
نشســت  ر  د یک  لمپ ا ی  مــل یتــه  کم یــس  ی ر
ن  ا ر نگا خبر و  ن  ا یر ب د ســر بــا  ی  یش ند ا هــم 
ص  خصو ر  د یــک  لمپ ا ی  مــل یتــه  کم ه  ز حــو
ت  یــا ه ی  عضــا ا د  شــو ی  م گفتــه  ینکــه  ا
یــر  ب د ســت  پر سر ب  نتخــا ا ز  ا ی  ی ا جــر ا
ه  ر بــا ر د  : گفــت  ، نــد د بو لاع  ط ا ی  ب یتــه  کم
ن  و بد ت  یما تصم ینــد  گو ی  م ی  خ بــر ینکــه  ا
ین  ا ید  شــا  ، ســت ا ی  ی ا جــر ا ت  یــا ه لاع  ط ا
لا  خ یک  ی  قــت و مــا  ا شــد  با ســت  ر د نقــد 
فع  ر لا  خ یــن  ا یع  ســر یــد  با  ، د ر ا د د  جــو و

. د شو
ز  ا حر ا مثــل  ئل  مســا ی  خ بــر  : د و فــز ا ی  و
ت  یــا ه ی  هــا صحبت   . ســت ا هــا  یت  لاح ص
محمد  گــر  ا  . کنــم ی  م یــد  ی تا ا  ر ی  ی ا جــر ا
یته  کم ی  کل یــر ب د ســت  پر سر ســمت  ز  ا بع  تا
د  فــر یــد  با هــد  د ســتعفا  ا یــک  لمپ ا ی  مــل
ه  ر با ر د  . کنــم ب  نتخــا ا یعا  ســر ا  ر ی  یگــر د
یــد  با ها  نه  ســا ر مگــر   ، ن یــا ح فتا فتــن  ر
یم  تصم ل  ســا و  د ز  ا پــس  ؟  ند شــو جــه  متو
 . یم ه د م  نجا ا ی  لات تحــو و  یــر  ی تغ یــم  فت گر
بــه  ی  ز یــا ن و  د  بــو ی  ر ا د ا ئل  مســا یــن  ا

. د نبو ن  شد ی  ا نه  ســا ر

یــح  تصر یــک  لمپ ا ی  مــل یتــه  کم یــس  ی ر
و  یم  شــت ا د خشــش  ر د یس  ر پا ر  د ما   : د کــر
ید  نبا  . شــد ه  ند بر ی  ن ا یــر ا ن  یو یل م د  هشــتا
ر  د ن  ا یــر ا ن  ا نــو با ی  هــا یت  فق مو د  بــا ر  د
آن  ز  ا یــم  ن ا تو ی  م مــا  ا یــم  ب ا بخو یــک  لمپ ا
و  یم  شــو نقــد  یــد  با مــا   . یــم کن ه  د ســتفا ا

. یم ش با ســخگو  پا
لار  ر د ا 2 هز ۴ ۴  : د یــح کر تصر فا  و ی  و خســر

و ما  یز شــد  ر ا و ن  ا یر ا ی  ها نک  با به  یم  مســتق
ی  س یپلما د یــق  طر ز  ا که  یم  د بو ی  د نها تنهــا 
من  گفت  خ  بــا  . یــم د ا د م  نجــا ا ا  ر ر  کا یــن  ا
ن  ا یر ا بــه  ه  ر با و د و  ســت  ا ن  ا یــر ا با  قلبــم 
ین  همچن و  ر  ا همجــو ی  ها ر کشــو با   . آیــم ی  م
مــه  نا هم  تفا پــا  و ر ا ی  ی ها ر کشــو ی  خ بــر
ی  هــا یل  نس پتا ی  خ بــر بــه  آنهــا   . یم شــت نو
ز  یا ن مــا   . ند ر ا د ج  یــا حت ا ی  کشــت مثــل  مــا 

با  ما  بطــه  ا ر  . یم ش با شــته  ا د ط  تبا ر ا یــم  ر ا د
هم  یــن  بحر و  ن  بســتا عر مثــل  ی  ی ها ر کشــو
یم  و بر ش  مــو خا غ  ا چر ید  با مــا  ا ســت  ا ب  خو

. یست ن ی  ر کا غ  شــلو به  ز  یا ن و 
یــر  ب د ب  نتخــا ا یــت  ضع و ه  ر بــا ر د ی  و
ف  منــا  : گفــت یــک  لمپ ا ی  مــل یتــه  کم
کمک  یــک  لمپ ا ی  مــل یتــه  کم بــه  ی  شــم ها
یر  ی تغ لــت  و د کــه  ی  ن مــا ز  . د کــر ی  د یــا ز
ت  ر ا ز و به  ی  ه ا خــو ی  م گــر  ا گفتــم   ، د کــر
من   . و نر ت  ر صــو ین  ا یر  غ ر  د  ، و بــر ش  ز ر و
صحبت  ش  ز ر و یــر  ز و ی  ل مــا یا ن د حمــد  ا با 
ف  منــا مثــل  ی  کــس گفــت  و  ا و  م  د کــر
ا  ر من  ی  ل مــا و  ی  ن نســا ا نت  و معا ی  شــم ها
ما  ن  ما ز ن  همــا  . کند یــت  یر مد نــد  ا تو ی  نم
لا  فع  . یم د کر ی  م ب  نتخــا ا ســت  پر سر یــد  با
ئز  حا کــه  یــر  ب د ب  نتخــا ا ی  ا بــر ی  ا عجلــه 

. م ر ا ند  ، شد با یط  ا شــر
گفتــه  ینکــه  ا ه  ر بــا ر د فــا  و ی  و خســر
ز  ا ی  یــک ب  نتخــا ا بــا  ش  ز ر و ت  ر ا ز و شــد 
ی  ا بــر نــه  تخا ر ا ز و یــن  ا بق  ســا ن  نــا و معا
یح  ض تو  ، ه د کــر لفــت  مخا یتــه  کم ی  یــر ب د
و  د  ر ا ند یــت  قع ا و لا  ص ا مســئله  یــن  ا  : د ا د
ت  ر ا ز و که  یــم  د نکر صحبــت  ی  کــس با  مــا 

 . کند لفت  مخا آن  بــا  هــد  ا بخو
ی  ی ا جر ا ت  یا ه ز  ا ینکــه  ا  : د ا د مــه  ا د ا ی  و
ر  کا  ، د شــو ی  م ل  ســا ر ا ن  و یر ب به  مــک  یا پ
ت  یــا ه جلســه  آن  ر  د  . یســت ن ی  ســت ر د
ن  ا عنو بــه  ی  شــم ها ف  منا ز  هنــو ی  ی ا جــر ا

. د بو ه  نشــد ی  ف معر یر  ز و ن  و معــا

واریز پول کمیته بین المللی المپیک به حساب ایران با رایزنی دیپلماسی
رئیس کمیته ملی المپیک تایید کرد: خبر

 السد دوباره ژاوی را می خواهد
السد در تلاش است تا بار دیگر سکان هدایتش را به ژاوی بسپارد.

به گزارش ایسنا، ژاوی هرناندس بعد از جدایی از بارسلونا هدایت هیچ تیمی را بر عهده 
نگرفته است. این در حالی است که او مشتریان دارد.

رســانه های قطری از احتمال حضور دوباره ژاوی در السد خبر دادند و به نظر می رسد 
که ســران این باشــگاه قطری دوباره به همکاری با این سرمربی اسپانیایی علاقه دارند. 
محمد الکعبی، خبرنگار سرشناس قطری، نوشت: السد دوباره به جذب ژاوی علاقه دارد 

و در تلاش است تا این سرمربی اسپانیایی را به حضور دوباره در این تیم متقاعد کند.
ژاوی به عنوان بازیکن چهار سال با پیراهن السد به میدان رفت. او سال 20۱9 از دنیای 
فوتبال خداحافظی کرد و بلافاصله هدایت الســد را بر عهده گرفت و توانست با این تیم 
نتایج بسیار خوبی را کسب کند. پیشنهاد بارسلونا باعث شد تا ژاوی از السد جدا شود و 
هدایت آبی اناری ها را بر عهده بگیرد البته او روزهای خوبی را در تیم محبوبش ســپری 

نکرد و در نهایت جای خود را به هانسی فلیک داد.
السد در تلاش اســت تا دوباره این سرمربی محبوب اسپانیایی را جذب کند. این تیم 
در فصل جاری لیگ ســتارگان قطر عملکرد خوبی نداشــته است و در رده سوم جدول 

رده بندی قرار دارد.

کسب طلای جام جهانی توسط یخ نورد ایران
محمدرضا صفدریان در جریان دومین جام جهانی یخ نوردی در ماده ســرعت به مدال 

طلا دست پیدا کرد.
به گزارش ایسنا، در جریان دومین دوره از فصل مسابقات جام جهانی یخ نوردی که به 

میزبانی سوئیس در حال برگزاری است، نماینده ایران به مدال طلا رسید.
محمدرضا صفدریان با ثبت برترین زمان مسابقات در ماده سرعت به مدال طلا دست 
پیدا کرد و بر سکوی نخست ایستاد. او در دور اول جام جهانی یخ نوردی در این فصل که 

در کره جنوبی برگزار شد نیز به مدال طلا دست  پیدا کرده بود.
در این رقابت ها، محســن بهشتی، دیگر یخ نورد ایران نیز پس از ورزشکاران مغولستان 
و کره  جنوبی  چهارم شــد. همچنین در بخش بانوان شــبنم اسدی  در رتبه هشتم قرار 

گرفت.

بازگشت مدیرعامل پرسپولیس به ایران
رضا درویش پس از عقد قرارداد با اسماعیل کارتال وارد تهران شد.

به گزارش مهر و به نقل از ســایت باشــگاه پرسپولیس، رضا درویش که هفته گذشته 
برای پیشــبرد مذاکرات نهایی با گزینه های منتخب سرمربیگری راهی استانبول ترکیه 

شده بود، بعد از انعقاد قرارداد به تهران بازگشت.
اسماعیل کارتال و دستیاران وی نیز، وارد تهران خواهند شد تا هدایت تیم جدید خود 

را در دست بگیرند.
به گزارش مهر، اسماعیل کارتال دومین مربی ترکیه ای تاریخ باشگاه پرسپولیس خواهد 
بــود و قرارداد او به مدت یــک فصل و نیم خواهد بود و ارزش آن بالای دو میلیون یورو 

است.

بازیکنی که 4۰ باشگاه او را می خواهند
طبق اعلام باشگاه استون ویلا ۴0 باشگاه مشتری مهاجم جوان این تیم شده اند.

به گزارش ایسنا، جان دوران یکی از ستاره های لیگ برتر انگلیس در فصل جاری بوده 
اســت. این بازیکن کلمبیایی تنها ۱9 سال دارد اما مشتریان زیادی دارد و همین باعث 

شده تا رقم فروش او بسیار بالا برود.
به نوشــته وبســایت توتو مرکاتو مدیر ورزشی باشــگاه اســتون ویلا اظهار نظر 
جالبی درباره این بازیکن کلمبیایی داشــت. طبق گفته او ۴0 باشــگاه مشــتری 
دوران هســتند اما رقم فروش اســتون ویلا ۱00 میلیون یورو اســت و با کمتر از 

را نخواهد فروخت. او  این قیمت 

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک 
منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 
به اســتناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند. 
۱ـ رأی شماره ۱۴03۶03300020۱2۴۶۱ مربوط به پرونده 
کلاســه ۱۴03۱۱۴۴3000200020۴ آقای احد اســکندری 
فرزند علی اکبر در ششــدانگ قطعه زمین که در آن بنا احداث 
شــده است بمســاحت ۱2۶/80 مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی 
از ۱9۴۴ اصلی واقــع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از علی شکوهی در دفتر ۱35 صفحه ۴5۱ 
طی سند قطعی شماره 7۶8۱0 مورخ ۱3۶8/۱2/28 دفترخانه 

3 قم.)م الف ۱855۶2۱( 
2- رأی شماره ۱۴03۶03300020۱30۱2 مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۴03۱۱۴۴3000200۱۱75  خانم رقیه خسروی فرزند 
محمد آقا در ششــدانگ قطعه زمین که در آن بنا احداث شده 
است بمســاحت ۶0 مترمربع پلاک شماره ۱3۱ فرعی 2 فرعی 
از ۱93۶ اصــلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی از 
وراث برجعلی احمدآبادی طی سند قطعی شماره 3903۱ مورخ 

۱3۴9/02/05 دفترخانه 3 قم.)م الف ۱855۶2۱(
3- رأی شماره ۱۴03۶03300020۱305۱ مربوط به پرونده 

کلاسه ۱۴03۱۱۴۴3000200۱۱7۶  آقای محسن ربیع فرزند 
رضا در ششــدانگ قطعه زمین که در آن بنا احداث شده است 
بمساحت ۱2۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۱00 اصلی واقع 
در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی و مع الواسطه از صاحب 
علی اخیر طی 93983 مورخ ۱385/۱2/20 دفترخانه 5 قم.)م 

الف ۱855۶2۱( 
۴- رأی شماره ۱۴03۶03300020۱257۴ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۴03۱۱۴۴30002000790 آقای حسین محمدیاری 
فرزند محمود در ســه دانگ از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
بنا احداث شــده است بمســاحت 90 مترمربع پلاک شماره 5 
فــرعی از 2302 اصلی واقع در بخش دو ثبــت قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از محمدرضا الیاسی در دفتر 328 
صفحه ۴0 طی سند قطعی شماره 2۶590 مورخ ۱395/02/۱8 

دفترخانه 5۴ قم. )م الف ۱855۶2۱( 
5- رأی شماره ۱۴03۶03300020۱25۶۶ مربوط به پرونده 
کلاســه ۱۴03۱۱۴۴30002000۱8۱ آقــای رضا محمدیاری 
فرزند حسین در ســه دانگ از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
بنا احداث شــده است بمســاحت 90 مترمربع پلاک شماره 5 
فــرعی از 2302 اصلی واقع در بخش دو ثبــت قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از محمدرضا الیاسی در دفتر 328 
صفحه ۴0 طی سند قطعی شماره 2۶590 مورخ ۱395/02/۱8 

دفترخانه 5۴ قم. )م الف ۱855۶2۱(
۶- رأی شماره ۱۴03۶03300020۱2323 مربوط به پرونده 

کلاســه ۱۴02۱۱۴۴30002002۱۶3  آقای غلامرضا نجاریان 
درزی فرزند علیرضا در ششــدانگ قطعه زمیــن که در آن بنا 
احداث شده است بمساحت ۶7/50 مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۱775 اصلی واقــع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواســطه از وراث عبداله و محمد شــهرت هر دو 
صادقی بموجب اظهارنامه ثبتی شــماره ۱20 – 22/0۱/07.)م 

الف ۱855۶2۱(
7- رأی شماره ۱۴03۶03300020۱2۶02 مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۴03۱۱۴۴3000200053۶  آقای علی حیدری فرزند 
موسی در سه دانگ از ششدانگ قطعه زمین که در آن بنا احداث 
شده است بمســاحت ۱۶2 مترمربع پلاک شماره 8 فرعی از 2 
فــرعی از 2295 اصلی واقع در بخش دو ثبــت قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواســطه از حسن اســداللهی طی سند 
قطعی شــماره 8۴822 مورخ ۱377/05/۱5 دفترخانه 8 قم.)م 

الف ۱855۶23(
به  8- رأی شــماره ۱۴03۶03300020۱2۶03 مربــوط 
پرونده کلاســه ۱۴03۱۱۴۴30002000537  آقای یاورعلی 
حیدری فرزند موسی در ســه دانگ از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن بنا احداث شده است بمساحت ۱۶2 مترمربع پلاک 
شــماره 8 فرعی از 2 فرعی از 2295 اصلی واقع در بخش دو 
ثبت قم مبایعه نامه عادی از حسن اسداللهی طی سند قطعی 
شــماره 8۴822 مورخ ۱377/05/۱5 دفترخانه 8 قم.)م الف 

  )۱855۶23

9- رأی شماره ۱۴03۶03300020۱20۶۱ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۴03۱۱۴۴3000200۱305  خانم فاطمه خادمی رزم 
فرزند غیب علی در ششــدانگ قطعه زمین که در آن بنا احداث 
شده است بمســاحت ۱20/00 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
2۱۴3 اصــلی واقع در بخش دو ثبت قــم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواســطه از ابوالمعصوم معصومی در 5۶2 صفحه 

382.)م الف ۱855۶23(  
۱0- رأی شــماره ۱۴03۶03300020۱۱9۴2 مربــوط به 
پرونــده کلاســه ۱۴03۱۱۴۴300020007۶7  آقای عونعلی 
قربــانی فرزند عبداله در ششــدانگ قطعه زمیــن که در آن بنا 
احداث شده است بمساحت 97/20 مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 2380 اصلی واقــع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواســطه از غلامعلی زندیــه در دفتر 2۴ صفحه 
۴۴9 و محمدعــلی زندیه در دفتر 52 صفحه ۱۶3 بالســویه.)م 

الف ۱855۶23( 
۱۱- رأی شــماره ۱۴03۶03300020۱2305 مربــوط به 
پرونده کلاسه ۱۴03۱۱۴۴3000200۱387 خانم زهرا هاشمی 
فرزند جواد در ششــدانگ قطعه زمین که در آن بنا احداث شده 
است بمساحت 59/70 مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از 2۴55 
اصلی واقــع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
مع الواسطه از احمد قزوینی در دفتر ۱۱0 صفحه 22۱. )م الف 

)۱855۶23
۱2-  رأی شــماره ۱۴03۶03300020۱2۱۴۶ مربــوط به 

پرونده کلاســه ۱۴03۱۱۴۴300020009۴۶  آقای علی اصغر 
چهرقانی بزچلوئی فرزند یعقوبعلی در ششدانگ قطعه زمین که 
در آن بنا احداث شده است بمســاحت 80/۴5 مترمربع پلاک 
شماره ۱ فرعی از ۱759 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواســطه از وراث سید علی محمد و 
سید مهدی شهرت هر دو تولیتی به ترتیب در دفتر ۱۶ صفحات 

587 و 590. )م الف ۱855۶23(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس 
از نشــر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دســترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دو نوبــت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشــخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبــت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اســناد منطقه دو قم 
تســلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض بــه اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواســت خود 
را بــه مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنــرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح اســت که صدور ســند بر اساس قانون 
مذکــور مانع از مراجعه متضرر بــه دادگاه نخواهد بود. )گویه 

– بشارت نو( 
تاریخ انتشارنوبت اول: 1403/10/22 
تاریخ انتشارنوبت دوم: 1403/11/07
عباس پور حسنی حجت آبادی ـ رئیس اداره ثبت 
اسناد و املاک منطقه دو قم 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱۴03۶03۱90780۱78۶8 هیات 
دوم  تصرفات مالکانه بلامعارض  آقای  الیاس رئیسی 
به شناسنامه شــماره 227 کدملی 359۱78773۶ 
صادره ایرانشهر فرزند ریاض در ششدانگ یکباب خانه 
به مســاحت ۱5۴.03 مترمربع پلاک شماره۱9۴8۴ 
فرعی از39۶8 اصلی  مفروز و مجزی شــده از پلاک 
899 فرعی از اصلی مذکور واقع در بخش2 حوزه ثبت 
ملک منطقه دو کرمان آدرس کرمان بلوار شــهیدان 
محمدی کوچه 2۴  خریداری از مالک رســمی آقای 
باقر مقتدر محرز گردیده اســت.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می 
شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت 
انقضای مــدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/10/22                              
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/11
محمود مهدی زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو کرمان
شناسه آگهی 18۶0928 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره ۱۴03۶03۱90780۱72۱۴هیات 
دوم  تصرفــات مالکانه بلامعارض آقای  محمود کاظمی 
پور به شناســنامه شــماره 30 کدملی 32۱98۴0779 
صادره راور فرزند حبیب اله در ششــدانگ یکباب خانه 
به مساحت ۱8۶.3 مترمربع که مقدار ۱5.52متر مربع از 
عرصه ششدانگ آن متعلق بوقف است و در اجاره مالک 
متن است پلاک شــماره۴۱0 فرعی از2785 اصلی واقع 
در  بخــش 3حوزه ثبت ملک منطقــه دو کرمان آدرس 
کرمان بلوار قائم )عــج( کوچه 2۱ خیابان امام علی )ع( 
کوچه 2 خریداری از مالک رسمی آقای حسن ایرانمنش  
محرز گردیده اســت.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی 
اســت در صورت انقضــای مدت مذکــور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/10/22                              
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/11
محمود مهدی زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو کرمان
شناسه آگهی 18۶099۶

آگهی فقدان سند مالکیت )نوبت اول(
چــون آقای حیــدر کوهســتانیان برابر وکالت 
شــماره ۱3۶8۴ – ۱۴03/۱0/2۶ دفتــر اســناد 
رســمی شــماره 8 قوچان به وکالت از آقای ولی 
کوهســتانیان و برابر درخواســت وارده به شماره 
۶۱95 – ۱۴03/۱0/2۶ و با ارائه برگ استشهادیه 
محلی امضاء شــده مدعی اســت ســند مالکیت 
ششــدانگ پلاک 877 فرعی از ۱70 اصلی بخش 
دو قوچــان به علــت جابجایی مفقــود گردیده 
اســت که با بررسی دفتر املاک مشخص گردید 
ششدانگ پلاک فوق به نام آقای ولی کوهستانیان 
ثبت و ســند مالکیت به شــماره 5۱5708 صادر 
گردیده اســت. لذا به استناد ماده ۱20 آئین نامه 
قانــون ثبت مراتب یک نوبت آگهی میگردد تا هر 
کس مدعی انجام معامله با وجود ســند مالکیت 
پلاک فوق نزد خود میباشــد باید ظرف مدت ۱0 
روز پس از مدت انتشار آگهی به این اداره مراجعه 
و مراتب را اعلام نماید، بدیهی است پس از سپری 
شــدن مهلت مقرر طبق مقررات نسبت به صدور 

سند المثنی به نام متقاضی اقدام خواهد شد.
تاریخ انتشار: 1403/11/7 
عبداله گلشن آبادی به آباد
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک قوچان

همراه تلفن  مزایده  آگهی 
)خط  منقول  اموال  مزایده  آگهی 

همراه(  تلفنهای 
کلاســه  اجــرائی  پرونــده  موجــب  بــه 
۱۴0300۴03 متعهــد له )زوجــه خانم بهاره 
نجــم الدین(  شــماره مــلی ۴5۶95۱۴28۶ 
متعهــد )زوج آقــای عباســعلی نجــار( فرزند 
مــلی:  شــماره  و   ۴8 ش  ش  بــه  براهیــم  ا
 ،۱35۱ /03 /22 متولــد   ۴5۶972۱958
 3۱07۱0 مهریه  بابت  ئیه  اجرا صدور  مســتند 
ســرخه   5 ازدواج  دفتــر   ۱388 /03 /۱7  –
تعــداد 200 عــدد ســکه بهــار آزادی و یک 
الاجرا  لازم  مبلــغ  تمتــع  معنوی حــج  ســفر 
مزایــده  مــورد  ریــال   9۴ /200 /000 /000
خــط تلفن بــه شــمارهای 09۱223۱89۱0 
مورخ  نامــه  طبــق  کــه   09۱2۶3۱3۴37 و 
رســمی  کارشــناس   ۱۴03 /05 /29  –  05۱۴
شــماره  تلفــن  خ  ســمنان  دادگســتری 
09۱223۱89۱0 بــه مبلــغ 580.000.000 
ریــال ) پانصد و هشــتاد و میلیــون ( و خط 
مبلــغ  بــه   09۱2۶3۱3۴37 شــماره  تلفــن 
ریال  میلیون  ) سیصــد  ریال   300 /000 /000
۱۴03 توســط  /05 /29  – 5۱۴ (  طبــق نامه 
رئیــس هیات مدیره کارشــناس اتحادیه آقای 

محمد علی کاظمی ارزیابی گردیده اســت.
لــذا مزایــده برای خــط تلفن به شــمارهای 
580/000/000 ریــال معادل  از مبلــغ  فــوق 

)پانصد و هشــتاد و میلیون ( و 300/000/000 
ریال معــادل سیصد میلیون ریال شــروع و به 
بالاتریــن قیمت پیشــنهادی از طــرف خریدار 
فروخته می.شــود لازم به ذکر اســت پرداخت 
بدهی ها مربــوط به خط تلفنهــای همراه فوق 
تــا تاریخ مزایده بــر عهده برنده مزایده اســت 
خــط تلفنهای فــوق در روز یک شــنبه مورخ 
۱۴03/۱۱/2۱  از ســاعت 9 الی ۱2 در محــل 
اجرای ثبت ســمنان به نشانی ســمنان شهرک 
،تعاون بلوار مدرس اداره اجرای اســناد سمنان 
فــروش میرســد و خریــداران میتوانند در  به 
وقت مقــرر در محل مزایده حضــور یافته و در 
جلســه شــرکت نمایند. رســمی ضمناً چنانچه 
روز  مزایده  گــردد  تعطیل رســمی  مزایده  روز 
اداری بعد از تعطیلی در همان ســاعت و مکان 
مقرر برگزار خواهد شــد. طبق بخشنامه شماره 
نظارت  دفتر   ۱۴02/۱۱/09  –  ۱۴02/2۱۶۶۴۱
بر اجرای اســناد رسمی اســتان تهران و شماره 
۱۱9/23۱9۴ – ۱۴02/۱۱/۱0 اداره کل ثبــت 
استان سمنان روز مزایده به عنوان زمان اجرای 
تعهد ملاک احتســاب در بهای سکه خواهد بود 
در صورت عدم شرکت خریدار در مزایده هزینه 
های قانونی شــامل حــق حراج و نیمعشــر از 
بســتانکار اخذ و مال مورد مزایده با رعایت ماده 
39 مکــرر و اعطای مهلــت دوماهه به مدیون و 
انقضــای مهلت مذکور به بســتانکار واگذار می 
گردد. مزایده حضوری است و شرکت در جلسه 

برای عموم آزاد اســت و منــوط به پرداخت ده 
درصد از مبلغ پایه ارزیابی به حســاب ســپرده 
ثبــت و تحت شناســه واریــز اعلامی و حضور 
خریــدار یا نماینده قانونی او در جلســه مزایده 
اســت. لذا خریدار یا خریداران می بایســت تا 
قبل از شــروع وقت مزایــده اصل فیش واریزی 
مبلــغ ودیعه ده درصد به نــام خود را به همراه 
درخواســت کتبی به اداره اجرای سمنان تسلیم 
نماینــد. ضمناً برنده مزایده مکلف اســت ما به 
التفاوت مبلغ فــروش را ظرف مدت پنج روز از 
تاریــخ مزایده به حســاب صنــدوق ثبت تودیع 
نماید و در صورتی که ظــرف مهلت مقرر مانده 
فروش را به حســاب ســپرده ثبــت واریز نکند 
مبلغ مذکور قابل اســترداد نبوده و به حســاب 
خزانه واریز خواهد شــد در این صورت عملیات 
فــروش از درجه اعتبار ســاقط و مزایده تجدید 
میگــردد و هزینه هــای قانونی برابــر مقررات 
تائید  از  ایــن اگهی پــس  وصول خواهد شــد. 
نهایی فرایند مزایده و ارســال آگهی در ســایت 
آگهی های ســازمان ثبت قــرار خواهد گرفت و 
به منزله انتشــار اگهی در روزنامه کثیر الانتشار 
محلی چــاپ روزنامه به صورت سیاه و ســفید 

باشد.  می 
شنبه  یک  روز  انتشار  تاریخ 
 1403 /11 /07
سمنان رسمی  اسناد  اجرای  اداره 
 1870115 آگهی  شناسه 
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شرایط جدید بهره مندی از طرح
 پژوهش یار بنیاد نخبگان اعلام شد

معاون مســتعدان و آینده ســازان بنیاد ملی نخبگان از تسهیل شــرایط بهره مندی از 
تســهیلات طرح پژوهش یار به دنبال استقبال دانشــجویان مقطع دکتری از این طرح 

خبر داد.
بــه گزارش ایلنا از بنیاد ملی نخبگان، علی نیک بخت، اســتقبال دانشــجویان مقطع 
دکتری برای بهره مندی از تســهیلات طرح پژوهش یار بنیاد ملی نخبگان را گســترده، 
توصیف کرد و گفت: توســعۀ دایرۀ مشمولان به منظور تسهیل شرایط تحصیل و تمرکز 
بیشــتر آنان بر انجام فعالیت های علمی و پژوهشی در کشــور، از جمله مهم ترین دلایل 

تسهیل شرایط متقاضیان برای ورود به طرح بوده است.
وی افزود: از این رو مهم ترین تغییرات شیوه نامه به گونه ای اســت که حائزان شــرایط، 
در صورت قبولی در آزمون جامع و تصویب پیشــنهاده )پروپوزال( رسالۀ دکتری خود تا 
پایان نیم سال پنجم تحصیلی نیز امکان ثبت درخواست برای بهره مندی از تسهیلات این 
طرح را دارند؛ در حالی که پیشتر می بایست قبولی در آزمون جامع تا پایان نیم سال سوم 
تحصیلی و تصویب پیشنهاده )پروپوزال( رسالۀ دکتری تا پایان نیم سال چهارم تحصیلی 

صورت می پذیرفت.
معاون مســتعدان و آینده ســازان بنیاد ملی نخبگان تصریح کرد: در اصلاحات اخیر، 
حداقــل میانگین نمرات تحصیلی در مقطع دکتری تخصصی از ۱8 به ۱7.5 تغییر یافته 

است.
وی با بیان اینکه شــرط برگزیدگی در حداقل 5 دوره طرح شهید وزوایی بنیاد نیز به 
3 دوره کاهش یافته اســت، افزود: بر همین اســاس متقاضیان حائز شرایط جدید نیز تا 
۱0 بهمن ماه ۱۴03 فرصت دارند درخواســت خود برای بهره مندی از تســهیلات طرح 

پژوهش یار را از طریق سامانۀ اطلاعاتی بنیاد ملی نخبگان )سامانۀ سینا( ثبت کنند.
نیــک بخــت یادآور شــد: بیش از نیــمی از تســهیلات طرح شــامل »کمک هزینۀ 
توانمندسازی«، »کمک هزینۀ شرکت در مجامع علمی خارجی«، »کمک هزینۀ اعزام به 
فرصت مطالعاتی داخلی و خارجی« و »تسهیلات فرهنگی و رفاهی )شامل هدیۀ ازدواج، 
تولد فرزند، بیمۀ تکمیلی و...(« به صورت بلاعوض، و بازپرداخت نیمی دیگر از تسهیلات 
که به صورت  ماهانه برای تأمین هزینه های معیشــتی در قالب وام بدون ســود به آنان 
پرداخت می شــود، در صورت احراز شرایط )شامل اتمام به موقع تحصیل و انتشار مقالۀ 

مستخرج از رساله(، بدون بازپرداخت )بلاعوض( لحاظ خواهد شد.
وی همچنیــن اظهار کرد: برگزیدگان علاوه بر این، از تســهیلات خدمت نظام وظیفۀ 
تخصصی نیز که در قالب پروژۀ جایگزین خدمت به آنان اعطا می شود، بهره مند خواهند 
شد و امید است با تسهیل شرایط، دانشجویان بیشتری بتوانند از مزایای طرح پژوهش یار 

بهره مند شوند.

سازمان غذا و دارو اعلام کرد:

هشدار نسبت به فروش غیرقانونی واکسن 
گارداسیل در برخی مطب ها

ســازمان غذا و دارو اعلام کرد: توزیع واکســن گارداسیل بایــد مطابق با ضوابط و در 
شبکه رسمی داروخانه های منتخب انجام شود. هرگونه عرضه این واکسن خارج از شبکه 
قانونی، تخلف محسوب شده و این سازمان با تخلفات قاطع و با جدیت برخورد می کند

به گزارش ایلنا، واکســن گارداسیل از مسیرهای رســمی وارد کشور شده و در سامانه 
تی تک ثبت و توزیع می شود. با این حال، گزارش هایی مبنی بر فروش غیرقانونی واکسن 
در برخی مطب ها و مراکز غیررســمی دریافت شده اســت. همچنین، مواردی از تبلیغ 
غیرواقعی و فروش غیرقانونی واکســن توســط برخی افراد و پزشکان در فضای مجازی 
شناســایی و پرونده های مرتبط به پلیس فتا ارسال شــده است. تاکنون چندین پرونده 

برای رسیدگی به دادگاه ارجاع داده شده و پیگیری سایر موارد تخلف نیز ادامه دارد.
بر اســاس این گــزارش، برخی افراد با تبلیغات غیرواقع و ســودجویانه اقدام به ایجاد 
تقاضای کاذب و فروش خارج از شــبکه واکســن کرده اند. این اقدامات، علاوه بر اختلال 
در دســترسی عادلانه مردم، موجب افزایش غیرواقعی قیمت ها شــده است. پرونده های 
مربوط به این تخلفات نیز تشــکیل و برای رسیدگی به مراجع قانونی ارسال شده است. 
ملاک قیمت هر دارو ســامانه تی تک است که دســترسی به سامانه مربوطه برای همه 

مردم امکان پذیر است.
برای جلوگیری از تخلفات مشابه، سازمان غذا و دارو نظارت دقیق تری بر فرآیند توزیع 
واکســن ها اعمال کرده و برنامه هایی نظیر ثبت اطلاعات دقیق مصرف کنندگان و تقویت 

نظارت بر داروخانه ها را در دستور کار قرار داده است.
روابط عمومی سازمان غذا و دارو در پایان تأکید کرد: سلامت عمومی و رعایت عدالت 
در توزیع واکسن ها از اولویت های اصلی این سازمان است و با هرگونه تخلف در این زمینه 

برخورد قاطع خواهد شد.

معاون وزیر آموزش و پرورش خبر داد:

برگزاری جشن انقلاب در 2۰ هزار مدرسه 
غیردولتی و هیات امنایی

معاون وزیر آموزش و پرورش از برگزاری 20 هزار جشن در 20 هزار مدرسه غیردولتی 
و هیات امنایی همزمان با ایام الله دهه فجر در سراسر کشور خبر داد.

به گزارش ایرنا از ســازمان مدارس و مراکز غیر دولتی و توسعه مشارکت های مردمی 
وزارت آموزش و پرورش، احمد محمودزاده با اشــاره به فرا رسیدن ایام الله دهه مبارک 
فجر، گفت: بزرگترین جشــن پیروزی انقلاب اسلامی دانش آموزان همزمان در مدارس 

غیر دولتی و هیات امنایی سراسر کشور برگزار می شود.
وی با تاکید بر ضرورت تبیین دســتاوردهای بزرگ انقلاب شــکوهمند اسلامی برای 
دانش آموزان اظهار داشــت: این جشــن ها با هدف تبیین و بازگویی سیر پیشرف  های 
انقلاب اسلامی و تقویت احساس هویت ملی و افتخار به دستاوردهای انقلاب اسلامی در 

مدارس غیردولتی و هیات امنایی برگزار می شود.
محمودزاده با تاکید بر رویکرد دانش آموز محوری، مدرســه محوری و مشــارکت اولیا 
و مربیــان در این مراســم، تصریح کرد: اســتفاده از همه ظرفیت هــای دانش آموزان و 
تشــکل های دانش آموزی در تزئین و آذین بندی مدرســه و محتواسازی غنی برنامه در 

دستور کار مدارس است.
معاون وزیر آموزش و پرورش، اجرای برنامه های فاخر همچون گروه های ســرود 
و نمایش، تشــکیل نمایشگاه انقلاب، نمایشــگاه ابتکارات و خلاقیت های مدرسه، 
مســابقات مختلف فرهنگی هنری، جشنواره غذاهای ایرانی و سبک زندگی، تقدیر 
از دانــش آموزان ممتاز علمی، فرهنگی، قرآنی و ورزشی را از مهمترین برنامه های 
مدارس غیردولتی و هیات امنایی در ایام دهه فجر دانســت و افزود: باید با اجرای 
برنامه های خلاق با مشــارکت دانش آموزان این روزهای مبارک را گرامی بداریم و 
پیام اســتقلال، آزادی، عزت و سربلندی میهن بزرگ اسلامی را به گوش جهانیان 

برسانیم.
رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیر دولتی و توســعه مشــارکت های مردمی وزارت 
آمــوزش و پرورش تاکید کرد: معلمان و همــکاران فرهنگی در مدارس با بیان رویدادها 
و احساســات پاک مردم بزرگ ایران در ایام پیــروزی بزرگ انقلاب اسلامی برای دانش 
آموزان می توانند نســل جدید و آینده ساز کشــور را با بزرگترین نقطه عطف تاریخ این 

سرزمین آشنا کنند.
براســاس این گزارش، جشن انقلاب مدارس غیر دولتی و هیات امنایی روز چهارشنبه 
۱7 بهمن  همزمان در همه مدارس غیردولتی و هیات امنایی سراسر کشور برگزار می شود

استقبال زندانیان از آموزش صنایع دستی در زندان
سرپرست بنیاد تعاون زندانیان کشــور با بیان اینکه تعداد کارگاه های آموزش صنایع 
دستی در زندان ها افزایش پیدا کرده است گفت: در استان اصفهان بیشترین تعداد کارگاه 

صنایع دستی را داریم.
ناصر جعفرقلی سرپرســت بنیاد تعاون زندانیان کشــور در گفتگو با مهر اظهارداشت: 
رســته های خیاطی، فلزکاری و نجاری بیشترین تعداد اشتغال در میان زندانیان را دارد. 
معمولًا زندانی ها از کارهای یدی بیشــتر اســتقبال می کنند. از طــرفی در این حوزه ها 

کارآفرینان بیشتری به سمت ما آمده اند.

خبر

فاطمه عزیزخانی، عضو کمیته مزد و کارشناس 
افزایش  پژوهش های مجلس، هشدار می دهد که 
اقتصادی  بحران  نمی تواند  تنهایی  به  دســتمزد 
کارگران را حــل کند. در حالی که تورم و نرخ ارز 
به سرعت در حال افزایش هستند، دولت همچنان 
فقط  پوپولیستی،  و  کوتاه مدت  سیاســت های  با 
بار بیشــتری بر دوش کارگران انداخته است. این 
وضعیت، شکاف طبقاتی را مانند سونامی در حال 
گسترش می دهد و حتی آینده فرزندان کارگران را 

در معرض خطر قرار داده است.
به گزارش رکنا، حقوق کارگران با افزایش 27 درصدی 
در ابتدای ســال، به طرز فاجعه باری از رشد بی رحمانه 
نرخ دلار و تورم عقب مانده اســت. نرخ دلار در ابتدای 
ســال در حدود ۴0 هــزار تومان بود و حالا به ســمت 
90 هــزار تومان حرکت می کند. بــا این حال، کارگران 
همچنان با حقوق ثابت خود دست وپنجه نرم می کنند و 
قادر به پوشش هزینه های روزمره نیستند. این وضعیت 
اقتصادی، ظلم آشکاری به زحمتکشان است. در چنین 
شرایطی، در شــورای بررسی حقوق و دستمزد آیا باید 
حقوق کارگران ۱00 درصد افزایش یابد یا دولت باید به 

دنبال راهکارهای دیگری باشد؟
فاطمــه عزیزخانی، عضــو کمیته مزد و کارشــناس 
پژوهش های مجلس در گفت وگو با رکنا در این خصوص 
گفت: »در قانون به تورم اشاره شده، نه نرخ ارز. در  قانون 
آمده است که تورم رشد کرده و این مسئله تاثیر زیادی 
روی اقتصاد دارد و باید بر اساس آن تصمیم گیری شود. 
مشکل اصلی اقتصاد ما این است که  به ارز وابسته است. 
به این معنــا که زمانی که نــرخ ارز تغییر می کند، این 
تغییرات تاثیرات زیــادی روی تمامی اقلام اقتصادی، از 
جمله مسکن، پوشاک و دیگر کالاها می گذارد و موجب 
افزایش قیمت ها می شــود. در حال حاضر، تورم در حال 
رشــد است و ما شاهد افزایش قیمت ها به صورت ماهانه 

هستیم.«
وی ادامه داد: »دستمزد باید متناسب با تورم افزایش 
یابد، اما از ســوی دیگر باید به این نکته توجه داشــت 
که دولت به عنــوان کارفرمای بزرگ اقتصادی، هرگونه 
افزایش دســتمزد را به عنــوان هزینــه ای می بیند که 
می تواند به کســری بودجه منجر شــود. دولت باید این 
ملاحظات را در نظر بگیرد و معمولًا به این مسأله توجه 
دارد که از ایجاد کســری بودجه جلوگیری کند. در این 
راستا، به دلیل عدم رویکرد هدفمند دولت برای حمایت 
از قشر آسیب پذیر مانند کارگران و حداقل بگیران، تمام 
بــار حمایتی بر دوش افزایش دســتمزد کارگران افتاده 
است. بنابراین، اگر دستمزد افزایش یابد و بخش کوچکی 
از هزینه هــای زندگی کارگران را پوشــش دهد، باز هم 

مشکلات بسیاری باقی خواهد ماند.«
وی افــزود: یــکی از بزرگ ترین مشــکلات کارگران، 
هزینه های مسکن است. حتی اگر دستمزد افزایش یابد، 
باز هم این افزایش برای تأمین هزینه های مسکن و سایر 
نیازهــای زندگی کافی نخواهد بود. این در حالی اســت 
که دســتمزد معمولًا ثابت است و تا پایان سال تغییری 
نمی کنــد، در حالی که تــورم به طور مــداوم در حال 
افزایش است. شــوک های ارزی و چالش های بین المللی 
نیز همواره تاثیرات خود را بر قیمت ها و تورم می گذارند 

و این روند ادامه دارد.در نتیجه، هزینه معیشت کارگران 
که شــامل اقلام خوراکی و قیمت های آن ها می شود، به 
شــدت تحت تأثیر تورم قرار دارد. این امر نشان می دهد 
که افزایش دستمزد به تنهایی نمی تواند تمامی مشکلات 
زنــدگی کارگــران را حل کند. به ویژه کــه هزینه های 
غیرخوراکی مانند مسکن، بهداشت، آموزش و تفریحات 
نیز به طور مداوم افزایش می یابند. در چنین شــرایطی، 
دولت باید رویکرد هدفمند و جامعی برای حمایت از این 

بخش ها نیز داشته باشد.
یکی از پیشــنهاداتی که می توانــد در این زمینه مؤثر 
باشــد، ایجاد طرح های مســکن حمایتی اســت. دولت 
می تواند با احداث پروژه های مسکن ارزان قیمت و فراهم 
کــردن حمایت های رفــاهی مانند بلیط هــای تخفیفی 
برای ســفر و سایر تسهیلات رفاهی شرایط بهتری برای 
کارگران فراهم کند. این اقدامات می تواند موجب افزایش 

رضایتمندی و امید به زندگی در میان کارگران شود.
در نهایت، مســئله دســتمزد به تنهــایی نمی تواند 
مشــکل اصلی زندگی کارگران را حل کند. باید نگرش 
وسیع تری به چالش های زندگی کارگران داشــته باشیم 
و رویکردهــای هدفمند برای تأمین نیازهای اســاسی 
آنان طراحی کنیم. برای اینکه زندگی مطلوب تری برای 
کارگران فراهم شــود، نیاز به حمایت هــای هدفمند و 
گسترده تری از ســوی دولت داریم. افزایش دستمزد به 
تنهایی کافی نیست و باید به سایر ابعاد زندگی کارگران 

نیز توجه شود.
شــما اشاره کردید که باید بیشتر به تولید مسکن های 
ویژه برای کارگران توجه شــود و این مسئله باید به طور 
جدی پیگیری شــود. اما یک مشکل اساسی وجود دارد: 
کسانی که در پروژه های دولت مانند مسکن مهر و مسکن 
ملی شرکت کرده اند، به دلیل هزینه های سنگین قادر به 
پرداخت اقساط آن نیستند. مثلًا کارگران نمی توانند هر 
دو یا ســه ماه یک بار ۴0 میلیون تومان پرداخت کنند. 
بنابراین، بحران مســکن برای کارگران چگونه باید حل 

شود؟ این موضوع نمی تواند به راحتی حل شود، اما قطعاً 
راه حل هــایی وجود دارد. باید یــک مطالعه جامع انجام 
شود و دولت راهکارهایی عملی تر اتخاذ کند. دولت باید 
از روش های جدیــد و مؤثری بهره ببرد تا این بحران را 

حل کند.
دولت باید از سیاســت های پوپولیســتی خود 

دست بردارد
عزیزخانی با گفتن از اینکه اگر دولت همچنان بخواهد 
تنها با افزایش دســتمزد به عنوان راه حل برخورد کند، 
این رویکرد قطعــاً ناکارآمد خواهد بود افزود: دولت باید 
از سیاســت های پوپولیستی خود دست بردارد و به جای 
آن برنامه های عملی و کارآمدتری برای حمایت از قشــر 
آسیب پذیر اتخاذ کند. مســئله فقط بــه حداقل بگیرها 
محدود نمی شــود، بلکه بسیاری از افرادی که شغل های 
غیررســمی دارند و حتی بیمه ندارنــد، هم به نوعی در 
همین قشــر آسیب پذیــر قــرار می گیرند.این چالش ها 
در بسیــاری از دهک های پایین جمعیتی کشــور دیده 
می شــود. مشکلات مسکن، بهداشت و آموزش به شدت 
در حال گسترش است و این بحران ها به وضوح در تمام 
ابعاد زندگی مردم تأثیر گذاشــته اند. شــرایط آموزشی 
کشــور نیز این بحران ها را نمایــان می کند. دولت باید 
تیم های کاری و کمیته هایی تشــکیل دهد و تصمیمات 
اساسی برای حل این مسائل اتخاذ کند. اگر هزینه هایی 
برای حل مشــکلات وجود دارد، باید ایــن هزینه ها را 
به عنوان ســرمایه گذاری برای آینده ببینیم، نه به عنوان 

هزینه های جاری که هیچ تأثیری نخواهند داشت.
قشر کارگری حتی قادر به تامین اقلام خوراکی با 

دستمزد فعلی نیست
این کارشــناس حوزه کار و کارگری با تاکید بر اینکه 
در این شــرایط، امید بــه زندگی در میــان کارگران و 
خانواده های آن هــا در وضعیت نگران کننده ای قرار دارد 
ادامــه داد:  وقــتی یک فرد حتی قادر بــه تأمین اقلام 
خوراکی خود با دســتمزد فعلی نیســت، چه انتظاری 

می توان از آن خانواده داشت که به مسائل دیگری مانند 
آموزش و پرورش توجه کنند؟ همین دســتمزد ناکافی 
باعث می شود که خانواده های کارگری هیچ گونه امیدی 

برای آینده فرزندان خود نداشته باشند. 
رقابت ناعادلانه فرزنــدان خانواده های مرفه و 

کارگری در کنکور
عزیزخانی گفت: بچه های کارگر نمی توانند در رقابت با 
فرزندان خانواده های مرفه وارد دانشگاه شوند یا حتی در 
کنکور شانس موفقیت داشته باشند. این وضعیت از نظر 
اجتماعی به شــدت آسیب زننده است. این نشان دهنده 
بحران جدی در زمینه عدالــت اجتماعی و فرصت های 
برابر اســت.چالش هایی مانند اشتغال و کارآفرینی برای 
کارگران در شرایطی که فضای شغلی برای آن ها محدود 
اســت، تنها به مشــکلات افزوده اند. حتی فضای کاری 
موجود، به دلیل وجود مســائل مانند پارتی بازی و عدم 
شــفافیت، کارگران را از رسیدن به فرصت های شــغلی 
متناســب با توانایی ها و تحصیلات شــان محروم کرده 
است. در نهایت، فرزندان خانواده های کارگری حتی اگر 
بخواهند، نمی توانند به راحتی به مشــاغل معتبر دست 
یابند و اغلب در همان شغل هایی که والدینشان مشغول 

بوده اند، باقی می مانند.
شکاف طبقاتی همچون سونامی سرطانی در حال 

گسترش است
عزیزخــانی با بیان اینکه این روند نــه تنها به اقتصاد 
کشــور آسیــب می زند، بلکــه در طولانی مــدت باعث 
شــکاف های طبقــاتی عمیق تر و نابرابری های بیشــتر 
می شــود توضیح داد: باید یک بار برای همیشــه به این 
مســائل پرداخته شود و در راستای کاهش این شکاف ها 
اقدام جدی انجام شود. شکاف های طبقاتی اگر همچنان 
ادامه پیدا کنند، مانند یک ســونامی ســرطانی در حال 

گسترش خواهند بود.
تاثیر تحریم بر روزگار کارگران

این کارشــناس حوزه کار و کارگری در خصوص تأثیر 
تحریم ها بر این وضعیــت گفت: باید گفت که تحریم ها 
بدون شــک تأثیرگــذار بوده اند، اما اگر فــردا تحریم ها 
برداشــته شوند، آیا این مشــکلات به طور خودکار حل 
خواهند شــد؟ قطعاً نــه. تحریم ها تنها یــکی از عوامل 
مشــکلات اقتصــادی هســتند. حتی در صــورت رفع 
تحریم ها، باید دید که دولــت چه برنامه ای برای جذب 
ســرمایه گذاری خارجی و رونق ســرمایه گذاری داخلی 
دارد. آیا این روندها می توانند به رشد اقتصادی، افزایش 
سرمایه و رشد درآمد ســرانه کشور منجر شوند؟ این ها 
سوالاتی است که باید به آن ها پاسخ داده شود.همچنین، 
در کنار تحریم ها، ســوءمدیریت ها و سیاست گذاری های 
نادرست نیز اثرات مخرب بیشتری داشته اند. این مسائل 
باعث تشدید مشــکلات اقتصادی و اجتماعی شده اند و 
اگر تحریم ها هم رفع شــوند، نمی تــوان امیدوار بود که 
مشــکلات ساختاری کشــور به خودی خود حل شوند. 
بنابراین، باید تمرکز بیشــتری بر حل مشکلات داخلی، 
اصلاح سیاســت ها و برنامه ریزی هــای مؤثــر در جهت 
بهبود وضعیت کارگران و قشــرهای آسیب پذیر داشته 
باشیم. افزایش دســتمزد به تنهایی کافی نیســت و باید 
رویکردهای هدفمندتری برای حمایت از این گروه ها در 

نظر گرفته شود.    

امید به زندگی جامعه کارگری نگران کننده است
عضو کمیته مزد و کارشناس مرکز پژوهش های مجلس با انتقاد از سیاست های کوتاه مدت دولت:

وزیر بهداشت: 

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی از خالی ماندن ظرفیت پذیرش در 
رشته های تخصصی دانشگاه های کشور ابراز نگرانی کرد و گفت: متأسفانه آمار 
داوطلبان تمامی رشته های تخصصی به جز در سه رشته غدد، گوارش و جراحی 
پلاســتیک که تعداد داوطلبان آن به حد ظرفیت رسیده، در سایر رشته های 

تخصصی زیر ظرفیت اعلام شده است.
به گزارش ایلنا، محمدرضا ظفرقندی در اجلاس معاونین آموزشی دانشگاه 
های علوم پزشــکی کشــور با بیان اینکه آموزش ما باید منعطف به نیازهای 
کشور باشد تا آن نیازها را برطرف کنیم، گفت: قطعا این نیازها  تغییر می کند 
و ثابت نیســت؛ به طور مثال من روزی رئیس دانشــگاه علوم پزشکی تهران 
بودم و احســاس کردم رشــته جراحی عروق در این دانشگاه و حتی کشور 
نداریــم؛ باید آن را تأسیــس کنیم و این کار را انجــام دادم. یک روزی هم 

دیدم کشــور ما به پیوند کبد نیاز دارد؛ این عمل نیز در کشور وجود نداشت، 
قراردادی با یکی از دانشــگاه های آمریکا به منظور آموزش تیمی که از ایران 

اعزام می شدند منعقد کردیم؛ بنابراین آموزش باید منعطف بر نیازها باشد.
وی در ادامه تصریح کرد: همه دانشگاه ها مشترکات و تفاوت هایی در زمینه آموزش 
دارند و نمی توانیم برای همه دانشــگاه های کشور یک نسخه واحد بپیچیم، هر دانشگاه 

باید مسئله محور باشد.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه حرفه پزشکی با اخلاق معطوف و 
عجین شده است و اگر این اخلاق نباشد، خدمات باکیفیت به بیمار نخواهیم داد، اظهار 
کرد: اخلاق حرفه ای با آموزش یک  یا دو واحد نظری به دست نمی آید؛ بلکه اخلاق حرفه 
ای در طول مسیر آموزش به دانشجویان ارائه می شود و نقش اساتید و مجموعه در این 

زمینه بسیار کلیدی و موثر است.
ظفرقنــدی همچنین به اهمیت ارتباط آموزش و مردم اشــاره و تاکید کرد: آموزش 
زمانی موثر است که به مردم متصل باشد؛ این امر موجب ایجاد ارزش افزوده در سرمایه 
می شــود، اگر قرار است رابطه خوبی با بیمار داشــته باشیم، باید به این آموزش توجه 

کنیم.
وی ادامه داد: باید گروه هایی تشــکیل شوند تا بتوانند برای حل مشکل مردم به آنها 
آموزش دهند تا سواد سلامت مردم افزایش یابد. در واقع هر ایده ای در این زمینه به ما 
ارائه داده شــود، ما حمایت می کنیم؛ چرا که در این شرایط است که راه های طولانی را 

در مسیر کوتاه طی می کنیم.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی با بیان اینکه بسیاری از بیماری ها به دلیل 
نداشــتن ســواد سلامت به وجود می آیند، افزود: سه چهارم زنان در سطوح سه و چهار 
ســرطان سینه به مرکز درمانی مراجعه می کنند؛ اگر آنها سواد سلامت بالا داشتند در 
سطوح پایین به پزشــک مراجعه می کردند و زودتر درمان می شدند. در مورد بسیاری 

از بیماری ها اعم از دیابت، فشــار خون و تروما این شرایط صادق است. من از الان دلم 
شــور تعطیلات نــوروز را می زند به این جهت گروه هایی را بــرای کاهش این اتفاقات 

آماده کردیم.
وی به چالش های ناشی از افزایش ظرفیت پذیرش دانشــجویان پزشکی در دانشگاه ها 
اشاره کرد و گفت: این اتفاق بدون برنامه منسجم افزایش یافت طی این سه سال گذشته 
نزدیک به 80 درصد ظرفیت بالا رفت؛ در صورتی که زیرساخت های لازم متناسب با آن 
بیشتر نشــد؛ این در حالی است که هر اندازه بدون تامین زیرساخت ظرفیت را افزایش 

دهیم کیفیت آموزش کاهش می یابد.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی ادامه داد: آنچه در شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی در خصوص افزایش ظرفیت پذیرش دانشــجویان پزشکی مصوب شد، این بود 
که امسال سال آخر اجرای برنامه باشد. در واقع چون ما وقتی وارد این تصمیم شدیم که 
نیمی از ســال تحصیلی گذشته است، دغدغه  ما این بود که کسانی که با این تصور وارد 
این رشــته شــدند،را ناامید نکنیم و فقط ظرفیت باقی مانده از مصوبه را پذیرش کنیم؛ 

بنابراین اجرای مصوبه از سال آینده متوقف می شود.
به گفته این مقام مســئول، در حال حاضر هزینه تامین افزایش صد درصدی آموزش 
پزشــکی 30 همت است. هر تختی که برای آموزش اضافه کنیم باید ۱0 میلیارد تومان 

هزینه شود. متأسفانه تا کنون این هزینه ها پرداخت نشد.
این اســتاد دانشــگاه علوم پزشــکی تهران در خصوص میزان تقاضا به رشــته های 
دستیاری نیز تاکید کرد: دو هفته پیش بازدیدی از جلسه برگزاری آزمون فوق تخصصی 
داشتم و متاسفانه در تمام رشته های تخصصی به جز سه رشته غدد، گوارش و جراحی 
پلاســتیک که تعداد داوطلبان آن به حد ظرفیت رسیده بود در ســایر رشــته ها تعداد 
داوطلبان زیر ظرفیت اعلام شــده بودند. باید برنامه ای برای این مشکل داشته باشیم و 

معاونین آموزشی ایده های خود را در این زمینه ارائه دهند.

افزایش پذیرش ظرفیت دانشجو از سال آینده متوقف می شود

شرکت بنیاد بتن جنوب شرق در نظر دارد یک واحد تولیدی کارگاه شن و ماسه با مشخصات مندرج در شرایط مزایده واقع در استان سیستان و بلوچستان شهر زاهدان، شهرک کامبوزیا، 
خیابان سازندگی به شرح ذیل از طریق مزایده عمومی اقدام نماید :

مشخصات کارگاه: زمین کارگاه به مساحت تقریبی 35000 متر ، امتیاز آب و برق ، دو دستگاه سرندسه طبقه، 2 عدد دستگاه ماسه شور، دو عدد هیدروکن، یک دستگاه فک 60*80 ، سه 
عدد سیلو ذخیره ، استخر آب ، چاه آب 5 اینچ، برق250آمپر

1-زمــان و نحــوه دریافــت اســناد مزایده : متقاضیــان می توانند حداکثر 10 روز بعد از درج آگهی ، پیشــنهاد خود را به آدرس پســتی :  “ یزد – کیلومتر 3 جاده خضرآباد – کدپســتی : 
8917113113 – صندوق پستی : 565-89175 – شرکت بنیاد بتن جنوب شرق “ ارسال یا به دفتر این شرکت واقع در آدرس مذکور تحویل نمایند.

2-تاریخ بازگشایی اسناد مزایده : پاکتهای پیشنهاد قیمت در تاریخ 1403/11/18 در محل دفتر شرکت بنیاد بتن جنوب شرق توسط کمیسیون معاملات بازگشایی و برنده مزایده با توجه به 
شرایط و بیشترین مبلغ پیشنهادی انتخاب و معرفی می شود و هیئت مدیره شرکت بنیاد بتن جنوب شرق در رد کلیه پیشنهادها و یا قبول هرکدام از پیشنهادها مختار خواهد بود.

ضمنا سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مزایده تعیین گردیده که جهت دریافت اسناد مناقصه به آدرس مذکور یا به سایت www.bonyadjsh.ir  مراجعه  شود .
 تلفن هماهنگی : 37229922 - 035  و  09164850906 اقای ملک رئیسی

شرکت بنیاد بتن جنوب شرق

 آگهی مزایده عمومی 



پاسخ وزیر بهداشت به درخواست جناب خان 
سرپرســت مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت به نقل از وزیر بهداشت 
در واکنش به درخواست جناب خان برای حمایت از بیماران SMA گفت : اول همین هفته 

70 درصد هزینه داروی این عزیزان از محل بیمه بیماران صعب العلاج تامین و ابلاغ شد.
به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اطلاع رســانی سیما، کرمانپور سرپرســت مرکز روابط عمومی و 
 SMA اطلاع رسانی وزارت بهداشت در واکنش به درخواست جناب خان برای حمایت از بیماران
گفت: وزیر بهداشــت پیام پرمحبت شــما را دید و گفت: سلام مرا به جناب خان عزیز و عوامل 
خوب برنامه برسانید و بفرمایید اول همین هفته 70 درصد هزینه داروی این عزیزان از محل بیمه 
بیماران صعب العلاج تامین و ابلاغ شد.منتها من می دانم که 30 درصد باقی مانده هم عدد قابل 
توجهی اســت، پس در تلاشیم راهی برای حل آن مشــکل هم پیدا کنیم.علی العجالتا 70 درصد 

مشکل مرتفع شد باقی هم حل می شود.
 لازم به ذکر اســت جناب خان در قسمت چهارم برنامه هزار ویک با اشاره به مشکلات بیماران 
sma و خانواده هایشــان در تامین و تهیه دارو، محمدرضا ظفرقندی )وزیر بهداشــت، درمان و 

آموزش پزشکی( را خطاب قرار داد و از او خواست تا پاسخی روشن به این مطالبه دهد.

گرامیداشت روز ملی »آوا نوا« 
روز ملی آوا نوا گرامیداشــت یاد صــفی الدین ارموی طی یک نشســت در خانه 

اندیشمندان علوم انسانی، برگزار می شود.
به گزارش ایلنا، روز ملی آوا نوا؛ گرامیداشت صفی الدین ارموی شنبه ششم بهمن ماه برگزار شد

میرجلال الدین کزازی، محمد ایلدار ژاله )ســازنده پیشکسوت ســاز(، عبدالحمید ارفعی )دبیر 
همایش( و یسنا خوشفکر در این رویداد حضور دارشتند.

خنیای سنتی و آذری از بخش های دیگر برنامه است که توسط محمدهاشم احمدوند) خواننده 
و نوازنده(، وحید اسداللهی )نوازنده نقاره(، رضا اسداللهی )نوازنده کوبه ای(، مراد اسداللهی )نوازنده 
گارمون(، هاتف شرار )خواننده و نوازنده سنتور(، علیرضا زارعی )نوازنده کمانچه( و حسن عابدی 

)نوازنده تنبک( اجرا  شد.
این رویداد توســط موسسه هزار آوای تاریخ با همکاری خانه اندیشمندان علوم انسانی موسسه 

هزار صدا برگزار  شد.

سرپرست اداره کل هنرهای نمایشی در دیدار با گروه قرقیزستان:

ایران کشور تلفیق فرهنگ ها است
سرپرست اداره کل هنرهای نمایشی و دبیر چهل  وسومین جشنواره بین المللی تئاتر فجر با گروه 

نمایش قرقیزستان دیدار و گفت وگو کردند.
به گزارش ایلنا به نقل از دفتر رســانه اداره کل هنرهای نمایشی؛ اتابک نادری، سرپرست اداره 
کل هنرهای نمایشی در حاشیه سومین روز برگزاری چهل وسومین جشنواره بین المللی تئاتر فجر 

با گروه نمایش کشور قرقیزستان دیدار کرد. 
خیرالله تقیانی پور )دبیر جشنواره(، حجت الاسلام محمدمهدی بهداروند )مشاور دبیر جشنواره( 

و مژگان وکیلی )مدیربخش بین الملل( در این دیدار حضور داشتند. 
اتابک نادری در ابتدای ســخنانش ضمن عرض خیرمقدم به هنرمندان تئاتر کشور قرقیزستان 
گفت: »ایران کشــور تلفیق فرهنگ هاست. از خلیج فارس در جنوب ایران تا شمال ایران و دریای 
خزر ما با تنوع فرهنگی اقوام مختلفی چون کرد، لر، ترک، فارس، بلوچ، عرب و… روبرو هستیم. 

این تنوع فرهنگی وجه اشتراک ما با دیگر کشورهای همسایه است.« 
او ادامه داد: »کشــور قرقیزستان در ســال های اخیر حضور پررنگی در جشنواره های ما داشته 
اســت. دولت ما در بحث دیپلماسی فرهنگی-هنری همیشــه پیش قدم بوده و در تمامی شرایط 

سیاسی کوشیده است تا ارتباطش را با سایر کشورها حفظ کند.« 
سرپرســت اداره کل هنرهــای نمایشی بیان کرد: »جشــنواره بین المللی تئاتــر فجر یکی از 
بزرگ ترین جشنواره های منطقه است. ما همواره و در طول سال های برگزاری این رویداد میزبان 
بزرگان تئاتر کشورهای مختلف بوده ایم. ما در تئاتر ایران بزرگ ترین سرمایه که تماشاگر است را 

داریم و به آن افتخار می کنیم.« 
اتابک نادری گفت: »سفیر کشور قرقیزستان  بسیار هنردوست است. ایشان در مراودات فرهنگی 
مشــارکت فعال دارد و این موضوع به ما دلگرمی می دهد تا روابط فرهنگی را با کشور شما ادامه 

دهیم. امیدوارم حضور در این رویداد بزرگ برایتان جذاب بوده باشد.« 

با ۴ و نیم میلیون مخاطب:

»تگزاس ۳« پرتماشاگرترین فیلم سال 14۰۳ شد
آمار مخاطبان سینمای ایران از ابتدای سال تاکنون به بیش از 30 میلیون نفر رسید.

بــه گزارش سینماپرس، از ابتدای ســال جــاری تاکنون، بیش از 30 میلیون نفر به تماشــای 
فیلم های اکران شده در سینماهای کشور نشسته اند.

این آمار در حالی صورت گرفته است که سال ۱379 با 32.995.۶33 نفر مخاطب پرتماشاگرترین 
سال سینمای ایران در 25 سال اخیر بوده است و پیش بینی می شود تا پایان سال، سینمای ایران 

به بیش از 33 میلیون نفر مخاطب دست پیدا کند.
مطابق با آمار، این تعداد تماشاگر از حضور در 290 مجموعه سینمایی و 720 سالن و مجموع 

ظرفیت ۱37.829 صندلی حاصل شده است.
در ســال جاری ۶7 درصد از مخاطبــان در سینماهایی با درجه کیفی مــدرن، 23 درصد در 
سینماهــای ممتاز و ۱0 درصــد نیز در سینماهای درجه یک نظاره گر فیلم های اکران شــده در 

سینماهای کشور بودند.
همچنین ۴0.35 درصد از تماشــاگران ســهم سینماهای اســتان تهران و 59.۶5 درصد سهم 

سینماهای سایر استان های کشور بوده است.
»تگــزاس 3« با ۴.۴۴5.0۱7 مخاطــب، »هفتاد سی« بــا ۴.332.808 مخاطب و »زودپز« با 

3.899.5۱7 مخاطب سه فیلم پرتماشاگر سال تا به امروز هستند.
یز  ن وت  متفا نرهــای  ا ژ و  نه  یی در گو هــا یلم  ف ل،  پرمخاطب ســا ر  آثا ن  یــا م در 
مخاطب،   2 .085 .385 با جذب  ریخی  تا نه  گو در  عشــق«  »مســت  ند.  ر ا د حضور 
نه  گو در  بــدن«  ی  »ب همچــون  ری  آثا و  ســت  ا ل  ســا پرفروش  یلــم  ف پنجمیــن 
 ۱ .۴۱3 .۴۶8 با  قهرمان«  ببــعی  « یی  نما یا پو طــب،  752 مخا .۱۶8 با  عی  جتمــا ا
مخاطب،   55۱ .۶8۶ بــا  نــوش«  یا ک غ  بــا « ن  ا نوجو و  کــودک  یلــم  ف طــب،  مخا
نه  شــقا م عا ا ر 30۴ مخاطب و د .۱۱9 قــه« با  یی »قلب ر ی- معمــا ا ثــه  د م حا ا ر د
ل در  گر ســا شــا تما های پر یلم  یر ف 202 مخاطب ســا .۶۶3 ر جنــوب« با  دگا »یــا

هســتند. مختلف  های  نه  گو

به کارگردانی »محمدخیراندیش«:

»پسر دلفینی 2« اسامی صداپیشه گان خود را منتشر کرد
نسخه نهایی انیمیشــن »پســر دلفینی 2« به تهیه کنندگی محمدامین همدانی و 
کارگردانی محمدخیراندیش به منظور نمایش در چهل و ســومین جشنواره فیلم فجر 

آماده شد.
به گزارش سینماپرس، پس از گذشــت دو ســال از اکران اولین قســمت از مجموعه سینمایی 
انیمیشن »پسر دلفینی«، قســمت دوم این انیمیشن با عنوان »پسر دلفینی2« به تهیه کنندگی 

محمدامین همدانی و کارگردانی محمدخیراندیش به جشنواره فیلم فجر می آید.
مراحل فنی انیمیشــن »پسر دلفینی2« به تازگی به پایان رسیده و علیرغم حضور گسترده این 
انیمیشن در ســال های اخیر در بازارهای جهانی، نخستین نمایش این اثر در جشنواره فیلم فجر 

خواهد بود.
ناهید امیریان، حامد عزیزی، مریم جلینی، ثریا قاســمی، شراره حضرتی، ارسلان جولایی، ژرژ 

پطروسی، تورج نصر و… صداپیشه گان این انیمیشن سینمایی هستند.
انیمیشن »پســر دلفینی۱« تاکنون در 30 کشــور دنیا اکران شده است. کانادا، روسیه، 
ترکیــه، اســپانیا، آمریکا، ایتالیا، پرتغال، عربســتان صعودی، آلمان، از جمله کشــورهایی 
اســت که این انیمیشن در سینماهای آن به نمایش در آمده اســت. همچنین نتفیلیکس، 
اپــل تی وی و آمازون پلتفرم هایی هســتند که در فرایند پخش بین الملل »پســر دلفینی 

داشته اند. ۱« حضور 
انیمیشن سینمایی »پسر دلفینی2« در ششمین روز جشنواره، چهارشنبه۱7 بهمن ماه سانس 

دوم در سینمای اهالی رسانه در برج میلاد به نمایش درمی آید.

معرفی کتاب

رمان »عمو رابینســون« نوشــته ژول  ورن با ترجمه زهرا 
فلاح شاهرودی راهی بازار کتاب شده است.

به گزارش ایسنا، در یادداشت ناشران فرانسوی درباره این 
کتاب آمده است: به لطف شهرداری نانت، که مالک دست 
نوشته های ژول ورن است، و پس از انتشار »سفر بازگشت به 
انگلستان و اسکاتلند«، و »اشعار منتشر نشده«، خرسندیم 
که یکی دیگر از آثار منتشر نشده مشهورترین نویسنده 
فرانسوی را که، آثارش به بیشترین زبان های زنده دنیا ترجمه 

شده، در مجموعه »کتابخانه ورن« به عموم عرضه کنیم.
این بار »عمو رابینســون«، داســتانی که ژول ورن برای 
خوانندگان جوان نوشته، و به خصوص نخستین رمانی است 
کــه در آن کودکان را به روی صحنه آورده. ژول ورن با این 
رابینســونادِ خانوادگی قصد داشته با مدل مورد علاقه اش، 
»رابینسون ســویسی« اثر یوهان دیوید ویس که در سال 
181۶ در فرانسه منتشر شد، رقابت کند و حتی شاید از آن 

پیشی بگیرد.

»عمو رابینسون « که ماجرای آن در سال 18۶1 در جزیره ای 
در اقیانوس آرام اتفاق می افتد کتابی آموزنده و مهیج است، 
زیرا این اثر در فضای بی نظیری جریان دارد که نویســنده 

»سفرهای شگفت انگیز« آن را آفریده.
همچنین  در نوشته پشت جلد کتاب آمده است: ژول ورن، 
نویسنده فرانسوی که زمانهای ماجراجویانه اش نام او را سر 
زبان ها انداخت، در سال 18۶3 پنج هفته در بالن را تحویل 

ناشر داد.

رمان »عمو رابینسون« منتشر شد
خبر

یکشنبه  7 بهمن 1403
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 تهیه کننده »غربت« به سراغ 
تولید »سردخانه« می رود

سریال »سردخانه« به تهیه کنندگی صادق یاری 
با فیلمنامــه ای از مهدی فردقادری به زودی وارد 

پیش تولید خواهد شد.
به گــزارش سینماپرس، »ســردخانه« یک ســریال 
عاشقانه با مایه های معمایی-جنایی است که داستانش 

در دهه پنجاه خورشیدی می گذرد.
صادق یــاری که پیــش از ایــن ســریال هایی مثل 
»سیاوش«، »کرگدن«، »ممنوعــه«، »گلشیفته« و... را 
تولیــد کرده بود و چندی قبل نیز ســریال بحث برانگیز 
»غربت« را در شبکه خانگی داشت، تولید "سردخانه" 

را برعهده خواهد داشت.
سریال "ســردخانه" در دوازده قســمت و با الهام از 
یکی از حوادث پرسروصدای دهه پنجاه خورشیدی تولید 

خواهد شد.
این سریال محصول سرورسانه پارسیان است و به زودی 

کارگردان و پلتفرم پخش کننده اثر معرفی خواهد شد.

برنامه ریزی برای اربعین 14۰4 
در نشست بغداد

نشست شورای برنامه ریزی ستاد فرهنگی اربعین برای 
سال ۱۴0۴ به میزبانی رایزنی فرهنگی جمهوری اسلامی 

ایران در بغداد برگزار شد.
به گزارش ایسنا، در این جلسه که با حضور حجت الاسلام 
ایمانی پور رئیس ســازمان فرهنــگ و ارتباطات اسلامی، 
آل صادق ســفیر جمهــوری اسلامی ایــران در عراق و 
حجت الاسلام اباذری برگزار شد، نمایندگان دستگاه ها و 
نهادهای ایرانی و عراقی مســوول در برگزاری این رویداد 
عظیم درخصوص ابعــاد گوناگون محتوایی و اجرایی این 

رویداد بحث و تبادل نظر کردند.
حجت الاسلام ایمانی پور، رییس سازمان فرهنگ و ارتباطات 
اسلامی که به عنوان مهمان ویژه در این نشست حضور داشتند، 
ضمن تشکر از همه حضار و نهادهای همکار در ستاد اربعین از 
شهدای مقاومت ابومهدی مهندس و شهید حاج قاسم سلیمانی 
تجلیل کرده و با اشــاره به تجربه برگزاری دهمین دوره جایزه 
جهانی اربعین در ماه گذشــته و دریافت بیش از 32000 اثر از 
۴2 کشور در موضوعات مختلف بیان کرد که این امر نشان داد 
در صورت هم افزایی و هماهنگی دستگاه های همکار نتیجه کار 

اثربخش و موفق خواهد بود.
وی با تاکید بر تلاش جهت عمق بخشی و گســترش 
برکات رویداد اربعین، این سعی را تشکر از خداوند متعال 

بابت این نعمت الهی دانست.
حجت الاسلام ایمانی پور افزود: ما می توانیم به اربعین به 
عنوان یک رویــداد و یا یک جریان نگاه کنیم. در منظومه 
فکری مقام معظم رهبری مدظله العالی باید به اربعین نگاه 
تمدن ساز داشته باشیم. این ستاد به منظور عمق بخشی به 
اربعین تشــکیل شده است و باید در این نشست فکر کنیم 
که با چه راهکاری می توانیم بر جلوه فعالیت های فرهنگی 

در طول ایام برگزاری اربعین بیفزاییم.

مجید نیامراد با اشاره به اینکه »ماهور« اثری 
ضد جنگ در سینما به حســاب می آید، تأکید 
کرد: سعی داشتم در »ماهور« صلح، مهر و عشق 

را روایت کنم.
به گزارش ایلنا، مجید نیامراد و تهیه کنندگی 
اصغر پورهاجریان به تازگی در سینماهای کشور 
اکران شده اســت. این فیلم سینمایی که در دو 
کشور ایران و اوکراین فیلمبرداری شده است ۶ 
سال پیش ساخته شده و در این مدت توانسته 

در چند جشنواره جهانی نیز حضور داشته باشد.
»ماهور« اثری درباره پیامدهای جنگ است و 
به اثرات مخرب آن تا سالیان بعد می پردازد. در 
این فیلم بازیگرانی چون همایون ارشادی، گوهر 
سماک باشی،  کاوه  اسکندری،  لاله  خیراندیش، 
مارال فرجاد، روزبه حصاری، ســوگل خلیق و 
تیرداد کیــایی، به همراه بازیگــران اوکراینی؛ 
سویتلانا  کشانووسکی،  اولگ  پرتنیکو،  ولادلن 
سوپیلیناک، گنادی پودگورنی و ایرینا سوتولنکو 

به ایفای نقش پرداخته اند.
به بهانه اکران »ماهور« با مجید نیامراد گفتگویی 

داشتیم که در ادامه مشروح آن را می خوانید:
ایده اولیه »ماهور« چگونه شکل گرفت؟

من جزو اولین افراد موسسه حمایت از کودکان مبتلا 
به ســرطان بودم، از ســال ۱3۶9 تا ۱373 در خدمت 
سرکار خانم سعیده قدس بنیانگذار محک بودم و از آنجا 
که من دو فیلم مستند هم در این دوران برای کودکان 
سرطانی ساختم انگیزه ساخت »ماهور« از همانجا شکل 
گرفت و از طرفی وابستگی من به موسیقی بعُد دیگر این 

فیلم را شکل داد.
من پیش از انقلاب در زمینه موسیقی تحصیل داشتم 
و مسائلی که در زندگی من بود و آنچه که انگیزه داشتم 
روایت کنم را در این فیلم دنبال کردم و حتی از اسامی 
شــخصیت هایی که در مسیر زنــدگی ام بودند هم در 

»ماهور« استفاده کردم.
من چندین موضوع را در کنار هم قرار دادم. از طرفی 
همانطور که هر ایرانی هم سن و سال من شاهد جنگ 
بوده، به موضوع جنگ پرداختم و چون مفهوم شهادت را 
در ذهن خودم خیلی والا می دانم علاقه داشتم که به این 
مقولات در فیلمم بپردازم. البته من سعادت نداشتم در 
جبهه باشم اما همیشه حس مثبتی نسبت به این عزیزان 
داشتم که برای دفاع از مملکتشان به جنگ می رفتند. 
من اهل شعار نیستم و آنچه که در فیلم شاهد هستیم 
باورهای زندگی خودم است و دوست داشتم مفاهیمی 

چون صلح، مهر و عشق را به مخاطبانم ارائه کنم.
من هیچگاه تب کارگردانی نداشتم، تصمیم داشتم 
برای بازنویسی فیلمنامه از مرحوم کامبوزیا پرتوی کمک 
بگیرم ولی متأســفانه به دلایلی این اتفاق رخ نداد و در 
نهایت تصمیم گرفتم خودم بازنویــسی را انجام دهم. 
من چند کار مســتند و کوتاه ساختم، در دهه ۱370 
اولین فیلم درباره جنین آزمایشگاهی را من ساختم و 
در جشنواره رشد هم این فیلم توانست به بخش مسابقه 

راه پیدا کند.
چرا به اکران رسیدن فیلم هفت سال به طول 

انجامید؟
این فیلــم پس از 7 ســال اکران شــده، لطمات و 
آسیب های مادی که از این تأخیر متحمل شــدم برایم 
مهم نیســت، من برای دســتیابی به درآمدی مادی 
کار نکــردم. من هنر را از هنرمنــدان بزرگی آموختم، 
از کودکی افتخار شاگردی اســاتیدی چون اسماعیل 
مهرتــاش را دارم، برای تجارت و شــهرت وارد این کار 
نشدم، در سال ۱359 با آقای ناصر تقوایی آشنا شدم و 
از همان سال کار در سریال »کوچک جنگلی« را شروع 
کردم و تا سال ۱3۶9 در محضر آقای تقوایی سینما را 

آموختم.
سال هاســت که این فیلم را ســاختم و درباره آن با 
دوستانم صحبت کردم و خوشحالم که پس از 7 سال به 
پاس محبت آقای سیدمحمد قاضی مدیر »گویا فیلم« 

به اکران رسیده است.
»ماهور« به صورت مستقل، با هزینه شخصی و بدون 
هیچ حمایتی ساخته شده و الآن این فیلم در گروه آزاد 
اکران شده ولی سانس ها معمولًا در ساعات نه چندان 
مناســبی است و همه می دانیم که در ساعات ۱2 و ۱3 
کسی به سینما نــمی رود. من نمی خواهم گلایه کنم؛ 
از ما گذشته اســت اما کاش تمهیدی اندیشیده شود 
تا فیلم هایی که در ژانرهای مختلف هســتند هم دیده 
شوند و همه سانس های خوب فقط به فیلم های پرفروش 
و کمدی داده نشود چرا که سینما تنها صنعت نیست 
و بهتر اســت فیلم هایی که این وجوه صنعتی را کمتر 
مدنظر داشــته اند هم فرصتی برای دیده شدن داشته 
باشــند. من به شــخصه سینما و موسیقی را صنعت 
نمی دانم و نگاهم به این دو، کاملًا هنری است و سعی 
دارم همیشه جهان بینی و نگرش خودم را بسازم و از این 

باور و نگاه خودم راضی هستم.
وقتی فیلم به تدوین نهایی رسید ۱07 دقیقه بود، در 
جشنواره جهانی دو سانس در بازار جشنواره به »ماهور« 
اختصاص دادند که آنجا احساس کردم زمان فیلم کمی 
زیاد اســت، تغییراتی در فیلم ایجاد شــد که به دلایل 
برخی مشکلات وقفه ای در کار پیش آمد. پروانه نمایش 
این فیلم بدون هیچ ممیزی صادر شــد، به شیوع کرونا 
رسیدیم و برخی دوستان به من پیشنهاد دادند که فیلم 
را در پلتفــرم نمایش دهیم ولی من بر این عقیده بودم 

که فیلم من برای اکران بر پرده سینما ســاخته شده و 
نمی خواهــم آن را کسی در گوشی موبایلش ببیند. در 
نهایت کرونا به پایان رسید و تاریخ پروانه نمایش فیلم 
هــم به پایان رسیده بود، برای تمدید پروانه نمایش در 
مدیریت سینما تغییراتی ایجاد شد، حدود ۶ ماه دیگر 
صبــر کردیم که در نهایت پروانــه نمایش بدون هیچ 
ممیزی صادر شد و ما به دنبال یک پخش کننده بودیم 
ولی متأسفانه امروز کسی حاضر به پخش اینگونه فیلم ها 
نیست. در نهایت تصمیم بر این شد که فیلم در گروه هنر 
و تجربه اکران شــود اما من میلی به اکران در این گروه 
نداشتم چرا که معتقدم حرف این فیلم مردمی تر است 
و فقط برای قشر خاص نیست و با وجود اینکه فیلم به 
قرارداد اکران در هنر و تجربه رسید متوجه شدیم از آنجا 
که فیلم ما در اوکراین روایت شده، تصمیم بر این شد که 
همزمان با جنگ روسیه و اوکراین این فیلم اکران نشود 

تا اینکه به اکران در این زمان رسیدیم.
چرا کشــور اوکراین را برای روایت قصه تان 

انتخاب کردید؟
از ســال 20۱0 ســفری به اوکراین داشتم، کشور 
اســتقلال یافته ای که پس از سال ها از استعمار رهایی 
یافته است اما ســالی که به این کشور رفتم چراغ های 
راهنمای سر چهارراه هایشان به شکل و شمایلی قدیمی 
بود اما با این حال این کشــور برای من طراوتی درونی 
داشــت که من را جذب کرد و من چند سفر دیگر به 

این کشور رفتم.
در ابتدا قصه فیلم من فقط در ایران روایت می شد 
اما وقتی دوســتانم قصه را خواندند به من پیشنهاد 
دادند که بــا توجه به حرف جهانی که این فیلم دارد 
می توانم بخشی از آن را در کشوری دیگر روایت کنم 
و چون فضــای قصه فیلم حزن آلود اســت به نظرم 
اوکراین بهترین کشور بود. دوستانم حتی ترکیه را به 
من پیشنهاد دادند و با وجود اینکه امکانات بیشتری 
آنجا در اختیارم قرار می گرفت به نظرم شهر استانبول 

طراوتی با خود دارد کــه آن حزن مدنظر من در آن 
شکل نمی گرفت و به همین دلیل اوکراین را انتخاب 

کردم.
با توجه به قصه ای که »ماهور« روایت می کند، چقدر 

به کارکرد درمانی موسیقی اعتقاد دارید؟
یکی از کارکردهای موسیقی برای من ویژگی درمانی 
آن اســت که من به آن باور دارم و تا امروز در زندگی ام 
همیشه با موسیقی روحم را ساخته ام. حتی در آیین های 
مذهبی، در تلاوت قرآن و اذان نواهای موسیقایی وجود 
دارد و ملودی را به هر شکلی می توان احساس کرد و این 

ملودی می تواند با ساز نباشد.
همانطور که گفتم من به خاصیت درمانی موسیقی 
اعتقاد دارم و باورهای خودم را در فیلم »ماهور« به تصویر 

کشیده ام.
»ماهور« فیلمی است که در مفهوم به ابعاد مختلفی 
مثل بیماری سرطان، خانواده، عشق و علاقه به موسیقی، 
معجزه موسیــقی و... می پردازد. آیا می توان ضد جنگ 
بودن را مهم ترین مفهومی دانست که در این فیلم وجود 

دارد؟
همیشــه وقتی به من خبری می دادند که مثلًا 
در جایی از این دنیا جنگ شــده از دوســتانم 
می پرسیدم که جناح برنده جنگ کیســت؟ آیا 
حمله کننده برنده اســت یــا کسی که آسیب 

می بیند؟
من معتقدم در جنگ هر دو طرف آسیب می بینند؛ 
متجــاوز و مدافع هر دو دچار زیان ها و خســارت های 
فراوانی می شــوند و به جا ماندن ویرانی ها، تخریب روح 
و روان، از دست رفتن جانها و... از پیامدهای جنگ برای 
هر دو جناح است و طبیعتاً هر کسی با چنین پدیده ای 
و چنین اتفاقی مخالف است. به همین دلیل سعی کردم 
مخالفتــم را با زبان سینما در فیلم »ماهور« بیان کنم. 
کاش ما بیاموزیم که به جای مقابل هم ایستادن، کنار 

هم بایستیم.  

کاش بیاموزیم به جای مقابل هم ایستادن، کنار هم بایستیم
خبرمجید نیامراد؛ کارگردان  فیلم سینمایی »ماهور« :  

، کد 1-  نام و نشــانی مناقصه گزار: شــرکت ســهامی برق منطقه ای خوزســتان به شناســه ملی  10100980544
اقتصادی 7698-3167-4113 و کدپســتی 6137674764، به نشــانی : اهواز- گلستان - بلوار کارگر شرقی - 
ساختمان امام رضا )ع( شرکت سهامی برق منطقه ای خوزستان - طبقه سوم - بلوک A امور تدارکات و قراردادها 

2-  مشــخصات مناقصه: مناقصه عمومی دو مرحله ای به شرح ذیل: 

3- محل انجام کار: اهواز 
4- مهلت مبلغ و محل دریافت اســناد: متقاضیان میتوانند از ســاعت 8 مورخ 1403/11/07 لغایت ســاعت 18 
مورخ 1403/11/13 به ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه و با پرداخت 
مبلغ 200/000 ریال از طریق درگاه پرداخت اینترنتی در وجه حساب نسیم به شماره 4001122004023175 
به نام تمرکز وجوه درآمد حق انشعاب و سایر درآمدهای شرکت برق منطقه ای خوزستان در بانک مرکزی جمهوری 

اســلامی ایران برای خرید اسناد فراخوان ارزیابی کیفی مناقصه فوق اقدام نمایند. 
5- مهلت بارگذاری اســناد فراخوان ارزیابی کیفی: مناقصه گران میبایســت تصویر کلیه اسناد و مستندات ارزیابی 
کیفی را مطابق شــرح دفترچه اســناد تا ســاعت 18 مورخ 1403/11/27 در ســامانه تــدارکات الکترونیکی دولت 
بارگذاری نمایند. تمامی مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کیفی از دریافت و تحویل اســناد اســتعلام ارزیابی کیفی 
تا ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت انجام خواهد شد. 

6- سایر شرایط : 
* به پیشنهادهای فاقد اصل امضاء مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از مدت مقرر واصل ،شود مطلقاً ترتیب 
اثر داده نخواهد شد. علاقه مندان به شرکت در مناقصه در صورت عدم عضویت ،قبلی میبایست مراحل ثبت نام 

در ســایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
شناسه آگهی 1872401  

روابط عمومی شرکت سهامی برق منطقه ای خوزستان

تجدید فراخـوان ارزیابی کیفی جهت
برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای 

شماره فراخوان در سامانه شماره مناقصه 
مبلغ تضمین )ریال(مبلغ برآورد )ریال(موضوع مناقصهتدارکات الکترونیکی دولت
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